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През последните месеци активно
се обсъжда въпросът за автокефа-
лия (църковна независимост) на Ук-
раинската православна църква.
Преди дни Константинополският пат-
риарх Вартоломей заяви, че ще пре-
достави независимост на Украинс-
ката църква, но без да се уточнява
на коя от няколкото.

Московската патриаршия отвърна,
че ако бъде предоставена църковна
независимост, Руската православна
църква ще прекрати всякакви отно-
шения с Константинополската пат-
риаршия, което с прости думи озна-
чава "разрив на дипломатическите
отношения" между двете църкви.

По повод казуса в Истанбул бе сви-
кан съвет на Светия синод на Вселен-
ската патриаршия. Беше обявено, че
резултатите от събранието ще изля-

зат в рамките на 11 октомври (четвър-
тък), което накара съвременните бо-
гослови, православните християни и
журналисти да гадаят за резултатите.

В Украйна най-многобройната е ка-
ноничната Украинска православна
църква, която е под юрисдикцията
на Московската патриаршия. Тя е
призната от всички православни по-
местни църкви и е единствената за-
конна църква в Украйна. Да й бъде
предоставена автокефалия е някак
странно, защото това би означавало
да й бъде предоставена независи-
мост от Москва, тоест - независи-
мост от самата себе си.

Втората по големина църква в Ук-
райна е Киевската патриаршия на
"патриарх" Филарет, наричан още
"Черния Патриарх", който в миналото
е лишен от сан заради лъжесвиде-

телстване, отлъчен е от православ-
ната църква и анатемосан за разкол.

В края на септември Филарет се
срещна с помощника на ръководите-
ля на Държавния департамент по въп-
росите на Европа и Евразия Уес Ми-
чъл във Вашингтон, за да обсъдят
оказване на подкрепа на Украйна, га-
рантиране на свободата, демокраци-
ята, свободната религия, територи-
алната цялост, както и важността на
националната сигурност на Украйна
и появата на независима единна пра-
вославна църква, която да бъде приз-
ната от вселенското Православие.

Припомняме, че в миналото Фила-
рет, обиден на Руската православна
църква заради загубата в изборите
за патриарх на Русия през 1990 го-
дина, когато митрополит Алексий II
става патриарх Московски и на цяла
Русия, Филарет заминава за Киев,
където се консолидира с властта и
създава своя Киевска патриаршия.

На стр. 2

Ùå ðåøè ëè Êîíñòàíòèíîïîëñêàòà
ïàòðèàðøèÿ ñúäáàòà íà ïðàâîñëàâèåòî?
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На 5 октомври Грозни - столицата на Чеченската република, отпразнува 200 години от създаването на града. Едно
от най-ярките събития от този ден бяха 200-те сватби. Празничното тържество се състоя в центъра на града. По
традиция обаче тук бяха само невестите, водени от братя, сестри и приятели на бъдещия съпруг. Според обичаите
булката трябва да е силна толкова, че да вдигне метална стомна с вода. Е, вярно,че тези за церемонията бяха
празни. А стомната се дава на тамадата, който отпива от водата и дава подарък на булката. След церемонията
невестите бяха откарани по домовете на младоженците                                                                                 Още - на стр. 13

Разколниците на Филарет превземат храмове и
се канят да щурмуват Киево-Печорската лавра

В Софии прошел IV Всемирный
молодёжный форум российских
соотечественников     Стр. 7-8

Чиновники пересядут на такси
Стр. 10

Деревенские старички в ду-
шевных картинах          Стр. 12

Язык справится, мусор уйдет
Стр. 14

Как ругались на Руси без мата

Стр. 16

Скульптуру
покровитель-
ницы шахтеров
установят в
Кемерово
Стр. 15

Орлова отказалась приехать на
концерт памяти Жанны Фриске

Стр. 18
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Списание Forbs състави
списък на 500-те най-добри
работодатели в света, в кой-
то са включени и пет руски
компании, съобщава РИА "Но-
вости". Списанието е анали-
зирало над 430 хиляди анке-
ти на сътрудници от 60 стра-
ни. Участниците в анкетата
дават оценка на работода-
теля си и посочват дали би-
ха препоръчали фирмата за
работа на свои приятели.

Според резултатите от из-
следването най-привлекател-
ното място за трудоустрой-
ство в Русия се оказала
Московската борса, която е

Сенаторът от Републикан-
ската партия на САЩ Рон
Джонсън и демократът Крис
Мърфи са представили зако-
нопроект, според който САЩ
трябва да заделят милиард
долара за финансиране на ев-
ропейски енергийни проекти,
предава агенция Блумбърг,
цитирана от РИА "Новости".
Отбелязва се, че тази стъп-
ка може да помогне в проти-

Пускът бе от площадката
"Гагаринский старт" на 11 ок-
томври. Стиковката с Меж-
дународната космическа
станция бе набелязана за
17,44 ч. По време на старта
на ракетата аварира носи-
телят. На борда се намират
космонавтът от "Роскосмос"
Алексей Овчинин и астро-
навтът от NASA Ник Хейг. Те

Êóáà ïðèåìà íîâà ñïúòíèêîâà ñòàíöèÿ
Русия смята да разположи в Куба мобилен комплекс за

приемане на данни от спътниците за дистанционно скани-
ране на Земята, съобщиха от "Роскосмос". Освен това
корпорацията "Системи за прецизно приборостроене", ко-
ято влиза в "Роскосмос", през май т.г. подписа договор с
Куба за разполагане на изчислителна станция за спътни-
ковата навигационна система ГЛОНАСС на острова.

Комплексът е създаден през 2015 г. и вече е преминал
всички етапи на контролните изпитания. Планирано е съ-
оръжението да влезе в експлоатация до края на април
догодина. Станцията ще получава данни от спътниците с
оптически системи за наблюдение и ще ги предава в Мос-
ква чрез спътници ретранслатори в кодиран режим.

"Роскосмос" смята също да разположи такъв комплекс
на Чукотка и на руската станция "Прогрес" в Антарктида.

Данните ще се предават от новото поколение спътници
тип "Ресурс". Освен наблюдение на състоянието на окол-
ната среда и търсене на полезни изкопаеми те могат да
засичат пускането и полета на ракети, да откриват кос-
мически отпадъци и да следят различни тела в звездното
пространство. В системата участват и спътници от серия-
та "Канопус-В", предназначени да откриват зараждането
и развитието на извънредни природни ситуации като гор-
ски пожари, тайфуни, наводнения и други. /"Русия днес"/

Åâðîäåïóòàòè îòèâàò â Äîíáàñ
Европарламентът може да изпрати делегация от свои

депутати, които да бъдат наблюдатели на насрочените за
11 ноември избори в Донецк и Луганск. Това заяви ръко-
водителят на временната комисия в Съвета на федераци-
ята по информационна политика Алексей Пушков, цитиран
от ТАСС.

Той участва във форума "Минск-2 или война: перспек-
тиви за решаване на конфликта в Източна Украйна", кой-
то се състоя тези дни в Брюксел. Предложението е било
направено в Европарламента от депутат от Италия. Спо-
ред Пушков това е добра и навременна идея, която би
дала възможност на европейските политици лично да се
убедят, че в Донбас няма руски войски и че местното
население гласува доброволно и свободно, без каквато
и да било намеса на властите. Ще могат да поговорят с
обикновените хора там, да чуят и видят с очите си как
живеят, какво го вълнува и какви са надеждите им. Ще
придобият реална представа за политическите процеси
там. Той добави, че не става дума за признаване на ДНР
и ЛНР, а само за запознаване на евродепутатите с прав-
дивата картина за събитията в двете републики.

/"Русия днес"/

От стр. 1
През 1995 година сам се

обявява за патриарх на Ки-
ев, цяла Русия и Украйна. От
2014 година активно призо-
вава украинските бойци да
убиват в Донбас, тъй като
по думите му "коренът на
злото е в Донбас и в Моск-
ва", благославя ги за война
и им дарява военни унифор-
ми, а понякога съдейства за
оръжие. Филарет награжда-
ва участниците в Антитеро-
ристичната операция в Дон-
бас с ордени и други отли-
чия. В интервюта нееднок-
ратно се обръща към Съе-
динените щати с молба да
окажат военна помощ на ук-
раинската армия и радикал-
но-националистическите ба-
тальони, тъй като не разпо-
лагали с модерно оръжие.
Всички действия на Фила-
рет или гражданина Денисен-
ко, както го наричат още, по
нищо не напомнят за сми-
рен, благочестив и истинс-
ки православен свещеник.

Третата църква претенден-
тка за независимост е така
наречената Украинска авто-
кефална православна църк-
ва, която е най-малобройна.

Ето защо богословите, пра-
вославните християни и жур-
налистите се лутат в догад-
ки, на коя именно Църква
Вселенският патриарх възна-

ÑÀÙ ùå ñïîíñîðèðà îòêàçà
íà Åâðîïà îò ðóñêè ãàç

вопоставянето с Русия.
Мърфи твърди, че по-голя-

мата част от Европа разчита
на руските енергоресурси.
Според него търсенето на но-
ви източници на енергия ще
позволи не само да се "раз-
руши контролът" на Русия над
Европа, но и да се създадат
работни места в САЩ.

През лятото стана извест-
но, че Евросъюзът е готов

да изгражда нови термина-
ли за втечнен газ, основно
от САЩ, при условие на кон-
курентни цени.

От американската адми-
нистрация уверяват, че имат
благи цели - да диверфици-
рат пазара и да не позволят
на Москва да използва енер-
горесурсите "като начин за
натиск върху европейските
партньори".    /"Руся днес"/

Ïåò ðóñêè êîìïàíèè - â ñïèñúêà íà
Forbs çà íàé-äîáðè ðàáîòîäàòåëè

на 117-о място в рейтинга.
След нея се нареждат "Сур-
гутнефтегаз"(167-о място) и
Обединената авиостроител-
на корпорация (278-о мяс-
то). В списъка са също ави-
окомпанията "Аерофлот"
(341-о място) и "ЛУКойл"
(450-о място).

Първо място заема аме-
риканският холдинг Alphabet
Inc., който владее корпора-
цията Google. На второ мяс-
то е Microsoft, а на трето -
корпорацията Apple. В пе-
торката са също компании-
те Walt Disney и Amazon.com.

/"Русия днес"/

"Ñîþç ÌÑ-10" àâàðèðà ïðè èçëèòàíå
са живи, но изпитват сери-
озни свръхнатоварвания.

Екипажът кацна аварийно
в Казахстан и установи връз-
ка с Центъра за управление
на полетите, съобщава "РИА
"Новости", позовавайки се на
свой източник. Спасителите
са открили капсулата с
космонавтите.

/"Русия днес"/

На 11 октомври в Руския културно-информационен център в София се проведе Нацио-
нална научна Конференция "Русофобството - причини, етапи, форми, институции". Кон-
ференцията откри проф. дикн Ангел Димов, който представи доклад на тема "Защо
трябва да се борим с русофобството?". Модератор на първия панел на конференцията
бе доц. д-р Жан Виденов. С приветствени думи към участниците и присъстващите се
обърна ръководителят на представителството на Россотрудничество в България Павел
Журавльов. Своите доклади представиха проф.Васил Проданов, доц. Валентин Вацев,
Мирослав Попов, чл. кор. проф.дикн. Иван Ангелов, проф. Максим Мизов, проф. Ста-
нислав Станилов, проф. Бончо Асенов, Тодор Ников, ас.д-р Вихра Павлова и др. Зак-
лючителното слово при закриване на конференцията бе на проф. дикн. Ангел Димов.
Организатор на конференцията бе инициативният комитет: чл. кор. на БАН проф. дикн
Васил Проданов, проф. дикн Ангел Димов, проф. Нено Димов, доц. д-р Владимир
Царевски, доц. д-р Васил Сивов, Константин Пеев (РКИЦ) с подкрепата на представи-
телството на Россотрудничество в България.

Ùå ðåøè ëè Êîíñòàíòèíîïîëñêàòà ïàòðèàðøèÿ...
мерява да даде автокефалия.
Струва си да отбележим, че
автокефалия се предоставя
само със съгласието на всич-
ки поместни православни
църкви, които вече се обя-
виха против автокефалията
на Украинската църква, вклю-
чително и Българската пра-
вославна църква.

Преди броени дни Митро-
полит Иларион Волоколамс-
ки, който оглавява Отдела за
външноцърковни връзки на
Московската патриаршия за-
яви, че Върховната Рада раз-
глежда законопроекти, които
са насочени към дискрими-
нация и изолация на Украин-
ската православна църква на
Московската патриаршия и
лишаването на каноничната
Украинска православна цър-
ква от нейните законни пра-
ва, което може да доведе до
кръвопролития. "Виждаме, че
в Украйна се конфискуват
православни храмове и вяр-
ващите се готвят да ги защи-
тят. Можем само да си пред-
ставим какво ще стане, ако
конфискуването бъде офици-
ално одобрено от властите
или придобие системен ха-
рактер. Хората, разбира се,
ще излязат на улицата и ще
бранят светините си", заяви
митрополитът.

По-рано митрополит Вишго-
родски и Чернобилски Павел

от Киево-Печорската лавра
съобщи, че на 14 октомври
украинските радикали плани-
рат да щурмуват сградите на
каноничната Украинска пра-
вославна църква.

В Руската православна
църква, както и в други за-
конни православни църкви
неведнъж са изразявали опа-
сения, че легализирането на
разколниците в Украйна мо-
же да доведе до нови конф-
ронтации. Само през послед-
ните четири години разколни-
ците, използвайки като инст-
румент крайните националис-
ти, са превзели около 50 пра-
вославни храма в Украйна.

По данни на различни из-
точници, киевските власти ве-
че са съставили списък с 24
църкви, които те искат да от-
немат от каноничната Укра-
инска православна църква на
Московската патриаршия.
Сред посочените обекти са
знаковата Киево-Печорска
лавра и Теофановският скит
в Киев. Днес целият правос-
лавен свят с тревога очаква
новини от Истанбул. Ситуаци-
ята е сложна и заплашва с
нов църковен разкол. Правос-
лавните тръпнат в очакване
на специалното заявление на
Вселенския патриарх Варто-
ломей, което ще стане след
редакционното приключване
на броя.         /"Русия днес"/
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За всяка от националните
програми, които според май-
ските укази на президента
страната трябва да изпъл-
ни до 2024 г., ще отговарят
лично трима наблюдаващи
вицепремиери. Това бе обя-
вено на заседание на упра-
вителния съвет на Руския
съюз на индустриалците и
предприемачите. Принципът
за персонална отговорност
на чиновниците се разпрос-
транява по всички направ-
ления, заяви министърът на
икономическото развитие
Максим Орешкин като уточ-
ни, че националният проект
е само инструмент за пос-
тигане на целите.

"Целта по увеличаване
продължителността на жи-
вота на населението напри-
мер включва не само раз-
витие на здравеопазването,
но и подобряване на качес-
твото на пътищата, за да се

Кметството на столицата
представи проектобюджета
за 2019-2021 г. на заседа-
ние на местното правителс-
тво. По думите на кмета
Сергей Собянин бюджетът
запазва социалната си на-
соченост: "За образование,
култура, здравеопазване и
спорт са предвидени пове-
че от половината разходи".
За три години в Москва ще
бъдат построени 60 учили-
ща, 33 поликлиники, 30 дет-
ски градини. Постепенно ще
нарастват заплатите на ра-
ботещите в бюджетната
сфера, включително за смет-
ка на различни надбавки
към заплатата. Учителите
например ще получат доп-
лащане от 12,5 хил. рубли
месечно за класно ръковод-
ство. А за работа с "Мос-
ковското електронно учили-
ще" - още по една "десет-
ка". Повишаване на запла-
тата ще има и за заслужи-
лите статута "Московски ле-
кар", както и общопракти-
куващите медици.

Намерени са средства и
в подкрепа на възрастните
московчани във връзка с по-
вишаване на пенсионната
възраст. Всички привилегии
в Москва ще бъдат предос-
тавени на жените от 55 го-
дини нагоре, както и на мъ-
жете от 60 години. Става ду-
ма за 50-процентово нама-
ление на комуналните раз-
ходи, право на месечно доп-
лащане, безплатно пътува-
не в транспорта, карти за
санаториум, обслужване на
зъбни протези. За всички
московчани над 50 години
ще бъде осигурена профе-
сионална преподготовка и
конкретна лична парична

Ïîäãîòâÿò Âëàäèâîñòîê çà
ñòîëèöà íà Äàëå÷íèÿ Èçòîê

До края на 2018 г. ще бъде подготвено предложение за
статута на Владивосток като столица на Далекоизточния
федерален окръг, съобщи ТАСС, позовавайки се на пъл-
номощния представител на държавния глава в Далечния
Изток вицепремиера Юрий Трутнев. Тази идея е подадена
от и.д. губернатор на Приморския край Олег Кожемяко.
Според Трутнев Приморието, чиято столица е Владивос-
ток, има право да повдига този въпрос, но подобен казус
се решава от президента на страната. Преди това обаче
трябва да изкажат мнение ръководителят на президентс-
ката администрация Антон Вайно и премиерът Дмитрий
Медведев.

Според Трутнев, що се отнася до инвестиционната прив-
лекателност Приморието "още сега реално е столица на
Далечния Изток". Той даде примери с корабостроителния
комплекс "Звезда", предприятия в областта на селското
стопанство, строителството на Находкинския завод за ми-
нерални торове и Източния нефтохимически комплекс.

Обемът на инвестициите тук е 5-10 пъти по-голям, от-
колкото в съседния Хабаровски край - 879 проекта на
сума 1,8 трилиона рубли срещу 83 проекта за 251 мили-
арда рубли.

"Хабаровск е трудов регион. Дълбоко уважавам хората,
които живеят в Хабаровския край, но в този регион прак-
тически няма нови големи обекти", каза Юрий Трутнев.
Освен това по думите на постоянния представител на пре-
зидента "особено очарование" на Приморието придава про-
веждането на Източния икономически форум, в който вся-
ка година участват ръководители на най-големите компа-
нии и държавни глави от Азиатско-Тихоокеанския регион.

Âèöåïðåìèåðèòå ùå îòãîâàðÿò
ëè÷íî çà íàöèîíàëíèòå ïðîãðàìè

В указа на президента на РФ от 7 май 2018 г. се
определят 12 приоритетни национални програми: "Де-
мография", "Образование", "Здравеопазване", "Жилище
и градска среда", "Екология", "Безопасни и качествени
пътища", "Производителност на труда и подкрепа на
заетостта", "Наука", "Цифрова икономика", "Култура",
"Дребно и средно предприемачество и подкрепа на ин-
дивидуалната предприемаческа инициатива", "Междуна-
родна кооперация и експорт"

Министърът на икономическото развитие смята, че
санкциите на Китай срещу САЩ са шанс за Русия

намали смъртността от ПТП.
Постигането на целта за уве-
личаване на икономическия
ръст е невъзможно без оси-
гуряване на по-високо рав-
нище на заетост, ръст на ка-
чествената миграция, пови-
шаване продължителността
на живота", каза министъ-
рът, цитиран от "Российская
газета".

Според него една от най-
важните задачи пред пра-
вителството е увеличаване
на обема на инвестициите в
икономиката на страната в
близките години. Целеви по-
казатели ще бъдат поставе-
ни пред всяко министерст-
во, което по един или друг
начин е задействано в ин-
вестиционния процес. Ми-
нистърът наблегна на това,
че всяко министерство
трябва да промени съзна-
нието си от гледна точка на
развитието на частните ин-

вестиции. Приоритетите
трябва да се изместят от
регулирането към увелича-
ване на обемите "на влива-
не в икономиката".

По думите на председате-
ля на Сметната палата и на
Центъра за стратегически
разработки Алексей Кудрин
предстои да бъдат разра-
ботени механизми, които да
позволят изпълнението на
поставените цели. "Прези-
дентът поставя задача да се
понижи равнището на бед-
ност с 50%. Видяхме, че до-
ри темповете на растеж на
икономиката да са 3,5% го-
дишно, през идните шест го-
дини ще успеем да понижим
равнището на бедност само
с 30%. На правителството
ще му е твърде сложно да
преразпредели ресурсите,
за да се постигне крайната
цел", каза Кудрин.

Много неща в икономика-

та на страната зависят и от
външнополитическия фон,
смята Кудрин.

На същото мнение е и
Максим Орешкин. Според
министъра "Външната поли-
тика на Русия в близките го-
дини ще оказва пряко вли-
яние върху икономическото
положение на страната. По
думите му глобалната ико-
номика се намира в сложна

ситуация, но политическата
обстановка в света, най-ве-
че китайските санкции сре-
щу САЩ, дават възможност
за ръст в икономиката на
Русия. "Важно е правилно да
се възползваме от тези въз-
можности", смята Орешкин,
който прогнозира сериозно
укрепване на рублата през
последното тримесечие на
2018 г.

Âëàñòèòå ïðåäñòàâèõà áþäæåòà íà Ìîñêâà
Повече от половината разходи са за
образование, култура, здравеопазване и спорт

В Москва на тържествена церемония бе подписано Москов-
ското тристранно споразумение за 2019-2021 г., след което
слова произнесоха съпредседателите на Московската трист-
ранна комисия по регулиране на социално-трудовите отноше-
ния: кметът на Москва Сергей Собянин, председателят на Мос-
ковската конфедерация на индустриалците и предприемачи-
те (работодателите) Елена Панина и председателят на Мос-
ковската федерация на профсъюзите Михаил Антонцев.

помощ.
Значителни разходи са

предвидени за пътища и
транспорт. В трите години
властите разчитат да пост-
роят 280 км автостради и
почти 54 км метро. Главни-
ят проект на Метрострой е
Голямото околовръстно шо-
се. В същия период се пла-
нира да бъдат предадени 16
физкултурно-оздравителни
комплекса, басейни и колод-
руми. Ще бъдат построени
22 културни обекта - теат-
ри, музеи, паркове. Започ-
ва програмата "Моят район",
в рамките на която ще бъ-
дат ремонтирани библиоте-
ки и поликлиники. По мол-
ба на местни жители ще се

работи по конкретни проб-
леми във всеки район.

С какви доходи ще се нап-
рави всичко това? По думи-
те на Собянин доходите в
бюджета за 2019 г. за смет-
ка на данъците ще нарас-
нат в сравнение с 2018 г. с
около 5% - до 2,3 трилиона
рубли. Въпреки това бюдже-
тът е направен като дефи-
цитен. Заемите ще се изпол-
зват най-вече за строител-
ство на социални обекти.
Като цяло кметът нарече
проектобюджета здрав и ба-
лансиран. В най-близко вре-
ме той ще бъде внесен в
Московската градска дума,
където ще бъде обсъден в
профилните комитети.

Страницата подготви Димитрина Гергова

На 9 октомври президентът Владимир Путин и премие-
рът Дмитрий Медведев посетиха селскостопанското пред-
приятие "Рассвет" в Ставрополския край и се запозна-
ха със съвременните технологии по отглеждането на ябъл-
ки. На обяд в чест на гостите, където храната бе същата,
както в местните столове, една от работничките попита
как президентът успява навсякъде. "Такава ми е работа-
та" - отвърна с усмивка Путин. Домакините поздравиха
държавния глава с рождения му ден (7 октомври) и му
подариха ябълки и дръвчета с пожелание да си напра-
ви ябълкова градина.

Åõî îò âîéíàòà
В околностите на село Михалево край

град Владимир издирвателен отряд откри
мястото, където е паднал съветският изт-
ребител Ла-5 през юни 1944 г. В рамките
на петата експедиция "Герои на небето"
повече от 50 души от осем отряда за два
дни - 6 и 7 октомври, извлякоха от земя-
та мотора и фрагменти от фюзелажа на

самолета. Намерени са и останките на пи-
лота. Предполага се, че това е Иван Пав-
лович Кирей, роден през 1918 г. Продъл-
жава издирването на пълни демографски
данни за пилота и се решава въпросът за
погребване на останките, съобщиха от
пресслужбата на администрацията на Вла-
димирска област.

Двигателят на самолета ще бъде преда-
ден в музея на Вязниковската школа за
летци.
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Kreml in Gala
"Звезды балета ХХІ
века" е уникално
културно събитие,
което събира на
една сцена бале-
тисти от Русия,
САЩ и Европа. На
сцената на Голяма-
та зала на Дър-
жавния Кремълски
Дворец на 7 октом-
ври бяха предста-
вени творби на
знакови съвремен-
ни майстори на
съвременната хо-
реография, най-
добрите образци
на класиката, рус-
ки и световни пре-

Лидия Музалева от отбора
на певицата и наставник Пе-
лагея е победителка в пър-
вия сезон на конкурса "Го-
лос 60+". 62-годишната пе-
вица е родена в Сибир. "Го-
лос 60+" е адаптация на хо-
ландския вокален формат
The Voice Senior, чиято пре-
миера се състоя почти ед-
новременно с тази в Холан-
дия. По принцип финалистът
в конкурса поучава парич-
на премия, но Първи канал
изненада финалистката ка-
то й връчи и сто екземпля-
ра на плоча с песните от
проекта "Голос". Събраните
от гласуванията на зрители-
те средства ще бъдат пре-
дадени на благотворителен
фонд "Живи сейчас" в по-
мощ на хората, болни от мно-
жестена склероза.

В Москва едновременно се проведоха мащабна изложба "ИгроМир" и
ежегодният фестивал Comic Con Russia. Фестивалът на комиксите, ко-
миксовите игри, на популярни филми и сериали се проведе в "Крокус
Экспо". Увлекателни пътешествия във виртуалния свят, нови игри и
общуване с разработчиците им предложи фестът. Специални гости тази
година бяха артистите Дени Трехо и Майкъл Рукер. Майсторът на мис-
тичните трилъри М.Найт Шямалан (на снимката) лично представи новия
комикс трилър "Стъкло".

Със специал-
но разрабо-
тен тържест-
вен ритуал в
Севастопол, в
главната база
на Черномор-
ския флот, за
първи път бе
п о с р е щ а т а
фрегатата от
Черноморс -
кия флот "Ад-
мирал Мака-
ров". Моряци-
те докладваха,
че са изпъл-
нили всички
поставени за-
дачи, участва-
ли са в глав-
ния военно-
морски парад по случай Деня на ВМФ в Санкт Петербург, в междуна-
родните флотски учения на Балтийския флот и в Средиземно море.
Корабът - третата фрегата от морската зона на проект 11356, носи
името на руския флотоводец, вицеадмирал Степан Макаров. Пуснат е
на вода през 2015 г.

Официалното закрива-
не на рокерския се-
зон във Владивосток
събра няколко хиляди
любители на мотос-
порта, сред които не
малко дами.Bike
Festival се провежда в
столицата на Примо-
рието повече от 20 го-
дини. По традиция
закриването се прави
в първата събота на
октомври. Във фести-
вала участва и и.д. гу-
бернаторът на При-
морския край Олег Ко-
жемяко (на снимката).

миери в изпълнение на изтък-
нати артисти.
За една вечер се представи-
ха артисти от Хамбургския ба-
лет, Театър Ла Скала, Амери-
канския театър на балета, Ми-
хайловския театър, Болшой те-
тър, Държавния балет на Бер-
лин, Ню Йорк Сити балет, Те-
атърът на балета на Борис Ей-
фман, Държавния Младежки
балет на Берлин, Виенския
държавен балет и други. Спе-
циални гости тази година бя-
ха Борис Адрианов, Ханс Ван
Манен, Ала Сигалова.
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Унгарският външен минис-
тър Петер Сийярто разкри-
тикува страните от Западна
Европа, които, от една стра-
на, ругаят някои членки на
Евросъюза за контактите
им с Москва, а от друга, ак-
тивно водят бизнес с нея.
В интервю за австрийския
вестник Der Standard шефът
на унгарското външнополи-
тическо ведомство заявява,
че много го ядосва фактът,
че страната му се изобра-
зява като държава, която се

Йенс Стилхоф Сьоренсен*

Без съмнение, за много чи-
татели спомените за студе-
ната война вече са помрък-
нали, а други са прекалено
млади, за да имат някакъв
личен опит, свързан с нея.
Екзистенциалният въпрос за
ядрената война отстъпи на
заден план и през последния
четвърт век основното вни-
мание се концентрираше към
тероризма. Дори в универ-
ситетите предишните теории
и проблеми оставаха в сян-
ка. За съжаление, през това
време започна нова студена
война, също толкова опасна
като старата в своите най-
критични моменти.

Тогава разделителната ли-
ния преминаваше през Бер-
лин, а сега върви по руската
граница. От горещия момент
на Карибската криза през
1962 г. диалогът постоянно се
поддържаше и развиваше.
Сега дипломатическите кон-
такти са скъсани. Тогава се
водеха активни дебати по по-
вод дилемата за сигурност и
осъзнаване на всички риско-
ве. Сега няма никакви деба-
ти за разбиране на рискове-
те, затова пък в елитите, за-
нимаващи се със сигурност-
та, в политическите кръгове
и медиите е широко разпрос-
транена русофобията. Сега
има две войни, в които са за-
месени Русия и САЩ/НАТО -
в Сирия и в Украйна. Рискът
от грешки и възникването на
нови системи неуправляемо
оръжие, както и замразена-
та дипломатическа ситуация
ни поставиха в много опасно
положение.

Нека измерим температу-

Русия е готова да работи
конструктивно в Организаци-
ята за сигурност и сътрудни-

Óíãàðèÿ îáâèíè ÅÑ â äâîéíè
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опитва да угоди на Русия.
Според него самите запад-
ноевропейци прекрасно во-
дят бизнес с Москва, прик-
ривайки своите действия с
"повърхностни караници".

"Въпросът е кой има по-
тесни отношения с Русия.
Моят прекрасен приятел Се-
бастиян (канцлерът Себас-
тият Курц - Бел. Ред.) вече
четири пъти се среща с Вла-
димир Путин, президентът
на Франция Еманюел Мак-
рон разговаря 12 пъти с не-

го по телефона и беше един
от главните гости на иконо-
мическия форум в Санкт Пе-
тербург", напомни унгарски-
ят министър.

"През тази седмица пъту-
вах за преговори по енер-
гетика в Москва и заварих
на масата четири най-голе-
ми енергийни компании от
Запада. Западна Европа има
тесни отношения с Русия, а
не Унгария", добави Сийяр-
то.

Унгарският министър под-

черта, че подкрепя позици-
ята на ЕС за непризнаване
на присъединяването на
Крим към Русия, но при то-
ва подчерта, че по редица

въпроси не приема позици-
ята на Украйна. Според не-
го в тази страна живеят 150
хиляди етнически унгарци,
чиито права се нарушават.

Петер Сийярто
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в урегулирането на различ-
ните регионални конфликти.
Подчертахме нашата обща
заинтересуваност да бъде
задействан по-активно съ-
щественият потенциал на ор-
ганизацията в интерес на
заздравяването на сигур-
ността и доверието във всич-
ки направления", отбеляза
руският външен министър.

Лавров информира, че по
време на преговорите сло-
вашката страна е предста-
вила приоритетите на пред-
седателството, които ще бъ-
дат разгледани през следва-

щата година в ОССЕ. "Готови
сме да работим конструктив-
но на тази основа - подчерта
министърът. - Говорихме за
ролята на ОССЕ в усилията
за урегулиране на украинс-
ката криза. Единни сме, че е
необходимо последователно-
то изпълнение на минския
комплекс от мерки във ви-
да, в който той е одобрен от
Съвета за сигурност на ООН.
Руската страна изложи сво-
ето виждане на причините,
поради които този важен до-
кумент се саботира от киев-
ските власти."

чество в Европа (ОССЕ) на
основата на приоритетите,
представени от Словакия в

рамките на председателство-
то й през 2019 г. Това заяви
във вторник министърът на
външните работи на страна-
та Сергей Лавров след пре-
говорите със своя словацки
колега Мирослав Лайчак.

"По време на преговори-
те говорихме много за
ОССЕ, в това число и за
конкретни направления на
нейната работа по всяка от
трите кошници - политичес-
ките и правните аспекти,
въпросите на сигурността и
хуманитарната сфера. Об-
съдихме и ролята на ОССЕ
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рата на събитията,развива-
щи се напоследък. В края на
септември министърът на
вътрешните работи на САЩ
Райън Зинке заяви, че аме-
риканският флот притежава
достатъчен потенциал, за да
организира търговска блока-
да срещу Русия. Руският от-
говор - това ще съотвтества
на пряко обявяване на вой-
на. В своята реч в ООН рус-
кият външен министър Сер-
гей Лавров каза, че тради-
ционната дипломатическа
култура се заменя със зап-
лахи и оскърбления и поис-
ка САЩ и НАТО да преста-
нат да заплашват Русия. На
2 октомври американският
посланик в НАТО Кей Бейли
Хатчинсън каза, че САЩ мо-
гат да унищожат руските ра-
кети, които според нея нару-
шавали Договора от 1987 г.
за ликвидиране на ракетите
със среден и малък обсег.
Руският отговор беше рязък
- беше казано, че вече е
трудно да се тълкуват изказ-
вания на американски пред-
ставители от по-високите
кръгове, където се вземат
решенията (явно ставаше ду-
ма за Зинке и съветника по
сигурността Джон Болтън) и
в крайна сметка да се раз-
бере кой всъщност говори от
името на САЩ. По-късно Хат-
чинсън се отказа от думите
си, но вредата вече беше на-
несена.

В края на юли предупреж-
давах за опасността от въз-
никналата ситуация и че не-
навистта към Тръмп и Путин
може да надделее над спо-
собността да се изработват
трезви дипломатически оцен-
ки и решения по въпросите
на сигурността. Говорих съ-
що така колко важно е сре-
щата между Тръмп и Путин
да се състои, въпреки сил-
ната съпротива в американ-
ските политически кръгове и
сред западните елити.

От руска страна сега си за-
дават въпроса наистина ли
Тръмп контролира напълно
американската политика за
сигурност илиима някакви
други трудноуправляеми си-
ли, които се стремят към
пряка конфронтация с Русия.
И Демократическата партия,
и републиканското неокон-
сервативно право крило се
опитват да попречат на диа-
лога с Русия, а тези опити са
много опасни.

Съществува значителен
риск от грешки, особено в
хода на сегашните войни в
Украйна и Сирия. Станаха ре-
дица инциденти, по време на
които ескалацията можеше
да бъде избегната с помощ-
та на процес на сдържано об-
щуване. В началото на октом-
ври Русия разположи в Си-
рия системи за противовъз-
душна отбрана С-300, а САЩ
нарекоха това "сериозна ес-

калация".Преди няколко сед-
мици, на 9 септември, девет
американски офицери от ра-
зузнаването в оставка напи-
саха писмо до президента
Тръмп , в което го предупре-
диха заради и без това нап-
регнатата ситуация в Сирия
и изразиха обезпокоеността
си, че не получава пълната
информация от своите съвет-
ници. Те предупредиха също
така, че съветниците му не-
дооценяват руския военен по-
тенциал. И, най-накрая, го
предупреждават, че онези в
Кремъл не са уверени, че
Тръмп напълно контролира
политиката за сигурност на
САЩ.

По време на миналата сту-
дена война студентите, изу-
чаващи международни отно-
шения, бяха внимателно прос-
вещавани за т. нар. дилема
за сигурността в рамките на
реалистичната школа. Реа-
листичната теория на меж-
дународните отношения се
опира на факта, че най-важ-
ните действащи "лица" в меж-
дународните отношения са
държавите, че няма единно
правителство за целия свят.
Това предполага, че държа-
вите трябва самостоятелно
да се грижат за своето оце-
ляване. За тази цел те съз-
дават своите военни потен-
циали. Дилемата за сигур-
ността се състои в това, че
въоръжаването на една дър-
жава в стремежа си да обе-
зопаси себе си, автоматично
се тълкува като агресивно
действие от нейните против-
ници. Това беше една от при-
чините за падпреварата във
въоръжаването. По време на
студената война този проб-
лем се осъзнаваше добре и
затова му беше отделено осо-
бено внимание от страна на
дипломатите - мерки за ук-
репване на доверието, мир-

на политика и жива политика
на сигурността. Днес всичко
това като че ли е забравено.
Но след 25 години либера-
лен интернационализъм и ин-
тервенции трябва отново да
осъзнаем, че старата диле-
ма на сигурността отново е
причина за опасни ситуации.

На 2 октомври генерални-
ят секретар на НАТО обяви,
че алиансът ще проведе най-
мащабните военни учения от
края на студената война - от-
части в Балтийско море, от-
части - в Норвагия. Това ста-
ва само няколко седмици
след най-големите руски уче-
ния "Восток-2018", в които бя-
ха задействани 300 хил. вой-
ници. Освен това за първи
път те се проведоха заедно
с Китай. В провеждането на
подобни учения няма нищо
особено - това е част от нор-
малната картина на света. На
фона на сегашните ледени от-
ношения, разкъсаните дипло-
матически връзки, действа-
щите по отношение на Русия
санкции от страна на ЕС и
САЩ, все по-опасната рито-
рика и два тлеещи сега в све-
та конфликта,в които Русия
и САЩ/НАТО са от двете
страни на фронта, сега е вре-
ме да се "събудим" и да за-
почнем да отделяме внима-
ние на рисковете. Част от
проблема са русофобията и
ненавистта към двамата пре-
зиденти. Важно е да се раз-
бере класическата дилема за
сигурността и да живеем в
съответствие с нея.

Най-доброто, което може
да направи новото шведско
правителство е да изхвърли
феминистичната външна по-
литика на Маргот Валстрьом
в кошчето за боклук  и да
започне да действа в рамки-
те на ЕС така, че да снижи
напрежението в отношения-
та ни с Русия.

* Авторът е доцент и лектор
в Гьотеборгския университет,
преподава международни отно-
шения и изследвания за Русия.
По-рано е бил дипломат.
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Светлана Михова

Великобритания разглеж-
да възможността да предп-
риеме кибератака срещу
Русия, съобщи Sunday
Times, като се позовава на
източници от Министерство-
то на отбраната. Според тях
кралството не разполагало
с необходимия военен по-
тенциал за отразяване на
"руската агресия" и затова
щяло да компенсира със за-
силване на своя капацитет
в сферата на кибератаки-
те. Така киборгите на Ней-
но величество биха могли да
оставят Москва без ток и
да й нанесат чувствителен
удар, без да прибягват до
ядрено оръжие.

Правителството в Лондон
е взело решение за подго-
товка на страната така, че
тя да има готовност за нас-
тъпателни операции в ки-
берпространството, отбе-
лязва изданието. На едно от
последните си заседания ка-
бинетът на Тереза Мей е
стигнал до извода, че имен-
но кибероръжието ще даде
на Великобритания най-мно-
го шансове да устои на "рус-
ката агресия". За целта не-
отдавна броят на служите-
ли в Националния център за
киберсигурност бе увеличен
от 200 на 2000 души.

На следващия ден, след
като Sunday Times огласи
новата военна стратегия на
кралството, вече нямаше ни-
то един британски вестник,
нито една телевизия и сайт,
който да не се е отзовал на
призива и да не се е вклю-
чил в общонационалното па-
никотворящо и мобилизира-
що движение. Всички се раз-
бързаха да дадат своя при-
нос за киберзащитата на ос-
трова от "злите намерения"
на Москва. Появиха се смра-
зяващи англосаксонската
кръв вопли във вид на заг-
лавия и телевизионни руб-
рики: "Руски хакери са ата-
кували онкоболница", "Още
утре може да бъдем напад-
нати", "Застрашени са елек-
тронните системи на важни
институции".

Веднага прозвуча и отго-
ворът на Москва. В нота на
руското посолство в Лондон
до Форин офис се казва, че
Великобритания разпалва
безпрецедентна антируска
кампания в съчетание с шпи-
ономания. Напомня се, че
за възможни нападения на
инфраструктурата в руски
градове вече са се разда-
вали призиви в британския
парламент и те се вписват
в общата стратегия за на-
ционална сигурност, където
по примера на Вашингтон
Русия е сочена като главна
заплаха наред с терористич-
ните организации. Подобни
изявления и планове са бе-
зотговорни, се посочва в но-
тата. В нея се настоява пра-
вителството на консервато-
рите незабавно да изясни
своята позиция по изнесе-
ната от Sunday Times инфор-
мация за агресивната поли-
тика на Великобритания в
киберпространството. "Лип-
сата на разумна реакция мо-
же да бъде смятана за пот-
върждение на информация-
та", се казва в дипломати-
ческия протест на Русия.

Всъщност поредната анти-
руска военно-медийна ост-
ровна операция бе продъл-

È Õàðè Ïîòúð ñòàíà ðóñêè àãåíò
Неизлечима
шпиономания и
хакерска треска
обхванаха
колективния
Запад

жение на започналата дни
преди това съвместна меж-
дународна акция. Холандия
докладва, че е разкрила и
предотвратила опасна рус-
ка кибератака, насочена
срещу Организацията за
забрана на химическите
оръжия (ОЗХО) и други
международни институции.
За убедителност на твърде-
нията си служителите и на
това вехто кралство не смет-
наха за нужно да предоста-
ви що-годе свестни и смис-
лени доказателства. В под-
крепа на тезата за "лошо-
тията на Русия" влезе в си-
ла все същият маниер: ци-
тати от свободни съчинения
в пресата и социалните мре-
жи. На базата на тази "ин-
формация в свободен дос-
тъп", приемана като аксио-
ма за "дългата ръка на Мос-
ква" се градят всички "до-
казателства" в кампанията
за очерняне на Русия.

На голяма част от рица-
рите на русофобията не мо-
же да им се откаже способ-
ността да проявяват неве-
роятен полет на фантазия-
та. Така, същият този гръ-
мовержец на британския пе-
чат - Times, впрегна в опе-

ративното мероприятие
светая светих на съвремен-
ната английска литература
- Хари Потър. Съобщи на
лековерните поданици на
Нейно величество, че Кре-
мъл води "мощна тайна кам-
пания", за да замъгли неук-
репналите мозъчета на ма-
лолетните британчета. За
целта руски сайтове, мас-
кирани като фенове на фан-
тастичния литературен ге-
рой и борци за правата на
гейовете, привличат люби-
тели и без те да забележат
"хитрата руска следа", им
внушават да участват в улич-
ни демонстрации и други
протестни действия, насоче-
ни срещу държавата.

Тук-там се забелязва и
здрав разум, който засега
обаче се проявява само в
хумористичните жанрове.
Американското сатирично
издание News Thump напри-
мер писа, че самата Тереза

Мей е станала жертва на
руските суперхакери. Изда-
нието припомня как цял свят
видя нейните нескопосани
опити по повод и без повод
да се впуска в танци - по
време на африканските й
пътешествия и на конгреса
на консерваторите. Дамата
си дава сметка за ъглова-
тата фигура и липса на как-
вато и да е пластичност, за-
това никога досега не й е
идвало на ум да се движи в
танцова стъпка. Сега оба-
че, "като се има предвид
скоростното размножаване
на киберпохожденията на
руското разузнаване, става
ясно, че руснаците са я хак-
нали и са я препограмира-

ли да затанцува", с ковар-
ната умисъл да я направят
за смях на всички.

С чувство за хумор може
да бъде посрещнато и най-
скръбното събитие. Но за
периода, наситен с опаснос-
ти, които светът в момента
преживява, по-полезно е се-
риозният анализ и разкри-
ване на истинските цели на
инициаторите на антируска-
та кампания. А те все по-
често проявяват симптоми
на загуба на здравия разум.
Това вече не може да бъде
обект на шеги. Явлението
вече придобива форма на
епидемия. Загуба на имуни-
тет демонстрират лица, за-
емащи високи постове и ов-
ластени да вземат съдбо-
носни за света решения.

Тази седмица в интервю
за "Дойче веле" председа-
телят на Европейския съюз
Доналд Туск даде воля на
болното си съзнание. "На-
шият проблем е Русия, коя-
то подкопава в Европа всич-

ко каквото може. Мога да
посоча много примери, за
да докажа, че руснаците ня-
ма да се спрат пред нищо,
за да отслабят европейско-
то единство", заяви той, но
така и не предяви нито един
пример. Той добави, че "има
много отчетливи следи за
намесата на Русия по вре-
ме на референдума за
Brexit, в конфликта на Бар-
селона с Мадрид за неза-
висимост на Каталуния", но
кои са те не обясни. Туск
заяви още, че бил обезпо-
коен от резултатите от из-
борите в края на миналата
седмица в Латвия. На тях
най-висок резултат получи
партията "Съгласие", която
се обявява за добри отно-
шения с Русия и защитава
правата на руското населе-
ние в страната. Според ви-
сокопоставения еврочинов-
ник тук може да става дума
"за повратен момент за ре-
гиона, планиран в Кремъл,
а не в Европа".

Вместо да се замисли за
причините на проблемите,
разтърсващи ръководената
от него институция, Туск
прехвърля от болната глава
на здравата. Просто защото
днес така правят всички во-
дещи западни политици и
присъединилите се към тях
източноевропейски новаци.
По този повод френският по-

литолог Жулиен Носети -
специалист по Русия, казва
пред сп. L'Express, че "в ос-
новата на обвиненията сре-
щу Москва е политическият
избор на Запада". Според
него тези обвинения са ха-
рактерни с това, че изблик-
ват съгласувано и едновре-
менно и се обясняват с об-
щото набелязване на целта.

Целенасоченото засилва-
не на напрежението между
ядрените държави е твър-
де опасен път, предупреди
руският зам.-министър на
външните работи Сергей
Рябков в отговор на новата
вълна на разпалената анти-
руска кампания. "Наблюда-
ваме как САЩ продължават
да тровят атмосферата на
руско-американските отно-
шения с нови порции недо-
казуеми обвинения срещу
Русия, които по команда от
Вашингтон бързат да подх-
ванат някои от другите чле-
нове на НАТО. Отново пла-
шат западната публика с
"руски хакери", като им при-
писват атаки срещу компю-
търните мрежи едва ли не
по цял свят", заяви Рябков.
Той препоръча на най-пре-
даните съюзници на САЩ,
които ревностно обслужват
американските интереси, да
се замислят за последици-
те от своята политика.

В това няма нищо учудва-
що, смята професорът от
МГИМО Елена Пономарьова.
"Колективният Запад води
пълномащабна хибридна
война - информационна, ико-
номическа, цифрова. В
крайна сметка - дори горе-
ща с реални военни дейст-
вия. Защото знаем, че За-
падът спонсорира с оръжие,
пари и оказва политическа
подкрепа на различни теро-
ристични, криминални и се-
паратистки групировки",
казва тя. Според нея това
са фактите, от които тряб-
ва да се ръководи руската
външна политика и повече
да не се използва понятие-
то "партньор", когато става
дума за явни противници и
дори врагове, които сами
използват именно тези по-
нятия по адрес на Русия.
Време е Москва също да на-
рича понятията с точните им
имена.

Още от момента на разпа-
дането на Съветския съюз
колективният Запад си въоб-
рази, че може всичко и ще
властва над всички. "Това е
синдром на т.нар. победа в
студената война, която все-
ли у Запада чувството за без-
наказаност", заяви Сергей
Лавров. Затова до днес там
не желаят и не могат да прег-
лътнат истината, че светът се
променя и огромната част от
държавите не искат да жи-
веят под техен диктат. Преди
повече от 25 години в захлас
пееха песента "Вятърът на
промяната", но днес не ис-
кат да я чуят. Със зъби и
нокти се мъчат да задържат
властта и всички средства са
приемливи: лъжи, провока-
ции, хакерски атаки, регио-
нални горещи войни. Общес-
твото им е болно, но те и не
мислят да го лекуват. Баят
му с приказки за общия вън-
шен враг.

Тереза Мей
в танцова стъпка на африканска земя

НАТО в
защита
от
"руската
агресия"



12-18 октомври 2018

Выходит при содействии Правительства Москвы12-18 октября 2018

"Россия и мир" - под та-
ким девизом проходил 5-9
октября 2018 года в Софии
Всемирный молодёжный фо-
рум российских соотечест-
венников. В Болгарию прие-
хали представители  русско-
язычной диаспоры в возрас-
те от 18 до 35 лет из 62 стран
мира. Болгарская столица
принимает фестиваль в
четвёртый раз. Форум ор-
ганизуется Координационным
советом российских сооте-
чественников в Болгарии,
Федерацией "Союз соотечес-
твенников" и Национальным
обществом "Вместе с Рос-

сией" при поддержке Прави-
тельственной комиссии по
делам соотечественников за
рубежом, Департамента по
работе с соотечественника-
ми за рубежом МИД России,
Департамента внешнеэконо-
мических и международных
связей города Москвы, по-
сольства Российской Феде-
рации в Республике Болга-
рия, представительства Рос-
сотрудничества в Болгарии,
Фонда поддержки и защиты
прав соотечественников,
проживающих за рубежом,
Фонда "Русский мир", Рос-
молодежи.

Среди почетных гостей
присутствовали: Анатолий
Анатольевич Макаров -
Чрезвычайный и Полно-
мочный посол Российской

5 октября в 18
часов в Национа-
льном природона-
учном музее сос-
тоялось открытие
обновленного зала
"Генезис материа-
лов", что стало
возможным бла-
годаря спонсорст-
ву нашего знаме-
нитого соотечест-
венника князя
Н.Д. Лобанова-
Ростовского . В
очередной свой
приезд в Болга-
рию из Лондона он
передал Панораме
"Плевенская эпо-
пея 1877"  -  4 под-
линных литогра-
фии на тему Русско-турецкой войны и картину с изображением подписа-
ния мирного договора, а Софийскому университету им. Климента Охридс-
кого подарилредкую литографию из французской газеты ( 1891 г.).

В знак признания его благотворительной деятельности
князь Никита Дмитриевич Лобанов-Ростовский удос-
тоен Почетного знака  Болгарской академии наук.  От-
личие на специальной церемонии вручил председатель
БАН акад. Юлиан Ревалски

При поддержке Департамента внешнеэкономических и международных
связей Правительства Москвы 6-7 октября 2018 года  в Софии с большим
успехом прошел Четвертый хоровой фестиваль русской духовной музыки,
посвященный 140-летию освобождения Болгарии от турецкого ига. Высту-
пили хоровые коллективы из Софии и других городов Болгарии, российс-
кие соотечественники в составе которых не только сумели сами сохранить
любовь к русской музыкальной культуре, но и приобщить родных нашему
сердцу болгар к духовным певческим истокам России

(Подробнее в следующем номере)

Ðîññèÿ - áûëà, åñòü è áóäåò!
Перед началом
второго рабочего
дня делегаты из
разных стран  с
флагами госу-
дарств, в которых
они проживают
т о р ж е с т в е н н о
прошли по цент-
ральному буль-
вару болгарской
столицы, возло-
жив цветы - сна-
чала к памятнику
Царю-Освободи-
телю, а затем к
монументу Со-
ветской Армии,
где они запустили
в небо воздуш-
ные шары цветов
российского и
болгарского го-
сударственных
флагов. Они
выразили свою
гражданскую по-
зицию у Памятни-
ка Советской Ар-
мии в Софии:
"Мы - участники Всемирного молодежного форума, призыва-
ем сохранить исторические памятники и монументы, возве-
денные в честь погибших воинов в борьбе против гитлеровс-
кой Германии. Недопустимо уничтожать и осквернять памят-
ники героям, отдавшим жизнь за освобождение всех евро-
пейских народов, в том числе и братского болгарского наро-
да. Болгария, чья земля пропитана русской кровью, всегда
отличалась уважением и бережным отношением к истории.
Уверены, что, сохраняя памятники истории и памятник Совет-
ской армии в Софии, мы сохраним память о наших предках и
историю народов! Мы помним, мы гордимся!"

А.А. Макаров, посол РФ в Болгарии:
- Это уже мой
второй форум,
который я прово-
жу в Болгарии, я
уже два года ра-
ботаю в этой
стране. То, что я
вижу сегодня
просто подчерки-
вает насколько
актуальны такие
встречи. Более
того, проведение
этих встреч,
именно в Софии,
в свое время
предложены Де-
партаментом по
работе с соотечественниками,  который я возглавлял. До это-
го они проводились  в разных странах, мы решили локализовать
их в одном месте и поддержали предложение Марины Анато-
льевны Дадикозян проводить их в Софии. Тогда я еще не знал,
что я буду послом в Болгарии. И вот, в итоге я принимаю
участие в этом форуме. Я вижу с каким энтузиазмом ребята
собираются, рассматривают самые актуальные темы консоли-
дации молодежного движения, продвижения русского языка и
русской культуры. Я хотел бы пожелать им успешной работы и
новых побед!

Федерации в Республике
Болгария, Ольга Леонидовна
Тимофеева - член комитета
Совета Федерации Федера-
льного собрания РФ по меж-
дународным делам, Алек-
сандр Васильевич Радьков -
заместитель руководителя
Россотрудничества, Светла-
на  Кузнецова - член Общес-
твенной палаты, Владимир
Павлович Иванов - первый
заместитель директора Фон-
да поддержки и защиты прав
соотечественников, прожива-
ющих за рубежом, Виктория
Лощинина - сотрудник Депар-
тамента по работе с сооте-

чественниками МИДа Рос-
сии, Дмитрий Иванов - на-
чальник отдела международ-
ной деятельности Росмоло-
дежи, Алексей Любцов - ру-
ководитель Ресурсного моло-
дежного цетра Росмолодежи,
Сергей Пантелеев - дирек-
тор Института Русского за-
рубежья, Григорий Петушков
- председатель Национально-
го Совета молодёжных и дет-
ских объединений России,
Борис Громов - директор
"Дома Москвы в Софии",
председатель Союза Болгар-
ских журналистов Снежана
Тодоров и др.

После торжественной це-
ремонии открытия, привет-
ствуя участников форума,
Чрезвычайный и Полно-
мочный посол Российской

Федерации в Республике
Болгария Анатолий Анатолье-
вич Макаров сказал: "Вы -
лицо нашей страны, вы - го-
лос нашей страны за рубе-
жом. Мы ценим Ваше отно-
шение и Вашу любовь к Рос-
сии, активную жизненную по-
зицию, неиссякаемый опти-
мизм. Мы возлагаем боль-
шие надежды на вашу рабо-
ту во благо консолидации и
процветания российской ди-
аспоры за рубежом".

Напутственные слова в ад-
рес форума высказали все
почетные гости. Теплые сло-
ва сказали и гости с бол-

гарской стороны. Председа-
тель Союза болгарских жур-
налистов Снежана Тодорова
выступила, в качестве пред-
седателя общества им. Най-
дена Герова, от имени всех
воспитанников советских и
российских вузов. Она точ-
но подметила, что русского
человека не могут поставить
на колени никакие санкции.
"Если на русского человека
давить, то он за правду го-
тов пожертвовать самым до-
рогим - своей жизнью,"- от-
метила она.

"Правительства приходят и
уходят, а наша дружба оста-
ется," - подчеркнул Любомир
Коларов, председатель об-
щества дружбы с народами
России и СНГ им А. Невско-
го.                        На стр. 8
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Со стр. 7
Молодежные лидеры Алек-

сей Любцов, Дмитрий Ива-
нов, Дарья Шестакова рас-
сказали о деятельности рос-
сийской молодежи. Предс-
тавитель Московского Дома
соотечественника Юлия
Тришина рассказала о
главных направлениях дея-
тельности Правительства
Москвы в области поддер-
жки соотечественников за
рубежом.

В числе выступающих на
первом пленарном заседа-
нии "Россия и мир", моде-
ратором которого выступи-
ла Марина Дадикозян, была
и член общественной палаты

- Владимир Павлович,
поделитесь Вашими впе-
чатлениями от молодеж-
ного форума?

- Прежде всего я хочу
подчеркнуть, что эта тен-
денция внимания к молоде-
жи и ее вовлечению в со-
циальную и политическую
жизнь актуальна для всего
мира, также и для России.
Хотелось бы, чтобы моло-
дежь имела возможность от-
крыто и осознанно участво-
вать в жизни гражданского
общества своих стран. Это
касается и наших молодых
соотечественников, чтобы у
них была возможность учас-
твовать в социальной и по-
литической  жизни своих
стран. В первую очередь,
потому что они имеют на это
право, урегулирированное
международными нормами.
Данный форум, может быть,
одна из самых крупных
встреч, где представлены
молодые русскоязычные
соотечественники почти со
всего мира. Они имеют воз-

Ðîññèÿ - áûëà, åñòü è áóäåò!
РФ Светлана Анатольевна
Кузнецова, завершившая
свое выступление словами:
"Россия - была, есть и бу-
дет!"

Далее работа велась по
четырем основным секциям:
"Народная дипломатия. Ди-
алог с гражданским общес-
твом стран проживания со-
отечественников. Роль СМИ
соотечественников в расп-
ространении объективной
информации о России за ру-
бежом"; "Сохранение этно-

культурной самобытности,
расширение русскоязычно-
го пространства и образо-
вания  за рубежом";  "Сох-
ранение российского исто-
рического наследия и исто-
рической памяти. Защита
прав и законных интересов
соотечественников"; "Взаи-
модействие регионов РФ и
организаций соотечествен-
ников за рубежом.  Разви-
тие международных эконо-
мических связей".

В насыщенную программу

форума входили тематичес-
кие тренинги и мастер-
классы, квесты, заседания и
дискуссии. Молодых людей
учили разрабатывать про-
екты, готовить презентации.

В ходе культурной прог-
раммы молодые соотечест-
венники разных стран озна-
комились с местными дос-
топримечательностями, по-
сетили Национальный исто-
рический музей и посмотре-
ли спектакль Русского ка-
мерного театра "Беда от

нежного сердца". А самое
главное молодые соотечес-
твенники из разных концов
мира перезнакомились, по-
делились идеями и увезли в
своих сердцах яркие впечат-
ления от общения с друзья-
ми в нашей гостеприимной
Болгарии.

Все проекты и идеи,
высказанные участниками
были записаны членами ре-
дакционной комиссии.  Ос-
новная их часть вошла в ре-
золюцию форума, кроме то-
го они будут направлены в
российские министерства,
учреждения и организации,
деятельность которых свя-
зана с молодежью.

Секция "Сохранение ис-
торического наследия и
исторической памяти. За-
щита законных интересов
соотечественников" собра-
ла участников, рассказав-
ших об интересных формах
работы и высказавших не-
мало идей по заданной те-
ме.

София Драган рассказа-
ла о барьерах, стоящих пе-
ред разными категориями
соотечественников, прожи-
вающими в Бразилии. Она
предложила разработать
проект по созданию горо-
дов-побратимов, отметив,
что возможности побратим-

Ìîëîäåæü èìååò ïðàâî…
можность обсудить общие
проблемы, узнают много ин-
формации, обмениваются
опытом работы в разных
странах. И то, что сюда при-
ехали представительная
часть гостей из разных ор-
ганизаций показывает, что
России, как и любой боль-
шой стране мира небезраз-
лично, как проживают соо-
течественники за рубежом
и она проявляет об этом
постоянную заботу и внима-
ние.

- Россию часто обвиня-
ют, что она вмешивается в
дела других стран…

- Россия заинтересована
в главном, чтобы государс-
тва, в которых проживают
наши соотечественники
предоставляли им, соглас-
но всем нормам междуна-
родного права, такие же
права, как и всем остальным
своим гражданам. Главная
проблема нарушения прав
национальных меньшинств -
это дискриминация. Ведь
предоставление меньших

прав, чем другим гражда-
нам в стране это и есть дис-
криминация, запрещенная
Организацией Объеди-
ненных Наций, Декларацией
прав человека и еще десят-
ком международных доку-
ментов. Эти документы для

кого-то являются обязате-
льными, где-то рекоменда-
тельными. Россия хочет
иметь возможность поддер-
живать инициативу наших со-
отечественников на объеди-
нение, на создание ассоци-
аний. Эта инициатива лежит

на стороне соотечественни-
ков - роль России оказывать
помощь и поддержку в рам-
ках того международного
права, которое существует,
с учетом законодательства
стран. Главное, чего мы хо-
тим - чтобы наши соотечес-
твенники за рубежом име-
ли равные права с другими
гражданами тех стран, в ко-
торых они проживают.

- Что Вы пожелаете учас-
тникам Форума?

- Участникам форума хочу
пожелать установления
между собой добрых отно-
шений. Потому что добрые
отношения это и есть осно-
ва успешного взаимодейст-
вия нас всех вместе. Я ду-
маю, что любовь к Родине -
естественное чувств у чело-
века, уважение к своей ис-
тории - это естественное
право человека. И когда на-
рушается право на историю,
на язык, на культуру - мы,
со своей стороны, а сооте-
чественники со своей - бу-
дем привлекать внимание,
чтобы это было исправле-
но. И думаю, что совместн-
ыми усилиями это удастся.

В.П. Иванов - первый заместитель директора Фонда под-
держки и защиты прав соотечественников, проживающих
за рубежом

Выступает Ольга Шарапова

ских связей не используют-
ся в полной мере.

Ольга Шарапова из Герма-
нии рассказала о проекте
"Передвижной музей живой
истории", в котором кос-

тюмы, элементы посуды и
орудия производства будут
отражать определенные
эпохи Российского государ-
ства и все объекты можно
будет потрогать руками,

одевать и пр.  . По мнению
Ольги, это не только послу-
жит идее не искажать исто-
рию России, но и поможет
преподнести молодому поко-
лению историю нашей
страны в интересной фор-
ме.

Андрей Кузьмин из Ис-
ландии в своем выступлении
эмоционально представил
свое представление о том,
какой должна быть "вечная
память".

Александр Беженцев из
Грузии рассказал о роли мо-
лодых правоведов в защите
прав соотечественников. Он
выразил благодарность Фон-

Делу время - потехе час

Завершился день вечеринкой в пионерском стиле, который раскрыл всесторонние таланты участников форума

ду поддержки и защиты прав
соотечественников за всес-
тороннюю поддержку. В дис-
куссии приняли участие пред-
ставители Франции, Люксем-
бурга, Италии и др. стран.
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Социал-демократическая
партия "Согласие", выража-
ющая интересы русских
Латвии, набрала 19,8 про-
цента голосов и заняла пер-
вое место на выборах в
сейм (парламент) страны,
передает ТАСС со ссылкой
на ЦИК республики в поне-
дельник..

"Мы шли с очень четкой
программой - перемены, со-
циал-демократические цен-
ности и борьба против на-
ционализма с обеих сторон",
- написал в Facebook лидер
"Согласия", мэр Риги Нил
Ушаков. По его словам, пре-
зидент Латвии "не может не
предоставить возможность

5 октября 2018 года в ре-
зиденции "Акорда" в Астане
Нурсултан Назарбаев обра-
тился к народу Республики
Казахстан с ежегодным
лосланием.

Обращение президента
коснуло 47 аспектов, затра-
гивающих актуальные воп-
росы социально-экономи-
ческого развития страны и
дальнейшего улучшения бла-
госостояния населения. Пре-
зидентом отмечено, что про-
веденные исторические ре-
формы позволили Казахста-
ну добиться внушительных
успехов и зарекомендовать
себя в качестве ответствен-
ного международного парт-
нера.

Особое внимание было
уделено социально-эконо-
мическому блоку. Казахс-
тан сформировал прочные
экономические основы. За

Óêðàèíöàì ñ ðîññèéñêèì
ãðàæäàíñòâîì ïðèãðîçèëè òþðüìîé

Министр иностранных
дел Украины Павел Клим-
кин готов рассматривать
возможность введения уго-
ловной ответственности за
получение двойного граж-
данства с Россией. Об
этом он заявил в эфире
телеканала "UA: Харків".

"По поводу России и при-
обретения скрытого граж-
данства страны-агрессора,
я абсолютно готов такую
возможность рассматри-
вать. Я считаю, что это
идея, которая должна об-
суждаться и которая име-
ет смысл. Я категорически против легализации двойного
гражданства с Россией", - сказал он.

При этом Климкин отметил, что получение украинцами
гражданства любой другой страны не должно быть нака-
зуемо.

14 августа депутат Верховной Рады от фракции "Народ-
ного фронта" Юрий Береза заявил, что с теми, кто скрыва-
ет российский паспорт "должны работать спецслужбы и
по результатам расследования так же автоматически ли-
шать украинского гражданства.

19 сентября появилось видео, на котором жители горо-
да Берегово Закарпатской области получают венгерские
паспорта и приносят клятву верности Венгрии. При этом
сотрудники консульства советуют им ничего не говорить
украинским властям. Позже СМИ написали, что жителям
выдавали пакет документов, необходимый для получения
венгерского гражданства. Украина выступила резко про-
тив такой практики, поскольку ее конституция допускает
только одно гражданство. В Будапеште ответили, что двой-
ное гражданство -повседневная практика в Евросоюзе, а
Украина несерьезно относится к евроинтеграции и вступ-
лению в НАТО.

4 октября Киев объявил венгерского консула в Берего-
во персоной нон грата. В ответ Венгрия решила выслать
из страны украинского консула.

Ðóññêàÿ ïàðòèÿ "Ñîãëàñèå"
ïîáåäèëà íà âûáîðàõ â ñåéì Ëàòâèè

Голосует мэр Риги Нил Ушаков

Вячеславу Домбровскому
(кандидат на пост премьер-
министра от партии) создать
новый кабинет министров".

Ушаков считает, что, учи-
тывая раздробленность
сейма, в который прошли
всего семь партий, созда-
ние работоспособной коали-
ции без голосов "Согласия"
невозможно. "Правительст-
во из пяти-шести партий с
диаметрально отличными
ценностями не сможет нор-
мально функционировать по
определению и не сможет
принести стране никаких пе-
ремен. В свою очередь, со-
циально-ответственный под-
ход и идеи согласия между

латышами и нелатышами
должны стать стабилизиру-
ющей основой для любого
правительства", - заявил он.

Помимо "Согласия", по
данным ЦИК, в парламент
также прошли "Кому при-
надлежит государство" (по-
лучили 14,25 процента голо-
сов), Новая консервативная
партия (13,59 процента),
объединение "Для развития/
За!" (12,04 процента), наци-
ональное объединение "Все
для Латвии! - Отчизне и
свободе/Движение за наци-
ональную независимость
Латвии" (11,01 процента),
Союз зеленых и крестьян
(9,91 процента), который

сейчас возглавляет правя-
щую коалицию Латвии, и
партия "Новое Единство"
(6,69 процента).

Выборы в сейм Латвии
прошли 6 октября. Явка из-
бирателей составила 54 про-
цента.

Ïðåçèäåíò Íàçàðáàåâ âûñòóïèë ñ åæåãîäíûì ïîñëàíèåì ê íàðîäó Êàçàõñòàíà

поэтапно проводиться по-
вышение заработной платы
на 20% участковым медра-
ботникам, внедрившим но-
вые подходы управления за-
болеваниями. Принципиаль-
ное значение уделено раз-

витию образования дошко-
льного, среднего и высшего
звеньев. Правительством
планируется выделить 50
млрд. тенге на строительст-
во школ, внедрить эффек-
тивные методы и стандарты
обучения.

Отдельно президент оста-
новился на развитии мало-
го и среднего бизнеса, обоз-
начив его в качестве основы
процветания экономики. По
поручению президента с 1
января 2019 года правите-
льство приступит к прове-
дению налоговой амнистии
для малого и среднего биз-
неса, списав пени и штрафы
при условии уплаты основ-
ной суммы налога.

Серьезный акцент сделан
на актуальности развития
казахстанского производст-
ва, продвижение отечест-
венной продукции на внут-

реннем рынке. Правительс-
тву поручено выделить 500
миллиардов тенге на поддер-
жку обрабатываемой про-
мышленности и несырьево-
го сектора.

Принципиально важным
является масштабное прив-
лечение современных агро-
технологий в страну. Прези-
дент поставил задачу уве-
личить в 2,5 раза произво-
дительность труда и экспор-
та переработанной продук-
ции сельского хозяйства к
2022 году.

В целом, глава государст-
ва отметил важность прово-
димых новых реформ в
стране для достижения дол-
гострочной цели по вхожде-
нию Казахстана в число 30
развитых стран мира и
призвал граждан республи-
ки к консолидации для ус-
пешной их реализации.

последние 20 лет в страну
были привлечены прямые
иностранные инвестиции в
объеме 300 миллиардов
долларов США. Числен-
ность населения страны
превысила 18 миллионов
человек, с 3 городами ми-
лионниками, а продолжите-
льность жизни достигла 72,5
лет. С 2015 года построено
и реконструировано 2400
км автодорог. Эта работа
продолжается, и до 2020 го-
да будет введено еще 4600
км дорог.

Одним из важных поруче-
ний стало повышение мини-
мальной заработной платы
казахстанцев в 1,5 раза, что
позволит увеличить зарпла-
ту 1,3 млн. человек. При
этом, для стимулирования
работников первичной ме-
дико-санитарной помощи с
1 января 2019 года будет

Украинская прокуратура
возбудила уголовное дело по
статье о халатности после
взрывов на военном складе
в Черниговской области, со-
общает во вторник "Интер-
факс-Украина".

По данным Государствен-
ной службы Украины по ЧС,
на складе ориентировочно
находится около 88 тысяч
тонн боеприпасов. Кроме то-
го, власти города заявили об
отсутствии на складе хими-
ческого оружия. Полиция
Черниговской области отме-
тила, что данных о постра-
давших в результате проис-
шествия пока не поступало.

Интенсивность взрывов на
складе значительно снизи-
лась, передает Интерфакс.
По состоянию на 7:00 утра
она составляла два-три ра-

Павел Климкин

Ïîÿâèëèñü ïîäðîáíîñòè âçðûâà íà ñêëàäå áîåïðèïàñîâ

Белоруссия объявила пер-
сонами нон грата двух по-
дозреваемых в шпионаже
граждан иностранных госу-
дарств. Об этом в конце
прошлой недели заявил
председатель Комитета го-
сударственной безопаснос-
ти (КГБ) страны Валерий Ва-
кульчик, передает ТАСС.

Вакульчик пояснил, что шпи-
онская деятельность и воп-
росы, которыми они занима-
лись, были связаны "с внеш-
ней политикой, отношениями
между государствами". В
прошлом месяце белорусским
спецслужбам удалось задер-

Пожар на складе боеприпа-
сов под Ичней в Черниговс-
кой области

за в секунду, сообщал Гене-
ральный штаб вооруженных
сил Украины на официальной
странице в Facebook.

Возгорание произошло

около трех часов ночи. На
данный момент эвакуирова-
но более 10 тысяч человек.
В радиусе 20 километров от
ЧП введена бесполетная зо-
на, движение железнодо-
рожного и автомобильного
транспорта приостановлено.

Это уже четвертый случай
возгорания военного склада
на Украине за последние два
года. В сентябре 2017 года
произошли взрывы на скла-
дах под Винницей, в резуль-
тате которых пострадали два
человека. Спустя почти год
на том же складе произош-
ло возгорание сухой травы.
В марте 2017 года ЧП прои-
зошло в Харьковской облас-
ти, и, по словам министра
обороны Украины Степана
Полторака, организовали его
российские диверсанты.

Áåëîðóññèÿ âûäâîðèëà èíîñòðàííûõ øïèîíîâ
жать шпиона, добавил глава
КГБ. Осужденный в Белорус-
сии за шпионаж украинский
журналист Павел Шаройко
может быть помилован.

Шаройко был задержан в
Минске в конце октября 2017
года, детали его задержания
КГБ раскрыл месяц спустя.
По данным комитета, Шарой-
ко являлся кадровым сотруд-
ником Главного управления
разведки Министерства обо-
роны Украины, а его агентур-
ная сеть состояла из граж-
дан Белоруссии, которые за
деньги собирали разведдан-
ные в военно-политической

сфере. Координацию разве-
дывательной деятельности
осуществлял сотрудник глав-
ного управления разведки ук-
раинского Минобороны Игорь
Скворцов, который якобы
действовал под прикрытием
должности советника посоль-
ства Украины в Минске.
Скворцов был выслан из Бе-
лоруссии. Украина в ответ
выслала из страны белорус-
ского дипломата.

19 февраля Верховный суд
Белоруссии приговорил Ша-
ройко к восьми годам ли-
шения свободы по обвине-
нию в шпионаже.
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Рост реальных зарплат в России сос-
тавил 8,7%, что стало рекордом с 2012
года. Об этом заявил президент России

Владимир Путин и отметил, что сейчас
ситуация на рынке труда улучшается, а
уровень безработицы составляет 4,7%. По
его словам, это создает благоприятные
условия для работы в РФ. Правительство
РФ предложило проиндексировать зар-
платы отдельных категорий бюджетников,
включая учителей и врачей, на 6% в 2019
году.

Правительство предоставит Государ-
ственной транспортной лизинговой ком-
пании (ГТЛК) субсидии в размере 9,8
млрд рублей на приобретение самоле-
тов Sukhoi Superjet 100 для внутрирос-
сийских перевозок. Соответствующее
постановление подписал Дмитрий Медве-
дев. "Субсидия вместе с внебюджетными
средствами в размере 8,9 млрд рублей
будет направлена на закупку восьми са-
молетов "Сухой Суперджет 100" общей
стоимостью 18,7 млрд рублей", - гово-
рится в пояснительной записке. Приоб-
ретенные самолеты будут переданы в ли-
зинг российским авиакомпаниям, осущес-
твляющим пассажирские перевозки на ре-
гиональных авиалиниях. Поставка само-
летов ожидается в 2018-2019 годах.

Министерство финансов предложило
увеличить в 2019 году минимальные
розничные цены на коньяк и бренди.

Об этом говорится в проекте изменений
в приказ министерства о минимальных
ценах на закупку, поставку и розничные
продажи крепкого алкоголя. Стоимость ко-
ньяка предлагается увеличить до 388 руб-
лей за 0,5 л., бренди - до 307 рублей за
тот же объем, сообщает "РИА Новости".
Предложений об изменениях цены водки
в проекте нет. Общественная организа-
ция малого и среднего предприниматель-
ства "Опора России" предложила ввести
минимальную розничную цену на пиво не
менее 75 рублей за литр. Эта цифра учи-
тывает стоимость сырья, производствен-
ные и логистические издержки, затраты
на хранение и транспортировку. В Мин-
фине пообещали рассмотреть идею.

Дмитрий Медведев поддержал пред-
ложения нефтяных компаний и Мин-
энерго России о субсидировании цен
на бензин и дизельное топливо, о чем
предприятия энергетического сектора ра-
нее спорили с Минфином. Премьер-ми-
нистр при этом также поддержал и пред-
ложение Минфина о том, чтобы профи-
нансировать часть субсидий за счет рос-
та НДПИ. Планируется, что нововведения
вступят в силу с 2019 года.

Содержание служебного
парка машин для перед-
вижения госслужащих по
всей стране обходится
примерно в 150 млрд. руб-
лей. А ведь эти траты
можно легко сократить
наполовину. Достаточно
пересадить чиновников
на… такси. Служебный ав-
томобиль с водителем -
это же атрибут власти.
Немыслимо, чтобы гос-
служащие добровольно от-
казались от этой приви-
легии. Удивительно, что
они таки решились на это.

Год назад замминистра
финансов Татьяна Несте-
ренко на заседании Гос-
думы рассказала, как ее
ведомство экономит на
транспорте. "Минфин оп-
тимизировал расходы на
обеспечение автотранс-
портными средствами, пе-
реходим на предоставле-
ние услуг в том числе
компаниями типа Uber и
"Яндекс.Такси". У нас
высвобождаются ре-
сурсы, например, 11 млн.
руб. - в том числе на обес-
печение Московского фи-
нансового форума", расс-
казала чиновница.

Финансисты сильно уди-
вились, когда подвели
первые результаты. Ока-
залось, что на такси мож-
но сэкономить 50 - 80%
по сравнению с тратами
на служебное авто! Если
годовое содержание Toyota
Camry обходится ЦБ в 2,5
млн. рублей (бензин,
страховка, зарплата води-
теля и так далее), то целый
год езды на такси стоит
заметно меньше - 1 млн.
руб. По плану Банка Рос-
сии к концу 2019 года
нынешний автопарк сок-
ратится в два раза -
выбывшие авто заменят
такси. Но совсем от соб-
ственных служебных ма-
шин ЦБ отказываться не
собирается.

Дело даже не в том, что
Эльвиру Набиуллину и ее
замов зазорно возить на
такси, просто транспорт-
ные компании пока не го-
товы оказывать нужное
качество услуг. От "Ян-
декс.Такси" и прочих аг-
регаторов в Центробанке
отказались сразу - изму-
ченным после 12-часовой
смены шоферам-гастар-
байтерам ведомство
жизнь своих сотрудников
не доверит. Но и VIP-сер-
вис аренды машин с во-
дителем тоже не подошел

В ближайшие три года
размер денежного дово-
льствия силовиков будет
проиндексирован. Как со-
общает газета "Аргументы
е фякты", запланировано
проведение поэтапной ин-
дексации.

Цифры индексации вклю-
чены в проект федераль-
ного бюджета на 2019-2021
годы. Согласно планам, к
1 октября 2019 года денеж-
ное довольствие военнос-
лужащих и "приравненных
к ним лиц" (речь идет о сот-
рудниках ОДВ, Росгвардии,
ФСИН, Государственной
противопожарной службы,
ФСБ, ФСО и других) уве-
личится на 4,3%.
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В 2020 году оно "подрас-
тет" еще на 3,8%, а в 2021
году повысится на 4%.

Аналогичная по размеру
индексация ждет работни-
ков бюджетной сферы,

которые не попали под
действие майских указов
президента 2012 года, а
также федеральных госс-
лужащих, членов парла-
мента, судей, работников
прокуратуры и следствия.

Параллельно с проектом
федерального бюджета
правительством был нап-
равлен в Госдуму законо-
проект о пенсионном обес-
печении силовиков. Соглас-
но разработанному доку-
менту, пенсии лиц, кото-
рые проходили военную
службу, с 1 октября 2019
года должны вырасти на
4,3 %. К этой же катего-
рии относятся сотрудники
ОВД, наркоконтроля, про-
тивопожарной службы, а
также Росгвардии и ФСИН.
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Страна
может
сэкономить
десятки
миллиардов
рублей

- слишком дорого, нет
выгоды по сравнению с
собственным гаражом.
Партнеров искали по сто-
личным таксопаркам. Ока-
залась та еще задачка -
из-за агрегаторов почти
все настоящие таксопар-
ки разорились. Их заме-
нили конторы, посуточно
сдающие мигрантам авто
с шашечками.

Главный недостаток так-
си по сравнению с штат-
ной машиной из собствен-
ного гаража - такси нуж-
но ждать. В Центробанке
максимальное время пода-
чи ограничили до 30 ми-
нут, но все равно это не
то же самое, что своя ма-

шина у офиса. И водители
такси не всегда такие же
вежливые и аккуратные,
как штатные шоферы ве-
домства. Промежуточный
итог эксперимента Банка
России таков: при сотруд-
ничестве с такси уровень
сервиса снижается, но за-
то экономится уйма денег.
Второе пока важнее, поэ-

тому от услуг частных пе-
ревозчиков ведомство от-
казываться не планирует
- просто добивается от
подрядчиков повышения
качества сервиса.

Известно, что свои слу-
жебные автопарки в поль-
зу такси сокращает "Роса-
том" и Сбербанк. Минэко-
номразвития заключило
контракт на 1,5 млн. руб.
с такси на трансферы в
московские аэропорты. В
министерстве посчитали,
что так выйдет дешевле,
чем на служебных маши-
нах. В контракте указаны
поездки на авто классов
эконом и комфорт. С кон-
ца 2017 года на такси на-

чали пересаживать сот-
рудников транспортного
комплекса Москвы. По
словам главы Дептранса
Максима Ликсутова, отказ
от служебных авто сэко-
номит 20% транспортных
расходов.

По опыту ведомств, уже
пересадивших своих сот-
рудников со служебных

авто на такси, транспорт-
ные расходы сокращают-
ся в среднем на 40%. Рас-
пространив их опыт на всю
страну, можно сэкономить
как минимум 60 млрд. руб.
в год (40% от нынешних
150 млрд.).

С 1 января 2016 года
вступило в силу постанов-
ление правительства, уста-
навливающее требования к
отдельным видам закупа-
емых для государственных
нужд товаров. В частнос-
ти, автомобили можно при-
обретать лишь отечествен-
ной сборки - мощностью
до 200 л. с. и стоимостью
до 2,5 млн. руб. Более до-
рогие авто, числящиеся
сейчас за ведомствами,
были закуплены до этого
постановления. Кроме то-
го, на ряд госслужащих
высшего ранга ограниче-
ния не распространяются.
Президенту, премьеру и
вице-премьерам правите-
льства, министрам, спике-
рам обеих палат парла-
мента, судьям Верховного
суда и ряду других предос-
тавляется служебный
транспорт из гаража Фе-
деральной службы охраны
либо управления делами
президента. А эти струк-
туры, согласно постанов-
лению правительства, не
ограничены в выборе ав-
томобилей.

Персональные автомоби-
ли с водителем - только у
президента и министров
правительства. В канцеля-
рии президента и ряде ми-
нистерств (в частности
МИД) есть небольшие ве-
домственные гаражи, бук-
вально несколько машин
для выполнения предста-
вительских функций. В
иных случаях для транс-
портного обслуживания
временно арендуются ав-
томобили бизнес-класса (с
водителем или без) в
частных прокатных компа-
ниях. Депутаты парламен-
та пользуются для деловых
поездок такси и общест-
венным транспортом, ни-
какого ведомственного
транспорта для них не пре-
дусмотрено. Эти им ком-
пенсируются из бюджета
парламента.
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Слово новым членам
СРПБ:

Надя Попова
МЕЖДУЦАРСТВИЕ
ГОСПОДНЕ

                   Актеру
Богдану Глишеву

Этот мир не похож на сцену -
слишком много в нем зла и боли.
Быть зверьками со шкуркой ценной -
нам такая досталась доля.

Этот мир - следопыт, охотник,
и умело ведет он травлю.
Нам спастись от облавы хоть бы -
не хулю его, но и не славлю!

Его локти остры, как стрелы.
Как нужны мы для этого мира -
без гроша, без души, без цели,
без какого-то там Шекспира!

Честь опять не в чести. Отбросы
на плаву. И все воры - в своре…
Об Ахматовой и о Бродском
мы уж лучше с тобой поспорим.

И пока их пути и судьбы
мы с тобою опять обсудим.

Наталия Ерменкова,
председатель СРПБ

Дорогие читатели, друзья!
Пролетел еще один творчес-
кий год Союза русско-
язычных писателей Болгарии.
Мы с уверенностью можем
сказать, что Союз доказал
своим 3-летним существова-
нием важность такого объе-
динения, собравшего лучшие
писательские силы соотечес-
твенников в стране нашего
нынешнего проживания - Бол-
гарии, а также наших коллег-
писателей из многих других
стран мира, достойно предс-
тавляющих СРПБ.

Русская литература никог-
да не была национально зам-
кнутой, оставаясь при этом
действительно русской - по
темам, стилю, глубине духов-
ности. Лучшие русские писа-
тели, у которых высоко раз-
вито чувство родины, и ныне
с истинной заинтересован-
ностью открывают для себя
богатейший исторический и
духовный опыт, накопленный
литературой разных времен
и народов. И, вобрав его в
себя, щедро делились и де-
лятся новыми знаниями, про-
пущенными через "русскую"
призму. А.М.Горький писал: "В
нашем храме чаще и силь-
нее, чем в других, возглаша-
лось общечеловеческое". С
гордостью мы можем отме-
тить, что этот вывод класси-
ка актуален для нас и наше-
го объединения и сегодня.

Притягательность русской
литературы феноменальна: не
только специалисты - профес-
сионалы-писатели, критики,
слависты - поддаются ее ма-
гическому очарованию. Куль-
турной публике, к которой
русская литература приходит
в оригинале или через пере-
вод - она интересна своей
неповторимостью, имеющей
корни в классике 18-19 ве-
ков, в неудержимом напоре
символизма революционного
периода, в "самидатском"
движении "застоя", в бесцен-
зурности второй половины
80-х и "крутых" 90-х, опере-
жавших и политику, и эконо-
мику. Традиционно. Потому
что наша литература никог-
да не находится в состоянии
покоя. Мысль и Слово всег-
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да пребывают в движении.

Современный литера-
турный процесс порой напо-
минает хаос первозданности,
в нем наблюдается изобилие
разной масти ценностей, из
которого пробивается истин-
ная объективная картина
русской литературы века 21-
го.

Эмигрантская  русская ли-
тература, ранее вынужденно
существовашая в отрыве от
родины, всегда оставалась
нетъемлемой ее частью: это
доказывается произведения-
ми, созданными жившими за
пределами России писателя-
ми, вклад которых в общую
сокровищницу России невоз-
можно отделить от ее обще-
го литературного достояния.

Мы, современные "зару-
бежные" соотечественники,
имеем возможность творить
в более благоприятных усло-
виях: наша связь с родиной
неразрывна. Контакты с "раз-
бросанными" по всей плане-
те нашими русскоязычными
коллегами сейчас повсед-
невны. Литература живет не
только в печатном виде(хотя
многие и жалуются на упа-
док интереса к Книге, осо-
бенно среди молодежи), но и
в новом формате - Всемир-
ной сети. Не будем ворчать
понапрасну: немыслимое ра-
нее колличество сайтов, Ин-
тернет-порталов, творческих
объединений расширяют
масштабы продвижения ли-
тературы практически до
бесконечности. Не будем тут
комментировать качество
многого из того, что запус-
кается бесконтрольно в прос-
транство... Но ведь мы всег-
да боролись за Свободу твор-
чества! Вот - она! И буква-
льно весь оживший в плане
писательства мир бурлит, ки-
пит, выплескивает из себя и
впитывет в себя все вокруг,
в конце-концов все-таки оп-
ределяясь с объединениями,
группами, блогерами, домей-
нами...

В связи с такой динами-
кой движения в литературе
наша роль, людей доказав-
ших свой творческий потен-
циал и ответственных за "ка-
чество выпускаемой продук-
ции", неразрывно чувствую-
щих связь с родным Словом,

только усиливается: своими
действиями, произведениями,
всем творчеством мы обя-
заны быть своеобразным "ли-
тературным корректором"
нынешних процессов и их
результатов, сохраняя, попу-
ляризируя и продвигая вели-
кий Русский Язык и Литера-
туру по всему миру, объеди-
няя наших соотечественников
в разных уголках планеты в
единое Русскоязычное сооб-
щество.

СРПБ, как вы знаете, ра-
ботает на площадке Предс-
тавительства Россотрудни-
чества в Болгарии. За пос-
ледние два года все наши ме-
роприятия - от "союзных"
еженедельных до масш-
табных, с участием болгарс-
ких творческих объединений
и общественности - проходят
в гостеприимных стенах Рос-
сийского культурно-информа-
ционного центра. Руководст-
во Представительства неиз-
менно поддерживает деяте-
льность нашей творческой
организации, за что мы выра-
жаем свою огромную благо-
дарность!

СРПБ, в свою очередь,
принимает активное участие
в самых разнообразных и ин-
тереснейших Проектах Рос-
сийского культурно-информа-
ционного центра, которые
рождаются и осуществляют-
ся под руководством моло-
дого, энергичного, действите-
льно неутомимого директора
Центра - Павла Владимиро-
вича Журавлева. Надо отме-
тить, что деятельность "Русс-
кого центра", как его назы-
вают в Болгарии, активизи-
ровалась за последние пару
лет: он вновь стал объектом
притяжения как для сооте-
чественников, так и для бол-
гарских граждан. Литератур-
ные встречи в обновленной,
красивой и вновь посещае-
мой читателями Библиотеке,
выездные творческие мероп-
риятия находят поддержку
Представительства, что не то-
лько мы, члены СРПБ, высо-
ко ценим, но и все участвую-
щие в них болгарские твор-
ческие союзы, общины бол-
гарских городов, школы, те-
атры, библиотеки.

Как председатель СРПБ я
с уверенностью могу сказать,

что к своему успешному тре-
тьему творческому году Со-
юз пришел благодаря поддер-
жке Россотрудничества: пре-
зентации новых книг наших
авторов и книг болгарских
коллег, тематические вечера,
посвященные "Датам и Лю-
дям", установление контактов
с новыми болгарскими лите-
ратурными объединениями -
"Писатели-криминалисты",
"Пегас"(бардовская песня) -
все это является нашими об-
щими достижениями с "Русс-
ким центром" (и это только
за этот год!)

Наши писатели - члены
СРПБ - при такой поддержке
РКИЦ и возможности творить
и общаться с коллегами - по-
лучили новый импульс для
творчества: многие из них
стали победителями в меж-
дународных конкурсах, их
произведения регулярно
выходят в зарубежных изда-
ниях - на Украине, в Бело-
руссии, в Крыму и других
уголках России. Особым
признанием деятельности со-
юза и его руководителя в мо-
ем лице стало присуждение
мне Звания "Соотечественник
года" за особый вклад в сох-
ранение и популяризацию
русского языка в Болгарии.
Эта высокая оценка, разуме-
ется, - заслуга всех "союз-
ников" и РКИЦ!

СРПБ пополнился за этот,
2018-й год, новыми членами
- уже зарекомендовавшими
себя писателями, поэтами,
публицистами, переводчика-
ми. У читателя Альманаха-
2018, который мы выпустили

к нашей 3-й годовщине,  есть
возможность самому удосто-
вериться в этом: на страни-
цах журнала представлены их
талантливые произведения. И
даже когда в связи с огра-
ниченным объемом сборни-
ка напечатан лишь отрывок
прозы (романа, повести, кри-
тического очерка), этого
вполне достаточно, чтобы по
достоинству оценить высокое
качество литературного тру-
да. Особо мне, как предсе-
дателю, хотелось бы отметить
факт, что разноплановость,
"непохожесть" авторов не то-
лько не делают сборник
"хромым", но точно наоборот:
сохраняя традиции, демонст-
рирует неограниченный прос-
тор тем, стилей, глубины ду-
ховности Русской литера-
туры, как уже говорилось
выше - то, на чем она дер-
жалась и держится.

Дорогие друзья!
Мы будем рады видеть вас

всех, кому дорога Русская
литература, на нашем тор-
жестве, посвященном 3-й го-
довщине СРПБ, как всегда -
в приветливом Мраморном
зале РКИЦ!

Про постыдные наши будни
и про стадо свое забудем.

Нет, с единством места и времени
не совпасть нам. Ведь мы - не с ними!
Но что Бог дал своим твореньям,
то, что дал нам - лишь Он отнимет!

(перевод с болгарского - С.Литвиненко)

Татьяна Жилинская - Беларусь
ВРЕМЯ СОЙДЁТ НА НЕТ

Время сомнёт в ладони профиль ли
твой, анфас…
Жаль. Пропадёт набросок в прыти
житейских драм.
То, что не убивает, может испор-
тить нас,
Грубо сломав модели выстроенных
программ.

То, что казалось важным, завтра уйдет в утиль,
Мило смягчив улыбкой чей-то надменный "хмык".
Сможет ли выжить в сердце твой бесшабашный
Тиль,
Чтобы веселой песней новый открыть дневник?

Видимо, сможет…
Песня, видимо, сменит лад.
Думалось - в завтра вместе, а получилось врозь.
Время не станет злиться, если его включат
В опись возможных смыслов пережитых "авось".

Там, где металась правда, тихо сопела ложь.
Ежился неуютно начатый впрок сюжет.
Время вглядится хмуро, выдохнет - "непохож…"
Время умоет руки…
Время сойдёт на нет…

Надежда Кондакова
ПИСЬМО В ПАРИЖ

Возвращаясь в Эдем
после долгих блужданий
по России с её нужниками в
грязи,
среди сказок её или инос-
казаний,
удивительных - издали,
страшных - вблизи,
одинокий, как перст, ты любовью - измучен,
может, это и есть  родовое пятно? -
ни ногтями содрать
ни забыться в падучей -
не залить даже водкой - проступит оно!
Так на вёсла садись и плыви по теченью -
вдоль засохших кустов по умершей реке.
Но и это уже не имеет значенья
для России в её инфернальной тоске.
Может, только Господь
и остался над нами,
чтоб в надменной Европе, в роскошном саду
мы безжалостно мучились русскими снами,
умирать бы хотели - лишь в русском аду.



12-18 октября 2018
12. БУДНИ

Страницу подготовила
Светлана Тютюнджиева

Казанец Ильдус Янышев,
отправившийся полтора го-
да назад в кругосветное пу-
тешествие на велосипеде,
прибыл 7 октября 2018 го-
да в столицу Татарстана.
Кругосветный велотур
"GlobaltourforpeaceandGoodwill"
проходил по странам Ев-
ропы, Северной Америки,
Китая, Азии и России. Пос-
ледним этапом велопробе-
га стал путь от Владивосто-
ка до Альметьевска - он сос-
тавил более 10 тысяч кило-
метров. Ильдус Янышев на-
чал свое путешествие 27 ап-
реля 2017 года из Казани.
За полтора года он проехал
13 стран - 25 тысяч км - по
100-150 км в день. Из-
вестный бизнесмен, экс-де-
путат Казанской городской

Êàçàíåö ñîâåðøèë êðóãîñâåòíîå
ïóòåøåñòâèå íà âåëîñèïåäå

думы  - горячий поклонник
велосипеда, президент Со-
юза велосипедистов Татар-
стана, во все времена стре-
мился популяризировать
этот вид транспорта. Сво-
им путешествием он дока-
зал, что длительные вело-
сипедные путешествия воз-
можны и достаточно бю-
джетны.

Ильдусу Янышеву во вре-
мя велотура приходилось
ночевать и в чистом поле,
и на автобусных останов-
ках, и в пожарных частях,
и в бесплатном жилье, ко-
торое предлагают в Интер-
нете. "Было удивительное
чувство, что Вселенная по-
могает, - говорит путешест-
венник. -  Когда я оставал-
ся один на ночь на дороге,

вдруг, откуда ни возьмись,
появлялись люди, которые
предлагали ночлег. Это про-
исходило в разных странах.
Мир доброжелателен, мир
без границ, все люди
открыты для общения" .
Вместе с Янышевым часть
велотура проехал на хенд-
байке - велосипеде с
ручным приводом - Алексей
Костюченко, инвалид пер-
вой группы, не имеющий ног
и кистей рук. Он проехал
11,5 тыс. км. Янышев и Кос-
тюченко стартовали вмес-
те 11 мая 2017 года с Крас-
ной площади. Алексей пое-
хал на восток, совершил
путь от Санкт-Петербурга до
Владивостока, зимовал в
Иркутске.  Янышев отпра-
вился на запад. В Бироби-

джане они замкнули круг, то
есть сделали кругосветку на
двоих. Инвалид, 17 лет про-
живший в доме-интернате в
Волгограде, 9 апреля 2017
года ушёл оттуда. "Я понял,
что жизнь проходит мимо, -
объяснил этот шаг Костю-
ченко. - Понял, что надо что-
то делать, жить - не вешать
нос и не опускать руки!"

Председатель Государствен-
ного комитета РТ по туриз-
му Сергей Иванов вручил
участникам кругосветного
велопробега благодарствен-
ные грамоты.  "Ильдус и
Алексей - это образец це-
леустремленности, - сказал
Сергей Иванов. - Они пос-
тавили перед собой цель, и
они ее достигли".

В энциклопедии написано,
что коллекционер занимает-
ся собиранием, системати-
зированием, изучением
предметов. Старьёвщик -
скупкой и перепродажей
старых вещей. И тот и дру-
гой вид деятельности по-сво-
ему интересны и часто со-
четаются. Коллекционеру
приходится иногда быть
старьёвщиком. Обе специ-
ализации не изобретение
прошлого века, существова-
ли всегда. Коллекция, кото-
рую собирает Ольга Кузне-
цова, называется "Знатный
Подстаканник". Под этим
названием действует груп-
па в соцсетях, которая пос-
тепенно преобразовалась в
международный клуб кол-
лекционеров подстаканни-
ков из России, Украины,
Болгарии, Польши, Чехии,
Германии, Прибалтики…
Знатным коллекционером
гостья "АиФ-Юг" стала,
выйдя на пенсию. В лите-
ратурном музее Кубани про-
ходит выставка, на которой
представлены 217 предме-
тов коллекции: не только

В работах уральского ху-
дожника Леонида Баранова
есть бесконечная притягате-
льность, которая исходит от
его душевных стариков, сог-
ревающих нас своей любо-
вью, светлым взглядом и
тёплыми улыбками. Искусст-
во Леонида Павловича Бара-
нова родом из детства, из де-

Äåðåâåíñêèå ñòàðè÷êè â äóøåâíûõ êàðòèíàõ
ревни Бобылево, где он жил
до армии у бабушки Марии
Егоровны. Все его картины
посвящены нехитрой деревен-
ской жизни и паре светлых,
счастливых, светящихся доб-
ротой старичков. Глядя на

безмятежно улыбающихся ге-
роев, зрители и сами свет-
леют и добреют. Леонид Ба-
ранов родился в 1955 году в
Курганской области. В семье
любили живопись, но папа-
бухгалтер мечтал, что сын

пойдёт по его стопам. К сло-
ву, мама художника начала
рисовать в 80 лет. Окончив
индустриальный техникум, Ле-
онид поработал на Чукотке,
отслужил в армии и пошёл
работать на завод, откуда

уволился, узнав, что
у него порок серд-
ца. В 24 года он
поступил в Сверд-
ловское художест-
венное училище им.
Шадра. А диагноз
позже не подтвер-
дился. В период
учёбы Леонида ув-
лекали наполненные
мифологическими
персонажами ра-
боты Борхеса. О де-
ревенских пейзажах
и портретах он тог-
да не помышлял. По-

лучивший широкую извест-
ность цикл "Жили были дед
да баба" начался с картины,
на которой старушка ела тю-
рю. Она очень скоро нашла
своего покупателя, а вскоре
появилось множество других
работ художника, навеянных
ожившими детскими воспо-
минаниями.

Духи студентки привели к
отравлению 18 учащихся кол-
леджа, сообщает пресс-служ-
ба СУ СКР по Татарстану. Ин-

Åå ìå÷òà îòêðûòü ìóçåé ïîäñòàêàííèêîâ
подстаканники, но и пред-
меты для сервировки и по-
дачи чая: заварочные и до-
ливочные чайники, подносы,
подставки-коустеры, чайные
ситечки необычной формы
и заварочные ложки, скви-
зер (небольшой ручной
пресс для получения сока
из цитрусовых). Начало ее
коллекции заложили подста-
канники, которые были до-
ма, памятные с детства.
Стояли себе на подоконни-
ке, а в них цветочки, из од-
ного сделали игольницу. И я
восхищалась: как красивы
они. Позже сработало исс-
ледовательское чувство,
привитое в университете.
Стала рассматривать, изу-
чать буковки по низу. Ока-
залось это - клеймо, знак
производителя. И постепен-
но затянуло. С тех пор вос-
приятие не изменилось: как
грамотно продумана конст-
рукция, насколько совер-
шенна! Инженерный расчёт
идеальный: тулово 6,5 см в
диаметре, плюс "юбочка" 1,5
см. В истории предмета су-
ществуют свои легенды о

создании и происхождении
подстаканника. По одной из
версий, в войну 1812 года
он был создан как поход-
ное приспособление казака-
ми атамана Платова. Мешо-
чек с заварочкой у каждого
имелся, стакан можно было
найти. А держать-то горячо!
Пра-пра подстаканников
представляли собой накру-
ченную на стакан проволо-
ку, которая не давала горя-
чему стеклу обжигать руки.
Вот вам первое преодоле-
ние и шаг на службу людям.
Следующий миф о том, что
подстаканник считался
предметом мужским, то есть
в чаепитии мужчины пили
чай из стаканов в подста-
канниках, а женщинам при-
лично было пользоваться
фарфоровой чашечкой. И эту
границу предмет преодолел,
ибо в торговых каталогах
второй половины 19 века
уже встречаются подстакан-
ники дамские. И еще одно
серьезное испытание пере-
жил наш друг в октябрьс-
кую революцию. Фарфор
был признан буржуйским

пережитком и буквально ис-
треблялся. Но стакан с го-
рячим чаем одинаково об-
жигал руки пламенным ре-
волюционерам и нежным
барышням. Потому металли-
ческую подставку для за-
щиты рук вернули в кухни,
да и кабинеты, и заслужен-
но полюбили.

Подстаканник выжил в ре-
волюции, пережил крушение
и развал всего... Это пред-
мет с такой стойкостью, ха-
рактером, боец и победи-
тель, сохраняет себя и в на-
ши дни, именно в традици-
онных формах.. Ее мечта

открыть частный маленький
музей. Считаю, именно за та-
ким форматом будущее. Бо-
льшие музеи с многочислен-
ными залами и разнообра-
зием экспозиций уже не цеп-
ляют. И, напротив, в камер-
ном музее с грамотной, лю-
бовно подобранной экспози-
цией, коллекционер может
так рассказать о вещах, что
человек будет потрясён. Он
увидит историю вещей гла-
зами профессионала. Сю-
жеты о подстаканниках есть
прелюбопытные, вплоть до
детективных. Очень хочется,
чтобы жизни хватило...

18 ñòóäåíòîâ
îòðàâèëèñü
ïàðàìè äóõîâ

цидент произошел 5 октября
в педагогическом колледже
им. Тукая в Арске (Татарстан).
По предварительным данным,
студентка распылила в ауди-
тории духи неизвестного про-
исхождения, после которых
18 учащимся стало плохо. С
признаками отравления 14 из
них госпитализировали в ар-

скую Центральную районную
больницу. На данный момент
студентам оказали медпо-
мощь, их здоровью ничего не
угрожает.

По данному факту следова-
тели возбудили уголовное де-
ло по ч. 1 ст. 238 УК РФ (про-
изводство, хранение, пере-
возка либо сбыт товаров и

продукции не отвечающих
требованиям безопасности).
Специалисты изъяли пробы
воздуха в аудитории. Свою
проверку также проводят
МВД Татарстана и прокура-
тура республики. По одной
версии духи были куплены в
китайском интернет-магази-
не, по другой - в супермар-

кете, где все товары прода-
ются по одной цене. Сотруд-
ники Роспотребнадзора уже
побывали в учебном классе,
где распылялись духи, и отоб-
рали пробы воздуха. Резуль-
таты пока не известны.
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На прошлой неделе сто-
лица Чечни отметила 200-ле-
тие со дня основания откр-
ытием новых парков, буль-
варов, концертами, фести-
валем культуры и спорта на-
родов Кавказа и красочным
салютом. На юбилей прие-
хали 7 тыс. человек, среди
которых известные полити-
ческие и общественные де-
ятели России и десятков
других стран. В день города
сыграли 200 свадеб.

Своим появлением город
Грозный обязан усилению
влияния Российской импе-
рии в мире. Народы Закав-
казья в начале XIX века рас-
сматривали Россию как за-
щитницу от экспансии Ос-
манской империи и Персии.
Тяга к России вполне объ-
яснима - если та же Осман-
ская империя подвергала
своих новых подданных на-
сильственной ассимиляции,
то народы, вошедшие в сос-
тав Российской империи,
смогли сохранить свою на-
циональную самобытность.

К 1813 г. в состав России
влились Грузия и Северный
Азербайджан, однако обес-
печение безопасности этих
территорий было затрудне-
но тем, что от российской
территории они были отре-
заны Кавказскими горами -
зоной, контролируемой во-
инственными горцами, кон-
фликтовавшими с русскими
и опиравшимися на поддер-
жку Османской империи.

В 1816 г. решать "кавказ-
скую проблему" был отправ-
лен генерал Алексей Ермо-
лов, назначенный команди-
ром Отдельного Грузинско-
го корпуса и управляющим
гражданской частью в Гру-
зии, Астраханской и Кавказ-
ской губерниях. Ермолов,
талантливый военачальник и
жесткий руководитель,
выдвинул следующий план:
массированная прорубка
просек в горных лесах, мас-
совое строительство дорог
для быстрой переброски
войск в наиболее проблем-
ные районы, создание обо-
ронительной линии форпос-
тов и крепостей.

Проблему для русских
составляли чеченцы и жи-
тели Горного Дагестана, пос-
тоянно угрожавшие пере-
возкам по Военно-Грузинс-
кой дороге. В то же время
осетины и ингуши были ло-
яльны к русскому импера-
тору. Ермолов не либераль-
ничал - сопротивление гор-
цев подавлялось жестко, мя-
тежные аулы сжигались, а
их население выдворялось
на равнину под русский кон-
троль. В соответствии с пла-
нами генерала Ермолова, 22
июня 1818 г. в низовье рек
Сунжи была основана русс-
кая крепость, получившая
название Грозная. Крепость
была построена в шести вер-
стах от Ханкальского уще-
лья и имела своей задачей
закрыть горцам выход че-
рез ущелье на равнину.

Строительство было за-
вершено за четыре месяца.
Оперативность была про-
диктована сложной обста-
новкой - крепость изнача-
льно считалась "горячей точ-
кой". У многих при слове

Êðåïîñòü, çàëîæèâøàÿ ãîðîä áóäóùåãî
Столица Чечни отметила
200-летие со дня основания

Генерал Алексей Ермолов

Крепостные ворота в старом городе

Грозный - 1998 года

Воскресший город

"крепость" в голове возни-
кает картинка средневеко-
вого замка. Ничего похоже-
го в Грозной не было. Она
представляла собой пра-
вильный шестиугольник,
каждый угол которого выда-
вался вперед бастионом с
амбразурами для двух ору-
дий. Валы крепости были
земляные, укрепленные па-
лисадами. Внутри цитадели
располагались помещения
для хранения оружия и бо-
еприпасов, казармы и ка-
раульные помещения для не-

сущих гарнизонную службу
частей. Сама крепость и
прилегающая к ней терри-
тория были обнесены рва-
ми. Постройки в Грозной
были деревянными или тур-
лучными (состоящими из
вкопанных в землю шестов,
переплетенных лозой или
хворостом и обмазанных
глиной), редко саманными
(построенными из глинисто-
го кирпича, состоящего из
смеси глины, песка и со-
ломы), все постройки име-
ли крыши из камыша.

Изначально в Грозной все
было рассчитано только под
военные нужды, однако с те-
чением времени в ней ста-
ли появляться торговые лав-
ки и магазины. Это прои-
зошло после того как штаб-
квартира расквартирован-
ного в крепости Куринского
полка в 1844 г. была пере-
ведена в крепость Воздви-
женскую, и освободившую-
ся территорию заняли тор-
говцы. Еще раньше, в 1839
г. для укрепления русского
влияния рядом с крепостью
было создано военное по-
селение, которое основали
154 специально отобранных
семейных солдата. Впослед-
ствии поселенцы были при-
числены к казакам, а само
поселение стало называть-
ся станицей Грозненской.

Не нужно думать, что на

протяжении периода Кав-
казской войны отношения
между русскими и горцами
носили исключительно
враждебный характер. За-
частую казаки и горцы
встречались неофициально,
соревнуясь в искусстве вла-
дения оружием и конем.
Оживленно шла и торгов-
ля. В 1850 г. влиятельные
представители горцев, по-
лучив разрешение от само-
го Шамиля, обратились к на-
чальнику левого фланга Кав-
казской линии. Они попро-
сили учредить в окрестнос-
ти крепости Грозной один
раз в месяц трехдневные
базары и позволить "не-
мирным" жителям Чечни,
находившимся под управле-
нием имама, привозить на
них домашние изделия и
продукты для продажи и об-
мена на различные промы-
шленные товары из Цент-
ральной России. Разреше-
ние на это было дано, и в
мае 1850 г. в Грозной прош-
ла первая ярмарка, на ко-
торую приехало не менее
500 повозок горцев.

Постепенно менялась и
обстановка, и сама крепость
- в ней активно развивались
ремесла, появились первые
кирпичные заводы, было по-
ложено начало развитию
нефтепромыслов. Любопыт-
но, но рядом с Грозной ши-

рились не только русские,
но и горские поселения.
Горцы, успевшие вкусить
жизни под властью имама-
та и уставшие от войны, ухо-
дили под защиту русской
крепости, предпочитая бес-
конечными сражениями
мирный труд. К 1859 г. во-
енные действия в Чечне
прекратились, и уже год
спустя царский наместник на
Кавказе князь Барятинский
распорядился ежегодно
проводить в Грозной две яр-
марки по примеру той, что
так успешно прошла в 1850
г. Благодаря ярмаркам, раз-
витие поселения пошло ус-
коренными темпами. 30 де-
кабря 1869 г. крепость Гроз-

ная, утратившая свое стра-
тегическое значение, стала
окружным городом Терской
области.

Долгое время Грозный
оказывался вне планов стро-
ительства железных дорог.
Путешественники добира-
лись на поезде до Владикав-
каза, а дальше следовали
дилижансом. Причиной то-
му было то, что основную
железную дорогу на Баку
стали вести через более
удобный Моздок. Железно-
дорожная станция в Грозном
появилась в 1893 г.

В этот же период начи-
нается создание националь-
ной автономии - сначала Че-
ченский национальный ок-
руг в составе Горской АССР
с административным цент-
ром в Грозном, а затем Че-
ченская автономная об-
ласть. Интересно, что
Грозный в этот момент в
состав области не входил,
и считался автономным го-
родом. В декабре 1936 г.
Грозный стал столицей
вновь созданной Чечено-
Ингушской АССР. В годы
Великой Отечественной
войны грозненская нефть
обеспечивала потребности
страны в топливе. Летом и
осенью 1942 г. гитлеровцы
рвались к городу, но были
остановлены советскими
войсками. Тогда люфтваф-

фе подвергли нефтеп-
ромыслы массированной
бомбардировке, в резуль-
тате которой возникли
крупные пожары.

В 1944 г. после депорта-
ции чеченцев город стал
столицей Грозненского ок-
руга в составе Ставрополь-
ского края. Возвращение
чеченцев из Казахстана в
1957 г. привело к первому
крупному межнационально-
му противостоянию в Гроз-
ном в советский период. В
Грозный приезжали не то-
лько мирные чеченцы-тру-
женики, но и полууголовн-
ые элементы, очевидно, по-
лагавшие, что вернувшая их
из ссылки советская власть

дала им право на
грабеж и разбой.
Взрыв негодования
произошел в авгус-
те 1958 г. ,  когда
местное русскоязы-
чное население уст-
роило уличные бес-
порядки после убий-
ства чеченцами 22-
летнего рабочего.
Митинг протеста
был разогнан, а
многие его участни-
ки оказались в тю-
рьме.

Тем не менее, до
самого распада
СССР Грозный раз-
вивался как много-

национальный город, один
из самых красивых на Се-
верном Кавказе. После
прихода к власти в 1991 г.
в Чеченской республике
(образованной после раз-
деления Чечни и Ингушетии)
генерала Джохара Дудаева
при полном попустительст-
ве федерального центра
была развернута кампания
этнических чисток, направ-
ленная на вытеснение и
уничтожение русскоязычно-
го населения Грозного. На-
чавшаяся в 1994 г. полно-
масштабная война, прод-
лившаяся целое десятиле-
тие, привела к тому, что го-
род Грозный был стерт с
лица земли.

Современный Грозный,
кроме названия, имеет ма-
ло общего с городом, осно-
ванном в XIX веке. А после
тяжелейшей войны в 90-ых,
он воскрес и его не узнать.
Из руин вырос современный
светлый и уютный город - го-
род будущего. Но история
навсегда сохранит имя рус-
ского генерала Ермолова,
основавшего крепость,
выросшую в большой город,
объединивший в одну боль-
шую семью русских, чечен-
цев, ингушей и представите-
лей многих других народов.
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14. ВЗГЛЯД

"Хайп", "вейп", "пранкер",
"лол" и прочие слова, имею-
щие иностранное происхож-
дение, заполонили русский
язык. Переживёт ли он это
нашествие и что с ним про-
исходит? Останутся ли в бу-
дущем диалекты? Почему пи-
сатели стали активнее ис-
пользовать мат в произведе-
ниях? Как сохранить старин-
ные народные песни? На эти
и некоторые другие вопросы
"АиФ-Волгорад" ответил док-
тор филологических наук Ва-
силий Супрун.

Праславянские корни

- Вы много лет ездите со
студентами в экспедиции,
во время которых собира-
ете интересные слова. Как
возникла такая идея?

- 20 лет назад мы с коле-
гами-филологами из ВГСПУ
Риммой Кудряшовой и Евге-
нией Брысиной решили соз-
дать словарь донских гово-
ров Волгоградской области.
Она, кстати, непростая,
здесь много языковых плас-
тов, мы начали с казачьего.
Проехали все районы, люди
в станицах и хуторах охотно
делились информацией. У
нас тогда получилось соб-
рать почти 17 тысяч слов,
характерных для казаков ре-
гиона. Первый этап завер-
шился в 2006 году, а в 2011-
м словарь вышел уже в
окончательном варианте.
Весь процесс оказался та-
ким захватывающим и инте-
ресным, что остановиться
уже не смогли - начали изу-
чать другие пласты. Что ни
село, то отдельный говор!

- Многие ваши коллеги
считают, что диалекты
вымирают. Вы согласны с
этим?

- На самом деле, так го-
ворят люди, которые не ез-
дят в экспедиции. Да, быва-
ет, что одни слова или осо-
бенности говора уходят, но
им на смену приходят дру-
гие. Есть сохранившиеся с
очень древних времен. В на-
шем регионе можно найти
сёла, где вместо "ч" говорят
"ц" ("цокают") или "щ" ("щока-
ют"), а это черты, которые
относятся к праславянскому
единству. Удивительно, как
они вообще сохранились до
наших дней.

- Действительно, а как же
подобные диалекты сохра-
няются? Это связано с
удалённостью некоторых
населённых пунктов?

- Да, изолированность тер-
ритории тоже играет важную
роль. Например, в Котовском
районе Волгоградской облас-
ти есть село Перещепное,
расположенное далеко от
райцентра. Люди там живут
в закрытом сообществе. Им
свойственно как раз то са-
мое "цокание", о котором я
говорил. Когда же они выез-
жают в город, то, конечно,
стесняются и стараются
скрывать специфический го-
вор, подстраиваясь под го-
родскую речь. Есть сёла в
Чернышковском и Котельни-
ковском районах, там "щока-
ют". Вместо "чарочка" гово-
рят "щарочка" и т. д.

"ßçûê ñïðàâèòñÿ, ìóñîð óéä¸ò"
Трагичная история

- То есть не стоит боять-
ся, что все диалекты исчез-
нут?

- Диалекты никогда не ис-
чезнут. Живой язык не мо-
жет существовать без диа-
лектов.  Сейчас даже поя-
вился модный термин "реги-
олект", обозначающий речь
жителей средних и малых го-
родов, в которой значитель-
но ощущается влияние

местных говоров и присутс-
твуют следы просторечия.

- А как же народные пес-
ни? Говорят, они исчезают
безвозвратно… Есть спо-
соб их сохранить?

- Это правда, песни исче-
зают. Однажды я был сви-
детелем печальной истории.
Долгое время вместе с на-
ми в экспедиции ездил ан-
самбль "Покров". Мы соби-
рали слова, а они - песни. В
одном из районов Волгоград-
ской области для того, чтобы

записать старинную казачью
песню, пришлось везти пев-
цов из трёх разных хуторов.
Дело в том, что казачьи пес-
ни очень сложные, многос-
лойные. Так вот, один знал
начало и мог петь протяж-
но, второй - брать высокие
ноты, а третий - держать,
так сказать, середину. Ког-
да разъезжались, народ
рыдал. Все понимали, что,
скорее всего, это была пос-
ледняя запись.

Сейчас настоящий подвиг
по сохранению казачьей пес-
ни, на мой взгляд, соверша-
ет руководитель волгоград-
ского ансамбля "Станица"
Ольга Никитенко. Понимае-
те, ведь надо не просто
знать слова, а пытаться петь
так, как поёт народ. Бывает
и так, что люди спрашива-
ют, а на каком языке была
эта красивая песня? То есть
звучание настолько сложное

и многогранное, что многим
уже непривычно. Единст-
венный способ сохранить -
делать записи.

Мусор только
на поверхности

- Если говорить о русском
языке в целом, вам не ка-
жется, что он гибнет? Инос-
транные слова заполнили
нашу речь.

- Как и любой носитель

языка, я обеспокоен проис-
ходящими процессами, но
уверен, что языку ничего не
грозит. Однажды наш зем-
ляк и известный лингвист
Олег Трубачёв, выступая на
телевидении, сказал такую
фразу: "Язык - это океан. На
поверхности может плавать
мусор, но глубины его ог-
ромны, поэтому ничего ему
не угрожает". Для меня это
послужило успокоением. Да,
действительно, много сейчас
мусора на поверхности. Но,
если вспомнить, в 1920-е
годы XX века язык заполо-
нили аббревиатуры. Маяков-
ский об этом много тогда пи-
сал. А петровские времена,
когда в язык пришли немец-
кие и голландские слова?
Происходящее сегодня ка-
жется нам острым, потому
как это напрямую нас каса-
ется. Я убеждён, что язык
справится, мусор уйдёт. Ме-

ня больше расстраивает от-
ношение людей к родному
языку. Вот это проблема.
Ведь язык - это народное
богатство и достояние.

- Как же с ней справить-
ся?

- Это вопрос воспитания.
Сейчас даже интеллигент-
ные люди стали называть мат
художественным средством.
Раньше мастерством счита-
лось сделать намёк на ка-
кое-то непристойное слово,

но не называть его прямо.
Нынешние авторы, к сожа-
лению, таким талантом не
обладают. Если интеллиген-
ция стала так разговари-
вать, то чего ждать от всех
остальных?

- А кто же должен вос-
питывать любовь к языку?

- Семья. Задача школы в
наше время - дать знания,
вопросы воспитания на пос-
леднем месте. Советские
времена прошли. Теперь все
озабочены тем, как подго-
товить учеников к сдаче ЕГЭ.
Если же мамы, папы, бабуш-

ки и дедушки читают, с ува-
жением относятся к языку,
то и ребёнок будет любить
родную речь.

- Чтение - залог грамот-
ности, на ваш взгляд?

- Безусловно. Да, грамот-
ность сейчас действительно
падает. Это также связано
с тем, что люди перестали
читать книги.

- А как же интернет?
- Я и сам активно пользу-

юсь им, выкладываю какие-
то посты. Но интернет пред-
полагает очень сжатую по-
дачу информации. Всё дол-
жно быть коротко, чётко.
Книга же требует времени.
Если честно, даже феномен
так называемой врождённой
грамотности - это начитан-
ность. Чем больше человек
читает, причем вдумчиво и
медленно, тем богаче его
словарный запас, тем мень-
ше ошибок он допускает в
тексте. Я за то, чтобы вер-
нуть культуру чтения. Но это
может идти только из семьи.

Кстати

Старинные казачьи слова,
которые сейчас забыты:

Коврик, жирная травка,
морозик - цветок портулак;

Раина - пирамидальный то-
поль;

Тютина - тутовник, или шел-
ковица;

Сыр-каравай - процесс
дарения подарков на свадь-
бе;

Тюгулёвка - тюрьма;
Недотюкать - не сообра-

зить, не понять;
Баклажки, бабашки, бо-

говы яблочки, паташки,
цыганки - называли поми-
доры в разных местах нашей
области;

Звар или взвар - это ком-
пот из сухофруктов. А на ху-
торах Урюпинского района
можно услышать "жвар";

Балиндрасить - говорить
без умолку;

Башмак - телёнок до года

или годовалый. Башмачка -
тёлочка до года или годова-
лая;

Бахорь - любовник или лю-
битель ухаживать за женщи-
нами;

Мазурка - сладкий соус из
семечек дыни, им поливают
пышки;

Журжа - сыворотка;
Хабур-чабур - тряпьё, не-

нужные вещи;
Тюпа-люпа - несамостоя-

тельный человек.

*Из экспедиций Василия
Супруна и словаря донских
говоров.
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15. ПРАВОСЛАВИЕ

Священный синод Антиохийской православной
церкви призвал к срочному собранию глав пра-
вославных церквей для обсуждения сложившей-
ся ситуации вокруг вопроса о предоставлении
автокефалии УПЦ и призвал не принимать ни-
каких поспешных решений до проведения все-
общего собрания, говорится в заявлении, опуб-
ликованном на официальном сайте Антиохийс-
кого патриархата.

С 3 по 6 октября в городе Баламанд на севе-
ре Ливана состоялась десятая плановая и один-
надцатая внеплановая сессия Священного Анти-
охийского синода во главе с патриархом Антио-
хийским Ионном Х (Юханна Язиджи).

"Антиохийская церковь призывает Святейше-
го Патриарха созвать срочное собрание глав
независимых православных церквей для обсуж-
дения развития последних событий в правос-
лавном мире в вопросе предоставления неза-
висимости новым церквам и поиска общего ре-
шения до принятия каких-либо окончательных
решений по данному вопросу", - отмечается в
заявлении.

Антиохийская церковь выразила свою край-
нюю обеспокоенность в связи с попытками пе-
рекроить географию православных церквей пу-
тем переписывания истории. Священный синод

Â Êèåâî-Ïå÷åðñêîé Ëàâðå îïàñàþòñÿ
ïîïûòîê çàõâàòà ñâÿòûíü ÓÏÖ

Наместник Киево-Печерской лавры митрополит Вышго-
родский и Чернобыльский Павел сообщил о том, что 14
октября украинские радикалы попытаются захватить свя-
тыни канонической Украинской православной церкви (УПЦ).

Ранее мониторинговая миссия ООН по правам человека
на Украине опубликовала доклад, в котором сообщается,
что в мае-августе было совершено шесть нападений на
храмы канонической УПЦ, при этом уголовные дела воз-
буждены лишь по двум из них. УПЦ ранее неоднократно
сообщала о случаях притеснения священнослужителей и
захватов православных храмов.

"Звучат угрозы, что 14 октября на Покрова будут зах-
ваты святынь, как они (националисты - ред.) называют,
"московских центров". Почему "московских", не "христовых"?
Разве у нас здесь Москва?", - сказал он в видеообраще-
нии, опубликованном на YouTube-канале Лавры.

Настоятель призвал верующих молится за святыни и
защищать их. При этом он отметил, что на Украине соби-
раются подписи за передачу Киево-Печерской Лавры го-
сударству. "Она и есть государственная структура, мы ее
арендуем. Но что делает государство? Разрушает до ос-
нования историю которая есть, которая была",- сказал
митрополит Павел.

Он призвал всех быть христианами и отметил, что кано-
ническая Украинская православная церковь не занимает-
ся политикой и не настраивает народ друг против друга.
"Мы молимся о своей стране, хранимой Богом, мы молим-
ся о властях и воинстве, какое оно ни есть, но оно наше и
выросло в наших семьях в наших родных городах и селах
и в какой-то мере каждый защищает свою родную стра-
ну", - отметил митрополит Павел.

На Украине сейчас действуют каноническая Украинская
православная церковь (УПЦ), которая является самоуп-
равляемой церковью в составе Московского патриархата,
а также непризнанные мировым православием церков-
ные структуры - "Киевский патриархат" и Украинская ав-
токефальная православная церковь. УПЦ ранее неоднок-
ратно сообщала о случаях притеснения священнослужи-
телей и захватов православных храмов.

Скульптуру покровитель-
ницы шахтеров Святой Вар-
вары планируется установить
на одной из гор рядом с над-
писью "Кузбасс", располо-
женной на краю соснового
бора на правом берегу ре-
ки Томь в Кемерово. Над ма-
кетом работает известный
мастер Даши Намдаков, со-
общил журналистам губер-
натор региона Сергей Циви-
лев.

"Обсуждаем с известным
нашим скульптором Даши
(Намдаковым), чтобы разра-
ботать макет Святой Вар-
вары, которую бы мы пос-
тавили на месте поклонного
креста на горе. Святая Вар-
вара вместе с надписью
"Кузбасс" (расположенной на
соседней горе) станет нашей
визитной карточкой, которую
мы бы везде использовали,
например, в презентациях. И
она бы нас сохраняла, обе-
регала", - рассказал Циви-
лев.

Глава региона отметил, что
Варвара есть во всех хрис-
тианских конфессиях (в ка-
толицизме, например, ее зо-

Святейший Патриарх Московский и всея
Руси Кирилл 7 октябра поздравил Прези-
дента Российской Федерации В.В. Путина
с днем рождения.

"Посвятив свою жизнь служению Отечес-
тву, Вы долгие годы совершаете многооб-
разные и ответственные труды на благо
России. Стремясь являть пример честного
исполнения гражданского долга, Вы пола-
гаете силы и дарования для обеспечения
общественной стабильности, всесторонне-
го развития и укрепления нашей страны",
- подчеркивается в Патриаршем послании.

Святейший Патриарх Кирилл выразил
глубокую признательность главе государс-
тва "за внимание к служению Русской Пра-
вославной Церкви, за содействие в осу-
ществлении ее социально значимых иници-
атив, а также за поддержку целого ряда
проектов по возрождению общенацио-
нальных святынь и созиданию новых хра-
мов".

"Отрадно отметить, что в минувшие годы
было выстроено конструктивное церков-
но-государственное соработничество, ко-
торое приносит обильные плоды", - доба-
вил Предстоятель Русской Православной

Àíòèîõèéñêàÿ öåðêîâü ïðèçâàëà ñðî÷íî
ñîçâàòü Âñåïðàâîñëàâíûé ñîáîð

считает, что трактование истории в односторон-
нем порядке не служит во благо единства пра-
вославия, а, напротив, способствует разжига-
нию разногласий между церквами.

Напоминаем, что президент Украины Петр По-
рошенко пытается добиться признания некано-
нических религиозных структур и создания еди-
ной поместной автокефальной церкви на Украи-
не, хотя и обещал не вмешиваться в дела церк-
ви. Ранее Константинопольский патриархат "в
рамках подготовки к предоставлению автоке-
фалии" назначил своих экзархов в Киеве. Кро-
ме того, Константинопольский патриарх Варфо-
ломей ранее заявил, что намерен предоставить
Украине автокефалию. В УПЦ назвали подоб-
ные действия вторжением на каноническую тер-
риторию другой поместной церкви и призвали
патриарха Варфоломея прекратить свое вме-
шательство, а "экзархов" Константинопольского
патриархата - покинуть Киев.

Русская православная церковь, в свою оче-
редь, пошла на фактический "разрыв диплома-
тических отношений" с Константинопольским
патриархатом. Синод Русской церкви объявил
о прекращении поминовения патриарха Варфо-
ломея во время патриарших богослужений. По-
мимо этого, было принято решение о выходе из

структур, в которых председательствуют пред-
ставители Константинопольского патриархата.
Отношения РПЦ с Константинополем оказыва-
лись в таком кризисе лишь однажды за всю ее
более чем тысячелетнюю историю.

Священный синод РПЦ, Архиерейский синод
Русской православной церкви за рубежом и Свя-
щенный синод УПЦ приостановили служение с
иерархами Константинопольского патриархата.
При этом в РПЦ отмечают, что ни одна из по-
местных церквей не поддерживает проект ук-
раинской автокефалии.

Страницу подготовила Ольга Гурская

Íà ãîðå â Êåìåðîâî óñòàíîâÿò ñêóëüïòóðó Âàðâàðû
вут Санта Барбара). "Она бы
устроила всех", - считает он.

Цивилев уточнил, что над-
пись "Кузбасс", которую вид-
но из нескольких районов го-
рода, а с нее открывается
панорамный вид на всю ле-
вобережную часть Кемеро-
во, также планируется заме-
нить на новую, возможно, в
едином стиле со скульптурой.

Готовый макет статуи Вар-
вары будет опубликован для
согласования с местными
жителями. По первоначаль-
ному проекту, ее высота
вместе с постаментом может
составить 50 метров (35 мет-
ров сама скульптура, еще15
метров - основание). Одна-
ко работа еще продолжает-
ся, и параметры могут из-
мениться.

Великомученица Варвара
пользуется популярностью в
Кузбассе, где угледобыча яв-
ляется одной из базовых от-
раслей экономики. В ее честь
построено несколько храмов
и часовен, а на территории
музея-заповедника "Красная
горка" в Кемерово установ-
лен небольшой памятник.

Святая Варвара Илиопольс-
кая (умерла в 306 году) -
христианская великомучени-
ца, защитница от внезапной
и насильственной смерти,
покровительница артилле-
ристов, ракетчиков, по-
жарных, горняков, альпинис-
тов, садоводов. В католичес-
кой церкви входит в число 14
святых помощников. Почита-
ется православной, католи-
ческой, коптской и англикан-
ской церквями как святая.

Ïàòðèàðõ Êèðèëë
ïîçäðàâèë Âëàäèìèðà
Ïóòèíà ñ äíåì ðîæäåíèÿ

Церкви, выразив убеждение в том, что дос-
тигнутый уровень взаимодействия "будет и
в дальнейшем способствовать утверждению
в жизни наших сограждан высоких нравст-
венных ценностей, непреходящих идеалов
мира, добра и справедливости".

Святейший Патриарх пожелал В.В. Пути-
ну "крепости душевных и телесных сил, щед-
рой помощи Божией и всяческого преуспе-
яния в благословенных трудах на ответст-
венном посту Президента Российской Фе-
дерации".
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Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 5. Багет. 7. Шале. 8. Дань. 9. Днище. 10. Шкура.
13. Ласты. 16. Соя. 18. Ошибка. 19. Мочало. 20. Дуб. 22. Бешар.
25. Фобия. 27. Арена. 28. Олух. 29. Звук. 30. Илька.

По вертикали: 1. Ябеда. 2. Огниво. 3. Отдел. 4. Фару. 6. Снос. 11.
Кашне. 12. Рубка. 14. Аяччо. 15. Толки. 16. Сад. 17. Ямб. 21.
Увечье. 23. Шёлк. 24. Рахис. 25. Фазан. 26. Баул.

Хотите узнать РЕЦЕПТ СМЕХА?
Он - на страницах книги

Наталии Ерменковой "Наташки".
Это - сборник веселых историй и окра-

шенных легкой грустью и иронией рассказов,
написанных на болгарском и русском языках.
Как отмечает литературная критика, юмор в
книге - очень добронамеренный, "щядящий",
перо автора талантливо и  деликатно. Читая
на одном дыхании страницу за страницей, не-
вольно "заражаешься" атмосферой увлекательной прозы и даже
становишься своеобразным соавтором, вспоминая свои смешные
и порой нелепые житейские ситуации. Реакция всех, кто уже
имел удовольствие прочитать книгу "Наташки", однозначна: "Когда
будет продолжение?"

Что ж, это - самая высокая читательская оценка!
Книга "Наташки" предлагается в Российском культурно-инфор-

мационном центре в Софии - в книжном магазине, и на сайте
"книги онлайн" www.ozone.bg и https://www.ozone.bg/product/natashki/

По горизонтали: 5. Деревянная планка для обрам-
ления картин. 7. Загородный деревянный дом. 8. На-
лог с побеждённых. 9. Нижняя поверхность корабля.
10. Кожа вместе с наружным покровом. 13. Ускори-
тель пловца. 16. Бобовое растение. 18. Неправиль-
ность в действиях, мыслях. 19. Лубяные волокна ли-
повой коры. 20. Крупное лиственное дерево. 22. Го-
род в Алжире. 25. Навязчивое состояние страха. 27.
Манеж. 28. Непонятливый человек. 29. Шум для ушей.
30. Куница-рыболов.

По вертикали: 1. Мелкий донос, клевета. 2. Ска-
зочная зажигалка. 3. Часть учреждения. 4. Город на
юге Португалии. 6. Стирание здания с лица земли.
11. Предмет одежды. 12. Сооружение на главной
палубе. 14. Родина Наполеона I. 15. Слухи, разго-
воры. 16. Участок земли с деревьями. 17. Двухслож-
ная стихотворная стопа. 21. Телесное повреждение.
23. Гусеничная ткань. 24. Главная жилка листа. 25.
Крупная промысловая птица. 26. Продолговатый до-
рожный сундучок.

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

12 октября (Пятница)
17:30 Мраморный зал - Праз-

днование 3-ей годовщины Со-
юза русскоязычных писателей
Болгарии

19:00 Большой зал - Кино-
показ, в рамках Международ-
ного кино- литературного фес-
тиваля "Синелибри": Х/ф "Тайна
дома с часами"

13 октября (Суббота)
10:00 Малый зал - МУЛЬТ-

УТРО: Сборник мультфильмов
11:00 Библиотека - Детские

чтения на русском языке: Сказ-
ка "Семь Симеонов"

18:00 Большой зал - Твор-
ческий вечер народного артис-
та РФ С.П.Никоненко и группы
"Реликт" - "Знакомый ваш Сер-
гей Есенин"

20:00 Большой зал
Х/ф "Обещание на рассвете"

14 октября (Воскресенье)
19:00 Большой зал.

Х/ф "До свидания там, навер-
ху"

16 октября (Вторник)
19:00 Малый зал. Х/ф "Дво-

рянское гнездо", реж.: А.Конча-
ловский, 1969, 111 мин., с суб-
титрами на болгарском языке

17 октября (Среда)
17:00 Конференц-зал - В

рамках проекта "Современные
достижения российской науки":
Встреча с российским ученым
Михаилом Бородянским

18:30 Малый зал. Х/ф "Жес-
токий романс", реж.: Э.Рязанов,
1984, 137 мин., с субтитрами
на болгарском языке

18 октября (Четверг)
18:30 Малый зал. Х/ф "Та-

бор уходит в небо", реж.: Э.Ло-
тяну, 1976, 101 мин., с субтит-
рами на болгарском языке

Как ругались на Руси без мата

"Филькина
грамота"

В отличие от Ку-
зьки и его матери
из идиомы "Кузьки-
на мать", Филька -
вполне реальная
личность. Это гла-
ва православной
церкви, митрополит
Московский Фи-
липп Второй, жив-
ший при Иване Ва-
сильевиче Грозном.

Ужаснувшись от
злодеяний и крова-
вого режима царя,
митрополит решил поведать народу правду и начал пи-
сать рассказы о пытках и мучениях, которые подозри-
тельный правитель устраивал по малейшему поводу.

Царь назвал его работу враньём и "Филькиной грамо-
той", а самого "Фильку" отправил в далёкий монастырь,
где его сразу же убили подосланные наёмники.

Еще до "изобретения" ма-
терных слов на Руси был ог-
ромный пласт лексики, кото-
рую использовали для руга-
тельств. Она была в ходу
как у простых людей (мас-
теровых, крестьян, служек в
покоях знати), так и у бо-
лее образованных, даже
высокопоставленных особ
(толмачей (переводчиков),
учителей, бояр, князей).
Эти слова не были неприлич-
ной, табуированной лекси-
кой, поэтому свободно испо-
льзовались в быту…

Из животного мира. Са-
мые простые ругательства
образовались от названий
животных ("скотина", "червь",
"собака", "козлище" и пр.).
Если человек использовал
одно или несколько таких ру-
гательств по отношению к
какому-либо лицу, он при-
равнивал последнего к низ-
шему по развитию сущест-
ву, считал того недостойным
высокого звания человека.
Обычно так осуждались низ-
кие моральные качества или
недостаточное умственное
развитие обзываемого.

Потусторонние силы.
Очень осторожно, но все же
использовались для руга-
тельств и слова, обозначаю-
щие потусторонние силы: "ве-
дьма", "черт", "бес" и пр. Но
такими словами старались си-
льно не злоупотреблять,
чтобы не накликать беды.
Считалось, что поминание
имени нечистого может прив-
лечь его в этот мир, к чело-
веку, который его звал. Жен-
щину назвать "ведьмой" мог-
ли только в сердцах, очень

сильно разозлившись, когда
эмоции однозначно брали
верх над осторожностью.

Уникальные лексемы.
Помимо названий животных,
славяне широко применяли
и уникальную "ругательную"
лексику. Например, такую,
как "ащеул" (зубоскал и нас-
мешник), "басалай" (грубый
человек, невежа, грубиян).
Эти слова обладали яркой
эмоциональной окраской
для наших предков, но с ве-
ками перестали использова-
ться, потеряли свой колорит
и смысл. Многие из древ-
неславянских ругательств
совершенно не понятны сов-
ременным людям.

Балахвост - мужчина, ко-
торый волочится за всеми
подряд женщинами;

Болдырь (он же еропка
или буня) - человек с ог-
ромным самомнением, чван-
ливый и надутый;

Брыдлый - омерзи-
тельный человек, мерзкий;

Валандай - лодырь;
Визгопряха (она же

свербигузка) - молодая дев-
ка, которая не может уси-
деть на месте, егоза;

Вымесок - моральный
урод, выродок;

Вяжихвостка - женщина,
которая разносит по всей
округе сплетни;

Гульня (она же ёнда, во-
лочайка, шлёнда, мамошка,
плеха и безсоромна баба) -
гулящая женщина, букваль-
но проститутка;

Ерохвост - тот, кому хле-
ба не надо, а дай только
поспорить на любую тему;

Загузатка - толстая дева-

ха (или замужняя женщина)
с огромным задом;

Заовинник - тот, кто тис-
кает девок за овином, му-
жик-волокита;

Захухря - непричесанная
девка или мужичок, который
не следит за своим внеш-
ним видом;

Кащей (он же скаред) -
скряга, жадина;

Колоброд - бездельник;
Киселяй (он же колупай)

- вялый, очень медлительный
человек, от которого мало
толку;

Лоший - негодный, пло-
хой;

Лябзя - пустомеля;
Михрютка - очень неук-

люжий человек;
Мордофиля - дурак, к то-

му же хвастливый, чван-
ливый;

Насупа (он же насупоня)
- сердитый человек, уг-
рюмый;

Обдувало - человек, с ко-
торым не стоит иметь дела,
обманщик;

Облом - грубиян;
Околотень - непослушный

ребенок/юноша, дурачок к
тому же;

Охальник - проказник,
чинящий всякие непотребс-
тва, безобразник;

Пустобрёх - лгун или поп-
росту болтун;

Пыня - женщина, которая
высоко себя несет, неприс-
тупная, очень гордая;

Скобленое рыло - муж-
чина с обритой бородой, что
считалось на Руси постыд-
ным;

Стерва - буквально "па-
даль", последний из послед-

них, никчемный человечиш-
ка;

Страхолюд - ужасно
уродливый человек, такой,
что людям от него страшно
становится;

Тартыра - тот, кто любит
приложиться к бутылке, а
потом на пьяную голову бу-
янит;

Трупёрда - неуклюжая,
неповоротливая женщина;

Тюрюхайло - очень неак-
куратный, неряшливый че-
ловек;

Фофан - глупый человек,
которого легко обмануть,
простофиля;

Чужеяд (или шлында) -
тот, кто живет за чужой
счет, нахлебник, тунеядец;

Шалопут - человек, от ко-
торого мало толку, бес-
путный.

И это только часть
обидных и оскорбительных
слов, которые придумал
русский народ для обозна-
чения низких качеств чело-
века.

Блюда из селедки
СМЁРРЕБРОД
Многослойный открытый

бутерброд из ржаного хле-
ба давно стал гастрономи-
ческой визитной карточкой
северных стран. В Дании и
Норвегии смёрребрёды де-
лают как с олениной и рос-
тбифом, так и с раками и
соленой сельдью. В Дании
даже есть специальные
школы, в которых обучают
мастеров по изготовлению
таких бутербродов.

Для того, чтобы пригото-
вить смёрребрёды в домаш-
них условиях, вам потребу-
ется: хлеб многозерновой на-
резанный, филе сельди, ки-
лька, 1 мариннованная свек-
ла, 3-4 свежих редиски, 1 лу-
ковица, 1 пучок укропа, сме-
тана, лимонный сок, оливко-
вое масло, соль, перец. Пе-
ред созданием смёрреброда
хлеб лучше охладить. Смаз-
ываем его сметаной, предва-

рительно перемешанной с из-
мельченным перцем и зеле-
нью. Редис нарезаем круга-
ми и раскладываем по углам
каждого кусочка. Свеклу ва-
рим или запекаем в духовке
до готовности, затем чистим
и охлаждаем. Нарезав тон-
кими ломтиками, заливаем ее
лимонным соком и оливковым
маслом, на несколько часов
ставим в холодильник. Зама-
ринованную свеклу раскла-
дываем сверху на редис. За-
тем кладем кусочек кильки и
филе сельди. Готовые смёр-
реброды слегка посыпаем
перцем.

"ФИЛАДЕЛЬФИЯ
ИЗ СЕЛЬДИ"
Сочетание сельди и сли-

вочного сыра может прий-
тись по вкусу любителям
роллов.

Для приготовления закус-
ки нам понадобится:  100 гр
сливочного сыра, лук реп-

чатый, 1 столовая ложка ли-
монного сока, перец черный
молотый по вкусу, сахар, со-
леные огурцы, укроп по вку-
су, черный хлеб, горчица
зернистая, оливковое масло.

Приготовление: полусоле-
ную рыбку потрошим и на-
резаем филе на тонкие
пласты. Репчатый лук чистим,
нарезаем полукольцами и ма-
ринуем 10 минут в лимонном
соке с добавлением чайной
ложки сахара. Огурцы наре-
заем соломкой и смешиваем
с готовым луком и мелко на-
шинкованным укропом. Рыб-
ное филе смазываем сли-
вочным сыром, добавляем ту-
да луковую начинку и свора-
чиваем рулетиком. Убираем
на пару часов в холодильник.
Когда рыба охладится, дос-
таем и укладываем на лом-
тик черного зернового хле-
ба, поливаем оливковым мас-
лом с добавленной горчицей.
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Пятница, 12 октября (болгарское время)

Воскресенье, 14 октября

Пятница, 12 октября (московское время)

Воскресенье, 14 октября

06.00 Новости 06.10 "Гении и злодеи" (12+) 06.35 Ирина Губанова,
Александр Демьяненко, Олег Даль, Нина Дорошина в фильме
"Первый троллейбус" 08.05 "Играй, гармонь любимая!" 08.45 "Сме-
шарики. Новые приключения" 08.55 "Умницы и умники" (12+) 09.40
"Слово пастыря" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.10 К юбилею
режиссера. Премьера. "Марк Захаров. "Я оптимист, но не настоль-
ко..." (12+) 11.10 "Теория заговора" (16+) 12.00 Новости (с субтит-
рами) 12.15 Юбилей Марка Захарова 16.20 К юбилею Марка За-
харова. "Формула любви" (12+) 18.00 Вечерние новости (с субтит-
рами) 18.15 Премьера сезона. "Эксклюзив" с Дмитрием Борисовым
(16+) 19.45 "Сегодня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20 "Сегодня
вечером" (16+) 22.50 Премьера. Юбилейный вечер Марка Захаро-
ва в театре "Ленком" 00.35 Фильм Марка Захарова "Формула люб-
ви" (12+) 02.05 Владимир Вдовиченков, Светлана Устинова, Андрей
Мерзликин, Александр Голубев в фильме "Бумер. Фильм второй"
(16+) 04.00 Людмила Максакова, Андрей Болтнев, Лариса Удови-
ченко в фильме "Поездки на старом автомобиле" (12+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.20 "Сегодня 12 октября. День на-
чинается" 09.55 "Модный приговор" 10.55 "Жить здорово!"
(16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет"
(16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженим-
ся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время по-
кажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25
"Время покажет" (16+) 18.50 "Человек и закон" с Алексеем
Пимановым (16+) 19.50 "Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30
"Лучше всех!" 22.55 "Вечерний Ургант" (16+) 23.50 Александр
Яценко, Ирина Горбачёва, Александр Самойленко в фильме
"Аритмия" (18+) 01.50 Валерий Рыжаков, Клара Лучко, Эмма-
нуил Виторган в фильме "Ларец Марии Медичи" (12+) 03.20
Савелий Крамаров, Михаил Пуговкин, Анатолий Папанов,
Татьяна Пельтцер в фильме "Ход конём" (12+) 04.40 "Модный
приговор"

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

06.00 Новости 06.10 Александр Михайлов, Любовь Полищук в
детективе "Вербовщик" (16+) 07.35 "Смешарики. ПИН-код" 08.00
"Часовой" (12+) 08.25 "Здоровье" (16+) 09.25 "Непутёвые заметки"
с Дм. Крыловым (12+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.20 Премье-
ра. "Валентин Юдашкин. Шик по-русски" (12+) 11.15 "Честное сло-
во" с Юрием Николаевым 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 Ли-
рическая комедия "Девушка без адреса" 13.50 Премьера. Празд-
ничный концерт к Дню работника сельского хозяйства 15.35 "Ми-
хаил Козаков. "Разве я не гениален?!" (12+) 16.30 Анна Банщикова,
Илья Древнов в многосерийном фильме "Крылья" (12+) 18.00 "Тол-
стой. Воскресенье" 19.00 "Крылья". Продолжение (12+) 21.00 "Вре-
мя" 21.20 "Клуб Весёлых и Находчивых". Высшая лига. Первый
полуфинал (16+) 23.20 Кирилл Фролов, Дмитрий Дюжев в коме-
дии "Огни большой деревни" (16+) 00.45 Ирина Розанова, Игорь
Скляр, Татьяна Догилева в фильме "Дети понедельника" (12+) 02.15
Евгения Козырева, Михаил Козаков в фильме "Убийство на улице
Данте" (12+) 04.00 Анатолий Кузнецов, Тамара Логинова, Тамара
Носова, Ольга Аросева в фильме "Гость с Кубани" (12+)

1 КАНАЛ

Суббота, 13 октябряСуббота, 13 октября

Воскресенье, 14 октября

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.40 Судь-
ба человека с Борисом Корчевниковым 12.50
60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное вре-
мя 14.40 Дом ученых. Наталия Берлова 15.10
Морозова. Второй сезон 17.00 Вести. Местное
время 17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир
18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вес-
ти. Местное время 21.00 Аншлаг и Компания
23.50 Простая девчонка. Х/ф 01.35 2 ВЕРНИК
2 02.30 Дом, который построил Свифт. Х/ф 04.50
Андрей Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России. Суббота 09.40 Местное вре-
мя. Суббота 10.15 Диалоги о животных. Мос-
ковский зоопарк 11.00 Вести 11.20 Вести.
Местное время 11.40 Пешком... Рыбинск
хлебный 12.05 Пятеро на одного 12.45 Дале-
кие близкие 13.55 Изморозь. Х/ф 15.35 Выход
в люди 16.40 Субботний вечер с Николаем
Басковым 18.05 Привет, Андрей! 20.00 Вести
в субботу 21.00 Перекаты судьбы. Х/ф 00.15
Романтика романса 01.05 Единственная. Х/ф
02.45 Мой чужой ребенок. Х/ф 04.25 Выход в
люди

05.30 Пешком... Рыбинск хлебный 06.00 Лорд.
Пес-полицейский 07.35 Школьный вальс. Х/ф
09.10 Местное время. Воскресенье 09.50 Сам
себе режиссер 10.30 Смехопанорама Евгения
Петросяна 11.00 Вести 11.20 Утренняя почта
11.55 Когда все дома с Тимуром Кизяковым
12.45 Сваты-2012 14.35 Искатели 15.25 Ближний
круг Юрия Арабова 16.25 Позднее раскаяние.
Х/ф 20.00 Вести недели 22.00 МОСКВА. КРЕМЛЬ.
ПУТИН 23.00 Воскресный вечер с Владимиром
Соловьевым 01.00 На крыло 01.50 Внимание! В
связи с профилактическими работами перерыв
в вещании до 08.00

Суббота, 13 октября

RTR

Понедельник,  15 октября

Вторник, 16 октября

Среда, 17 октября

Четверг, 18 октября

Понедельник, 15 октября

Среда, 17 октября

Четверг, 18 октября

Понедельник, 15 октября

Вторник, 16 октября

Среда, 17 октября

Четверг, 18 октября

05.05 "Время покажет" (16+) 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.20 "Сегодня 15 октября. День на-
чинается" 09.55 "Модный приговор" 10.55 "Жить здоро-
во!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время
покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Да-
вай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с
субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "На са-
мом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Вре-
мя" 21.45 Премьера. "Светлана". Многосерийный фильм
(16+) 22.40 Премьера. "Большая игра" (12+) 23.35 "Поз-
нер" (16+) 00.35 "Вечерний Ургант" (16+) 01.10 "На са-
мом деле" (16+) 02.05 "Мужское / Женское" (16+) 02.50
"Пусть говорят" (16+) 04.05 "Светлана". Многосерийный
фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал
"Доброе утро" 09.00 Новости 09.20 "Сегодня 16 октяб-
ря. День начинается" 09.55 "Модный приговор" 10.55 "Жить
здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами)
15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Жен-
ское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечер-
ние новости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+)
18.50 "На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+)
21.00 "Время" 21.45 Премьера. "Светлана". Многосе-
рийный фильм (16+) 22.40 Премьера. "Большая игра"
(12+) 23.35 "Вечерний Ургант" (16+) 00.15 "На самом
деле" (16+) 01.10 "Мужское / Женское" (16+) 02.00 "Пусть
говорят" (16+) 02.55 "Давай поженимся!" (16+) 04.05
"Светлана". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал
"Доброе утро" 09.00 Новости 09.20 "Сегодня 17 октября.
День начинается" 09.55 "Модный приговор" 10.55 "Жить
здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Вре-
мя покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50
"На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00
"Время" 21.45 Премьера. "Светлана". Многосерийный
фильм (16+) 22.40 Премьера. "Большая игра" (12+) 23.35
"Вечерний Ургант" (16+) 00.15 "На самом деле" (16+) 01.10
"Мужское / Женское" (16+) 02.00 "Пусть говорят" (16+)
02.55 "Давай поженимся!" (16+) 04.05 "Светлана". Много-
серийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.20 "Сегодня 18 октября. День
начинается" 09.55 "Модный приговор" 10.55 "Жить здоро-
во!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время
покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25
"Время покажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.45 Премьера. "Светла-
на". Многосерийный фильм (16+) 22.40 Премьера. "Большая
игра" (12+) 23.35 "Вечерний Ургант" (16+) 00.15 "На самом
деле" (16+) 01.10 "Мужское / Женское" (16+) 02.00 "Пусть го-
ворят" (16+) 02.55 "Давай поженимся!" (16+) 04.05 "Светла-
на". Многосерийный фильм (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

08.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.40 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.40 Правила жизни 15.10 Морозова. Второй
сезон 17.00 Вести. Местное время 17.25 Андрей
Малахов. Прямой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести
в 20:00 20.45 Вести. Местное время 21.00 Лас-
точка 23.25 Вечер с Владимиром Соловьевым
01.55 Вести-Санкт-Петербург 02.10 Сати. Нескуч-
ная классика... с Андреем Борейко и Вадимом
Журавлевым 02.50 Новости культуры 03.10 Лед-
ников 04.40 Андрей Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.40 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.40 Правила жизни 15.10 Морозова. Второй
сезон 17.00 Вести. Местное время 17.25 Андрей
Малахов. Прямой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести
в 20:00 20.45 Вести. Местное время 21.00 Лас-
точка 23.25 Вечер с Владимиром Соловьевым
01.55 Вести-Санкт-Петербург 02.10 "Тем време-
нем. Смыслы" с Александром Архангельским 02.50
Новости культуры 03.10 Ледников 04.40 Андрей
Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.40 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым 12.50
60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное
время 14.40 Правила жизни 15.10 Морозова.
Второй сезон 17.00 Вести. Местное время 17.25
Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60 минут
20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное вре-
мя 21.00 Ласточка 23.25 Вечер с Владимиром
Соловьевым 01.55 Вести-Санкт-Петербург 02.10
Линия жизни. Константин Богомолов 03.10 Но-
вости культуры 03.30 Ледников

Вторник, 16 октября

05.00 Правила жизни 06.00 Утро России 10.00
О самом главном 11.00 Вести 11.25 Вести. Мес-
тное время 11.40 Судьба человека с Борисом
Корчевниковым 12.50 60 минут 14.00 Вести 14.25
Вести. Местное время 14.40 Правила жизни
15.10 Морозова. Второй сезон 17.00 Вести. Мес-
тное время 17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир
18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести.
Местное время 21.00 Ласточка 23.25 Вечер с
Владимиром Соловьевым 01.55 Вести-Санкт-Пе-
тербург 02.10 Абсолютный слух 02.50 Новости
культуры 03.10 Ледников 04.40 Андрей Мала-
хов. Прямой эфир

Бедная Маша

Пятница, 12 октября (болгарское время)RTR
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Страницу подготовила  Ольга Гурская

Став отцом семейства,
актер Денис Никифоров не
смог завязать с опасными ув-
лечениями. Подробности - в
интервью журнала "Атмос-
фера". (С сокращениями).

- Денис, если вас рань-
ше ассоциировали с бок-
сером, то сейчас, навер-
ное, с тренером по хоккею
Сергеем Макеевым?

- Ну это смотря кто. Лю-
ди постарше, от тридцати до
сорока, все равно помнят
фильм "Бой с тенью". А вот
их дети уже узнают меня ис-
ключительно по сериалу "Мо-
лодежка" на СТС.

- Это для вас такой же
значимый проект?

- Для меня любое кино, в
котором я соглашаюсь сни-
маться, часть моей жизни.
Это же профессия, работа,
которую я обязан сделать
хорошо, - насколько это воз-
можно, учитывая разные фи-
нансовые и временные воз-
можности картин. Я доста-
точно скептически отношусь
к себе на экране, и у меня
есть правило: не входить из
одного проекта в следующий
в похожем образе. Пока
есть возможность, выбираю.
Поэтому каждый мой фильм
значим для меня.

- Заимствуете что-то от
героя, с которым сосущес-
твуете долгое время?

- Нет, это я даю ему ка-
кие-то "фишечки" - привыч-
ки, хобби, манеру одеваться.

- Увлечение парашют-
ным спортом у вас тоже
благодаря какой-то карти-
не появилось?

Îðëîâà îòêàçàëàñü ïðèåõàòü íà
êîíöåðò ïàìÿòè Æàííû Ôðèñêå

Состоялся третий по счету благотворительный концерт
"Жанна Фриске - я рядом!", посвященный звезде. Мероп-
риятие, которое прошло в Театриуме на Серпуховке, по-
сетили родители и сестра Жанны, а также друзья и пок-
лонники. Не было только известных подруг Фриске из
шоу-бизнеса, в том числе ее лучшей подруги певицы Оль-
ги Орловой, сообщил "СтарХит". На сцену вышел экс-
солист группы "Турбомода" Саша Попов, который испол-
нил одну песню, а затем присутствующих ждал сюрприз.
Саша пригласил на сцену сестру Жанны Наташу.

Известно, что девушка отказывалась принимать учас-
тие, но все равно прилетела на концерт, чтобы поприсут-
ствовать в качестве зрителя. Но Попову удалось почти
невозможное. Саша и Наташа спели композицию "Две пла-
неты". Многие отметили, что девушка похожа на сестру не
только внешне, но и голосом. Кстати, Наталья сильно по-
худела - за минувший год она сбросила 10 килограммов.

В первом ряду сидели родители певицы Владимир Бо-
рисович и Ольга Владимировна, а место рядом с ними
пустовало - на него был прикреплен лист с именем Жанны.

Известный телеведущий
был доставлен в одну из
столичных клиник накануне.
По информации Telegram-ка-
нала "112", Дмитрий Шепе-
лев почувствовал себя пло-
хо, после чего вызвал "ско-
рую", врачи которой и нас-
тояли на немедленном обс-
ледовании.

Телезвезду доставили в от-
деление неврологии, где он
провел целые сутки. К счас-
тью, серьезной угрозы здо-

Ñàòè Êàçàíîâà ðàññêàçàëà î ññîðàõ ñ ìóæåì

Äåíèñ Íèêèôîðîâ: "Ñòðàõ ó ÷åëîâåêà - ýòî ïðåêðàñíîå
æèâîòíîå ÷óâñòâî"

Современное поколение знает Дениса по сериалу "Мо-
лодежка", где он играет тренера хоккейной команды

- Нет. Я им начал занима-
ться еще в девяностые годы,
когда учился в старших
классах школы. У нас был
такой пионервожатый по
имени Сергей, потом он стал
моим другом. Именно он на-
учил меня укладывать пара-
шют, отвел на аэродром "Во-
лосово", где мы совершили
свои первые прыжки. А по-
том уже я вернулся в этот
спорт в 2005 году, прошел
программу обучения AFF.
Сейчас я приезжаю на аэ-
родром просто для себя,
чтобы почувствовать яркие
эмоции, словить адреналин.
Отлично отвлекает от
бытовых проблем и неуря-
диц. Страх у человека -
прекрасное животное чувс-
тво. И время от времени на-
до его испытывать.

- Адреналина, наверное,
с каждым разом все боль-
ше требуется?

- Да, ведь ко всему при-
выкаешь. Когда кончается
страх, можно уже заказы-
вать оркестр и деревянный
макинтош. Как объяснить?
Небо как плен, затягивает.
Туда попадаешь и остаешь-
ся навсегда. Уже прыгаешь
не один раз в день, а пять,
десять - насколько хватает
возможности и сил.

- Ни разу не возникало
мысли, что пора завязы-
вать с опасным хобби?

- Я очень трезво отнесся
к этому занятию, когда ро-
дились дети. Даже перестал
встречаться с друзьями, не
говоря уже о том, чтобы сто
километров проехать до аэ-

родрома и остаться там на
два дня. На три года я соз-
нательно прекратил прыгать,
потому что появились дру-
гие жизненные приоритеты.
Сейчас мои ребята уже под-
росли, и мы всей семьей ез-
дим на аэродром. Полазить
по самолетам - любимое за-
нятие моих малышей. Они с
удовольствием играют там с
другими детьми, ведь мно-
гие с семьями приезжают.
А костры, песни, шашлыки
и рыбалка - все это можно
осуществлять параллельно с
парашютным спортом. Здо-
рово, что остались хоть ка-
кие-то островки, где можно
получить удовольствие от
живого общения. Мы же
сейчас все с гаджетами в
соцсетях сидим.

- Вы заговорили про сво-
их детей, Сашу и Верони-
ку. Они ведь были для вас
долгожданными. Помните
эмоции, которые испыта-
ли, когда Ирина сообщила
радостную новость?

- Можно сказать, это
была двойная эмоция: сна-

чала нам сказали, что бу-
дет двойня. А потом, когда
на УЗИ приехали, доктор го-
ворит: постойте, а кажется,
там трое… И вот когда я уже
начал потихонечку по сте-
ночке сползать, она "успо-
коила": показалось. Ну ка-
кие чувства? Нормальные
человеческие, слезы радос-
ти на глазах, идиотская
улыбка во весь рот.

- Сейчас у многих скеп-
тическое отношение к бра-
ку. Что вы по этому пово-
ду скажете?

- Хорошее дело браком не
назовут. А кроме шуток, это
серьезная, тяжелейшая ра-
бота. Не по исправлению се-
бя, а по адаптации друг к
другу. В течение жизни че-
ловек накапливает опыт,
знания, но его суть, стер-
жень остаются неизменны-
ми. В браке это очень важ-
ная штука. Если ты не ду-
рак, тогда не будешь раз-
рушать то, что сам же соз-
дал. И еще требуется огром-
ное терпение - тоже вели-
кая вещь и помощник.

- Вы с Ириной женаты
уже десять лет. Определи-
ли для себя формулу ус-
пешного союза?

- Спустя десять лет бра-
ка я могу сказать своей же-
не без всякого лукавства:
"Ты у меня умная, красивая,
замечательная женщина, ко-
торую я безумно люблю". Я
не хочу сейчас раскрывать,
за что именно. Недавно Ири-
на даже на меня обиделась:
когда в телепередаче мне
задали вопрос, за что вы
любите свою жену, я не стал
отвечать. А может, я просто
не хотел рассказывать об
этом всей стране? Главное,
что я знаю за что. А дру-
гим, и даже самой Ирине,
это необязательно. Ей нуж-
но лишь наслаждаться ре-
зультатом моей любви. Во-
обще, мы с ней недавно
вывели формулу идеальных
семейных отношений - в бра-
ке женщине важно слышать
от мужа три слова: "люблю",
"куплю", "поедем"; а мужчи-
не от жены: "Ты у меня мо-
лодец!" Так и живем.

Ольга Владимировна, Саша Попов, Наталья Фриске

Øåïåëåâà ãîñïèòàëèçèðîâàëè
â îòäåëåíèå íåâðîëîãèè

ровью медики не обнаружи-
ли и отпустили Шепелева до-
мой. "После смерти Жанны
Фриске, ведущий тщательно
следит за своим здоровьем,
и почувствовав малейшее не-
домогание, обращается к ме-
дикам!", - пояснили в Сети.

Сам Дмитрий пока никак
не прокомментировал ин-
формацию о госпитализации.
В разговоре со "СтарХитом"
35-летний шоумен также
предпочел не обсуждать

свое здоровье. По мнению
поклонников, на здоровье
телеведущего негативно
сказываются ссоры с се-
мьей Жанны Фриске.

36-летняя Сати Казанова
уже год замужем за итальян-
ским фотографом Стефано
Тиоццо, все это время влюб-
ленные демонстрировали
идеальное и трепетное отно-
шение друг к другу. Однако
Сати призналась, что недав-
но поссорилась с мужем, и,
чтобы разрешить конфликт,
звезда начала мяукать.

На днях Казанова, нако-
нец, рассказала, что совсем
недавно все-таки поругалась
с мужем. И предложила
всем девушкам, чтобы из-
бежать разногласий с лю-
бимыми, использовать необ-
ычную технику, следуя ко-
торой нужно просто помяу-
кать.

"Недавно имела радость
немного поссориться с му-
жем по какому-то пустяку.
Ну вы знаете, как это быва-
ет. И применила я такую
практику, дабы усмирить

свой гнев. Внимание! Цити-
рую: "Также в древности
женщины, когда у них пор-
тилось настроение, вместо
того, чтобы вымещать эмо-
ции на близких, они - мяу-
кали". Да, звучит забавно,
но эффект от практики пот-

рясающий! Сначала мяука-
нье идет такое глубинное,
злое, где то рычащее, где
то почти шипящее. А потом
постепенно становится бо-
лее мягким и нежным", - на-
писала Сати Казанова в сво-
ем микроблоге.
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- Никита Владимирович,
славата на баща ви пречи
ли или по-скоро ви пома-
га в живота?

- И двете. Но аз си имам
свой живот. Не може да се
живее с чужда слава, дори
тя да е на баща ти или да си
поставиш такава задача. Все
пак живея аз, а не той. Ви-
наги съм разбирал това. Ко-
гато започнах да влизам в
по-осъзната възраст, бях де-
те на няколко години, тогава
баща ми вече беше мега по-
пулярен човек. Всички има-
ха неговите записи и го слу-
шаха. И когато разбираха, че
аз или брат ми сме децата
на Висоцки, ни обръщаха ня-
какво допълнително внима-
ние. Затова аз се научих да
живея с това и да разбирам,
че тази любов и интерес не
са адресирани към мен, а
именно към него. Мисля че
разделям нещата, а дали ми
е тежко не мога да преценя,
защото няма с какво да срав-
нявам, просто не съм имал
друг живот. Може би се е
случвало някога заради на-
рушено правило на движени-
ето по пътищата да ме пус-
нат, да не ме глобяват, нап-
ример. И в този смисъл си-
гурно тази слава на Висоцки
ми помага. Когато отида на
гроба на баща ми, тъй като
се грижа за него, и започват
да ме снимат или да искат
автограф или да се държат
нетактично, тогава може би
славата пречи. И двете, това
е животът.

- Какви качества насле-
дихте от баща си? Вие съ-
що се занимавате с теа-
тър.

- Това по-скоро не са ка-
чества, а професия. Аз не се
занимавам с театър както го
е правил той. Аз имам съв-
сем друга актьорка даденост.
Театърът, в който съм рабо-
тил, вече беше след като той
си отиде. Затова не мога да
кажа, че това е някакво ка-
чество, което съм наследил.
Аз съм от семейство на ак-
тьори, майка ми също е акт-
риса. Не знам, трудно ми е
да преценя. Смятам, че да
приличаш на Владимир Ви-
соцки означава изобщо да не
приличаш на него, а да при-
личаш само на себе си. То-
ест, може би неговото основ-
но послание към всички нас,
към неговите слушатели то-
гавашни и към тези, които го
слушат днес, е това от пе-
сента му: "Измъквайте се по
свой път", тоест човек тряб-
ва да върви по своя път и
това е най-важното. Мисля,
че се научих на това и може
би той също.

- Как възприемате днес
Владимир Висоцки, като
велик артист, или повече
като баща.

Íèêèòà Âèñîöêè: Ñëàâàòà
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В Руския културно-информационен цен-
тър в София се състоя творческа вечер
"В приятелски кръг" по случай 80-ата го-
дишнина от рождението на великия руски
поет, бард и артист Владимир Висоцки.
Водещ на събитието бе неговият син Ни-
кита Висоцки, а от сцената на РКИЦ проз-
вучаха стихотворения и песни на Влади-
мир Висоцки, изпълнени от Анри Дончев,
Евгений Бенов, Анна Верховская, Валенти-
на Щебетовская, Наталия Ерменкова и дру-
ги. За своите спомени от срещите с ле-
гендарния Висоцки разказа известният
български журналист Любомир Коларов,
който подари на Никита Висоцки и на ръ-

ководителя на представителството на
Россотрудничество в България Павел Жу-
равльов уникални записи от гостувания на
Висоцки в нашата страна.

Събитието е организирано с участието
на Държавния културен център-музей "В.С.Ви-
соцки" "Дом на Висоцки на Таганка" със съ-
действието на представителството на
Россотрудничество в Република България.

Също така във фоайето на РКИЦ се отк-
ри фотоизложба, посветена на Владимир Ви-
соцки, която включва фотографии на бар-
да и неговите близки.

А ето какво разказа Никита Висоцки спе-
циално за в. "Русия днес - Россия сегодня":

- Мисля че и двете. Вина-
ги е било така. Тоест, за мен
той винаги е бил нещо като
двама различни души, по-
точно две различни повърх-
ности, два различни обра-
за. Единият, който е татко,
част от живота ми и съвсем
друго нещо, когато беше на
сцената, когато пееше, ко-
гато го гледах в някой филм…
Сега съм директор на Му-
зея на моя баща, но от дру-
га страна, когато съм на ра-
бота, разказвайки за него-
вото творчество, за негови-
те песни аз го наричам Ви-
соцки или Владимир Симео-
нович, а не "татко" или "ба-
ща ми". Разграничавам тези

неща - на това, което се от-
нася само до мен и на това,
което се отнася до мен и
всички останали. Кое пове-
че от двете? Сигурно пове-
че това, че той е мой баща,
но аз никога не съм мислил
за това, просто разгранича-
вам двете дадености.

- Какъв бащински съвет
сте запомнили и следвате
през целия си живот?

- Не му беше присъщо в
живота да води с нас или с
някой друг някакви назида-
телни разговори, че видиш
ли, тук трябва да се напра-
ви така, а тук иначе… Той
беше много ясен човек и
имаше ярка и разбираема
система за координиране,
изразителна така да се ка-
же, или поне така ми се
струва. Сега вече ми е труд-
но да кажа кога в живота
ми той ме е коригирал. Случ-
вало се е, разбира се, той
да ме възпитава, да ме на-
пътства и аз помня тези
разговори, понякога дори
съм се обиждал, както и че
съм променял нещо в пове-

дението си. Няма някакъв
конкретен съвет, може би
единственото е това да не
се страхувам да бъда себе
си, да не лъжа самия себе
си. Да… "Бъди себе си" по-
скоро е това…

- Вие сте директор на
Държавния културен цен-
тър-музей "Владимир Ви-
соцки" на ул."Таганка".
Каква е историята на този
център-музей, как възник-
на той?

- Той се появи веднага след
смъртта на баща ми. Около
театъра имаше жив мемори-
ал, където хората оставяха
негови плочи, касети с него-
ви записи, поетични посве-

щения, цветя, разбира се,
много негови снимки, някак-
ви артефакти, които бяха
важни за тях, например, ав-
тограф на Висоцки или ня-
какъв предмет, който е по-
дарил някога на някого. Хо-
рата идваха и оставяха всич-
ки тези неща и така се по-
лучи един, както вече казах,
жив мемориал. След като за-
върши панихидата и всички
отидохме на гробището, ми-
лицията разпоредила или да
се изхвърли всичко, или да
се прибере някъде. Тогава
всичко това заедно с цветя-
та е занесено в Театъра на
Таганка, в литературната
част на театъра, тогава за-
местник директор беше Пьо-
тър Леонов. Така се появи
музеят, макар тогава още
никой да не разбираше ка-
къв трябва да бъде той, как-
во точно ще представлява,
но едно беше сигурно, че хо-
рата имат нужда от такъв
музей, че има такава пот-
ребност. В началото беше
един своеобразен, аз го на-
ричам фен-клуб. Просто още

не беше музей, а място, къ-
дето хората си говореха за
Висоцки, слушаха негови
песни, обменяха си инфор-
мация, копираха един от друг
негови записи, събираха ня-
какви неща. И с времето се
формира концепцията за му-
зея, като през 1991 година
се появи дирекция по съз-
даване на същия този музей.
Днес това вече е едно доста
зряло, включително научно,
просветителско, известно и
търсено място в Москва.

- Какви събития се орга-
низират там?

- Най-различни. Там има
музейна част, хранилище на
документи, има изложбена
зала, театрално-концертна
зала, библиотека, там бе и
клубът, който също се на-
рича "Висоцки". В общи ли-
нии, става дума за едно дос-
та оживено място. Там на
сцената се поставят спектак-
ли и се провеждат концер-
ти, които не са свързани ди-
ректно с Владимир Висоцки
или обратното, провеждат се
събития по негови стихове,
посветени на живота му. При
нас също така идват много
хора от различни градове и
организират събития. Но
най-важното е един своеоб-
разен разказ за живота и
творчеството му. Ето сега
например, в годината на 80-
ата годишнина от рождение-
то му, ние завършваме с
подготовката на новата, пос-
тоянно действаща съвремен-
на експозиция, в която ще
бъде представена нашата ко-
лекция. Ще се използват
съвременни експозиционни
технологии, което е доста
скъпоструващо. Продължи-
телно време го подготвяхме.
Най-важното е да покажем
и да разкажем за Висоцки,
да го направим по-достъпен
и интересен на съвременни-
те хора, които може би не
го познават толкова добре
по силата на времето, все
пак много години минаха от-
както той си отиде от този
свят, за хора, които искат
да разберат повече за него.

- Освен този  проект,
върху какви други проек-
ти работите?

- В моя живот, може би
както и на цялото ни поко-
ление, често се налага да се
занимавам с няколко неща.
Аз съм директор на музея,
но същевременно с това пре-
подавам режисура и актьор-
ско майсторство на млади
хора, както и пиша сцена-
рии. Например сега се сни-
ма исторически филм по мой
сценарий, който е доста ма-
щабен и скъп. Не се зани-
мавам само с едно нещо,
просто така се получи, си-
гурно не е от хубав живот.
Може би, ако можех да раз-

читам само на заплатата си
на директор на музея, щях
да се концентрирам върху
него повече. Животът днес
е малко по-различен и на-
шето поколение сигурно ця-
лото е такова, разностран-
но, тоест налага се да тъ-
чем на няколко стана.

- И друг път сте идвали
в България.

- Да, идвал съм.
- Как ви посрещат бъл-

гарите?
- Трудно ми е да кажа, за-

щото преди два часа само-
летът ми кацна в София, пус-
наха ме да мина през пунк-
та за паспортно-визов конт-
рол и сега разговарям с вас.
Като цяло в България оби-
чат и помнят Висоцки. Но и
тук, и в Русия, и в Москва
си личи, че е минало много
време от кончината му. Мно-
го хора, с които съм се сре-
щал тук, които помнеха гас-
тролите на баща ми в Бъл-
гария, негови приятели, ка-
то Любомир Левчев напри-
мер, който го е превеждал
и го е познавал преди гаст-
ролите му, вече много от тях
не са сред живите. За съ-
жаление, времето тече, но
това е животът. Затова мис-
ля, че и тук се променя от-
ношението към Висоцки.

Веднъж, вече не помня
точно къде в чужбина, преди
няколко години срещнах ед-
но младо момче от България,
може би е било на 17-18 го-
дини, та се заговорихме и той
сам, без да му казвам кой
съм, ми каза, че гласът ми е
като на Висоцки. Тогава го по-
питах "А кой е Висоцки, от-
къде знаеш за него" и той ми
отговори много смешно: "То-
ва е един руснак с много
страшен глас". Така че, въп-
реки всичко, това момче е
чувало за Висоцки.

- В България по-възрас-
тното поколение доста
добре познава Владимир
Висоцки.

- Да, така е. И в Русия е
същото и това е нормално -
неговото поколение си оти-
ва, тази година той щеше да
навърши 80 години. От една
страна, това е кръгла дата,
а, от друга - остават все по-
малко хора негови съвремен-
ници, които са го слушали и
го помнят. Моето поколение
е последното, така да се ка-
же. Ние поне малко хванах-
ме от неговото време и в то-
зи смисъл имаме  някаква
представа какви са били вре-
мената тогава, какво е било,
когато се появяваха новите
му песни, когато провежда-
ше концерти в някой закрит
институт. Сега повече от по-
ловината население са роде-
ни след 1980 година, така че
е нормално да не знаят за
него. Но такъв е животът…



12-18 октомври 2018
20. ИКОНОМИКА

Страницата подготви
Светлана Михова

Направлението от Бълга-
рия до Австрия е приори-
тетно за доставките на газ
за Европа, постъпващи по
"Турски поток", заяви рус-
кият министър на енерге-
тиката Александър Новак в
интервю за телевизия "Рос-
сия 24", цитиран от ТАСС.

"Продължението на едната
линия трябва да осигури дос-
тавки на газ в югоизточната
част на Европа в тези стра-
ни, които се нуждаят от газ",
заяви министърът и допъл-
ни, че има различни вариан-
ти за маршрута - през Гър-
ция и Италия, от Турция през
България, Сърбия, Унгария
до Австрия. Той добави, че в
момента е в ход разширява-
не на газотранспортната ин-
фраструктура в тези страни
и подчерта, че за Русия с
най-голям приоритет е тра-
сето през България. Преди
два месеца бе открита от-
сечката в участъка Лозенец-
Недялско на изградения
транзитен газопровод меж-
ду България и Турция.

Руският енергиен минис-
тър съобщи, че строителс-
твото на газопровода до
Турция по дъното на Черно
море върви по график - ве-
че 80 процента от него са
прокарани и газът може да
потече по двете му линии
след около година и нещо.
До два месеца се очаква да
приключи полагането на
тръбите от морската част
на газопровода. За начало-
то на 2020 г е планирано да
започне подаването на газ
за Европа не само по "тур-
ската тръба", но и по "Се-
верен поток-2", потвърди
преди седмица главният из-
пълнителен директор на
"Газпром" Алексей Милер.

Поставянето на тръбите на
морския участък с дължина
930 км започна преди годи-
на и половина. След това
предстои изграждането на
сухопътната част с дължи-
на 180 км. Единият "ръкав"
на газопровода е предназ-
начен да доставя синьото го-
риво само за турските пот-
ребители, а вторият - на
страни от Южна и Югоиз-
точна Европа. Мощността на
всяка от двете тръби е 15,75
млрд. куб. м газ годишно.

В "Газпром" заявяват, че
скоро ще трябва да се взе-
ме окончателно решение за
маршрута на втората - "ев-
ропейска", тръба на "Турс-
ки поток". Тогава ще стане
ясно дали тя ще мине през
България, или ще свие през
Гърция към Италия. Все още
се обсъждат и двата вари-
анта, които съответстват на
процедурите на Европейс-
кия съюз и Европейската
комисия.

Българският министър на
икономиката Теменужка
Петкова тази седмица обя-
ви, че темата за "Южен по-
ток" остава в миналото и
трябва да се гледа в бъде-
щето. Може би искаше да
каже - към "Турски поток".
Тя заяви това по повод изяв-
лението на Владимир Путин
за отказа на България от
изграждането на "Южен по-
ток" и пропуснатите ползи
от него. Петкова отхвърли
твърдението, че сега газът
от "Турски поток" ще ни
струва по-скъпо поради
транзитните такси, отколко-
то ако той идваше до бъл-
гарския бряг директно от
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След като
пресушихме
"Южен поток",
ще дочакаме
ли да ни ороси
турският?

Русия. Българският минис-
тър се опита да обясни за-
що е бил спрян "Южен по-
ток". Тя изтъкна, че Евро-
комисията се била "притес-
нила" от законодателството
за обществените поръчки у
нас и от нарушаване изиск-
ванията на Третия енергиен
пакет с липсата на достъп
на трета страна до тръба-
та. Госпожата обаче забра-
ви да добави, че българс-
ките власти тогава непре-
къснато обясняваха, че пре-
говарят с Брюксел за отст-
раняване на пропуските и
всичко по изграждането на
газопровода е наред и вър-
ви по график. До момента,
когато в София пристигна
оперативна агентурна трой-
ка в лицето на трима аме-
рикански сенатори и за бро-
ени минути реши съдбата на
"българския поток".

Петкова посочи, че сега
предстоят преговори с "Газ-
пром" за цената на достав-
ките, в която се очакват
промени. "На 6 август т.г.
"Газпром експорт" информи-
ра "Булгаргаз" за споразу-
мението, което е подписано
с Еврокомисията и прилага
две допълнения към догово-
ра с България, които зася-
гат два изключително важ-
ни въпроса - възможността
за предоговаряне цената и
за смяна на входната точка
за доставка на България. В
допълнението към договора,
което "Булгаргаз" е подпи-
сал на 28 септември т.г.,
има много ясно определени
параметри, при които тази

цена може да бъде предо-
говаряна. По новите усло-
вия "Булгаргаз" вече може
да иска промяна на цената
на всеки 2 години, вместо
на 4 години, както беше до-
сега. Това обаче става при
строго определени условия
- когато цената за България
се различава от тази на гра-
ницата на Германия, Фран-
ция и Италия", каза тя. Пет-
кова добави, че сега бъл-
гарската газова компания
правела анализ на енергий-
ния пазар, за да прецени
действията си.

Според бившия министър
на енергетиката Румен Ов-
чаров е нереалистично да
се мисли за понижаване це-
ната на газа, защото в мо-
мента тя е по-ниска, откол-
кото в Германия. Усредне-
ната цена за 2017 г. за Гер-
мания е 208 долара за 1000
куб. м, а за България е 190.
За първото тримесечие на
тази година е 254 срещу 210
в България, а за второто -
242 срещу 226. "Извън ба-

калските сметки вече вли-
заме в сферата на голяма-
та политика. Ако приемем,
че сме ощетени и искаме на-
маляване на цените, Русия,
от друга страна, ще каже:
"Чакайте бе, ние изхарчих-
ме 1 млрд. за "Южен по-
ток", а вие просто ни отсви-
рихте. Тези загуби кой ще
ги плати? Ние искаме да
правим хъб, откъде ще дой-
де газът? Можем ли да нап-

равим хъба, без да се до-
говорим с руснаците, че
част от "Турски поток" ще
мине през България, или ще
дойде директна тръба, кое-
то вече е почти илюзорно.
Тоест, влизаме в голям сло-
жен комплекс от въпроси,
които не могат бъдат реша-

вани на парче", каза Овча-
ров. Според него трябва да
се освободим от илюзията,
че цените на енергоресур-
сите са социална категория,
тъй като те са пазарна.

Неотдавна на междунаро-
ден енергиен форум в Моск-
ва Владимир Путин заяви, че
цена на петрола от 65-75 до-
лара за барел напълно удов-
летворява Русия. Както е из-
вестно от нея зависи и цена-
та на газа. Именно такава це-
на на петрола ще намали рис-
ка от нова криза на петрол-
ния пазар, посочи и Алексан-
дър Новак. "Не бихме искали
да имаме моментна полза от
висока цена, която да бъде
последвана от рязък спад. То-
гава ще се стигне до свръхп-
роизводство, ще започнат да
се реализират не особено
ефективни проекти и пазарът
ще се окаже свръх задово-
лен. После настъпва следва-
щият икономически цикъл -
цикълът на кризата, както бе-
ше през 2014 година. Ако це-
ните са на ниво от 65-75 до-

лара за барел, ще има по-
малко такива рискове", пояс-
ни руският министър.

Според него, въпреки по-
големите приходи в бюдже-
та и печалби за компании-
те, руските производители
имат интерес от по-ниски, но
стабилни цени. Новак посо-
чи две негативни последици
от по-високите цени на пет-
рола. Те биха забавили рас-
тежа на глобалната иконо-

мика и в резултат от това
ще падне търсенето на су-
ровината. Освен това, при
високи цени потребителите
се ориентират към други
енергийни източници, което
отново свива търсеното на
петрол, поясни Новак. Той
добави, че на глобалния пет-

ролен пазар периодично се
проявяват различни цикли,
но има механизми, които да-
ват възможност последстви-
ята от цикличния характер
да бъдат изгладени. Един от
тези механизми е взаимодей-
ствието на Русия с ОПЕК.

Сега отново се наблюдава
онзи момент от цикъла, при
който цените се покачват. В
края на септември цената на
марката Brent за пръв път
от четири години надхвърли
81 долара за барел, а в на-
чалото на октомври достиг-
на вече 86 долара за барел.
Затова съвсем навременно
беше споразумението меж-
ду Русия и Саудитска Ара-
бия да увеличат производс-
твото на петрол, за да спрат
покачването на цените. Спо-
разумението показва, че
двете страни - най-големите
доставчици на петрол, са в
състояние да се справят с
проблемите, без преди това
да се консултират с остана-
лите от ОПЕК и със САЩ,
които вече излизат начело

по производство на нефт.
Всъщност, САЩ също ис-

кат падане на цените. До-
налд Тръмп обвини страни-
те от ОПЕК за високите це-
ни на суровия петрол и ги
призова да увеличат произ-
водството, за да намалят
разходите за гориво преди
изборите за нов състав на
Конгреса в началото на но-
ември. Затова за него бе
добре дошло решението на
Москва и Рияд да увеличат
добива си за периода до
края на годината. Саудитс-
ка Арабия смята да увели-
чи производството си със
100 000 барела, достигайки
300 000 барела на ден. Рус-
ката страна също отбеляза
нарастване на продукцията
си със 150 000 барела през
септември, като достигна
11,36 млн. барела. Трябва
да се има предвид, че през
последните месеци цените
на петрола се повишиха, тъй
като купувачите на ирански
суров петрол съкратиха дос-
тавките си, за да не пост-
радат от санкциите на САЩ
срещу Техеран.

С други думи, на светов-
ния енергиен пазар Вашинг-
тон предприема стъпки, ко-
ито подтикват цените наго-
ре, а на полето на полити-
ката настоява за тяхното
сваляне. Същият абсурден
подход САЩ прилагат и на
пазара на природния газ.
Лари Кудлоу - главен ико-
номически съветник на До-
налд Тръмп, заяви, че САЩ
трябва да проявят повече
внимание и да бъдат по-ак-
тивни в действията си по от-
ношение на енергийния сек-
тор. Именно това е сфера-
та, която може да се пре-
върне в основен фактор на
противопоставянето с Русия.

Съветникът настоя за
рязко увеличаване износа
на американски втечнен при-
роден газ (ВПГ) за Европа.
"Ние сме доминираща енер-
гийна сила. До няколко го-
дини ще произвеждаме по
15 млн. барела петрол на
ден. Вече изпреварихме са-
удитците и Русия. Имаме
толкова много природен газ
в Пермския басейн, че хо-
рата там не знаят какво да
правят с него. Можем да се
противопоставим на хегемо-
нията на Русия върху изно-
са на газ", заяви Кудлоу. Той
призова за изграждане на
система от тръбопроводи и
на запад, и на изток, и об-
ратно, без да се впуска в
подробности и да обясни да-
ли тези тръби трябва да
пресичат двата големи оке-
ана - Атлантическия и Тихия.

На този етап, за да може
скъпият и трудно доставян
американски ВПГ да се пре-
бори с конкуренцията на ев-
тиния тръбопроводен руски
газ, САЩ не могат да измис-
лят нищо друго освен сило-
во чрез санкции да прину-
дят европейците да не тър-
гуват с Русия. Те напълно за-
гърбват всички пазарни
принципи, които, когато е в
тяхна изгода, почитат като
десетте божи заповеди.

Александър Новак и саудитският му колега се договарят
за увеличаване на добива на петрол

Бойко Борисов и Теменужка Петкова режат лентата на отсечката
в участъка Лозенец-Недялско на транзитния газопровод от Турция
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Френският режисьор
Ерик Лакаскад ще предста-
ви през ноември в Москва
спектакъла "На дъното" на
Горки. Това ще стане в рам-
ките на Биеналето на теат-
ралното изкуство, каза на
пресконференция в ТАСС
директорът на биеналето
Елмира Шчербакова. "Има-
ме прекрасен специален
проект "Дати". Всяка годи-
на се честват юбилеи, ста-
ва нещо интересно. Тази го-
дина Ерик Лакаскад показ-
ва спектакъла "На дъното",
защото честваме 150 годи-
ни от рождението на Мак-
сим Горки". Това ще стане
на 20 и 21 ноември.

"Срещата с руските зри-
тели много ме вълнува. Аз
и моите артисти нямаме
търпения да покажем спек-
такъла на руската публика
на сцената на театър "Пуш-
кин". Русия е подарила на
света писатели, които са

Â Ìîñêâà ïðåäñòàâèõà ñáîðíèê
ñ 11 áúëãàðñêè ïèåñè

Ôðåíñêè ðåæèñüîð: Ãîðêè çâó÷è äíåñ êàòî ÿñíîâèäåö

Сцена от постановката на Лакаскад "На дъното". "За първи път
се потапям в мрачния свят на дъното - казва Лакаскад.-  Това
е първото произведение в историята на театъра, където бедня-
ците и отхвърлените са герои. Целта на този спектакъл е да
покаже цялата политическа, социална и човешка мощ на пие-
сата, отразяваща една епоха, която се връзва с нашата"

нудени да оцеляват: "Бога-
тите продължават да забо-
гатяват, а бедните - да обед-
няват. Например появата на
бежанците в Европа… Гор-
ки звучи днес като яснови-
дец". Лакаскад добави, че
да работиш над Чехов и Гор-
ки е все едно всеки път да
се завръщаш към източни-
ците на театъра.

В рамките на биеналето
режисьорът ще проведе
майсторски клас: "Интерес-
но ми е да пообщувам с мла-
дите режисьори. Искам да
разбера какво ги движи
днес, какво искат да кажат.
Иска ми се да се запозная
с театъра, който се прави
тук сега".

Биеналето на театрално-
то изкуство се провежда в
Москва и Санкт Петербург
от 2 септември до 17 де-
кември 2018 г. и обединява
музикалния фестивал "Ви-
деть музыку", драматичния

фестивал "Уроки режисуры"
и Големия детски фестивал.
Програмата включва около
60 спектакъла, представе-
ни от руски драматични и
музикални театри, включи-
телно пет постановки от
Франция, Унгария, Швейца-
рия, Австрия и Израел.

В рамките на програмата
"Дати", посветена на юбилеи
и други значими събития, по
случай 50-годишнината от
творческата дейност на Ва-
лерий Фокин ще бъде по-
казан неговият спектакъл
поставен в Унгария "Кроко-
дил", за 60-годишнината от
режисьорската дейност на
Адолф Шапиро в извънкон-
курсната програма ще бъ-
де показан спектакълът "Ма-
но Леско" в Болшой театър,
а в чест на юбилея на пие-
сата на Шилер "Коварство
и любов" в Москва ще бъде
представен спектакълът на
Лев Додин.

част от световното наслед-
ство, такива като Пушкин и
Горки", каза френският ре-
жисьор  на пресконферен-

цията.  По думите му пиеса-
та "На дъното" още дълго ще
бъде актуална, като се има
предвид как хората са при-

Във вторник Зураб Цере-
тели представи обновената
експозиция в Дома-музей,
където влизат около 120 но-
ви произведения, които пуб-
ликата още не е виждала.
Президентът на Руската ху-
дожествена академия скул-
пторът Зураб Церетели по-
кани на презентацията ми-
нистъра на културата Вла-
димир Медински, членове на
президиума на академията
и журналисти. "Това е като
мое дете. Ще добавям про-

Извънредният и пълномощен посланик на Република Бълга-
рия в Руската федерация  Атанас Кръстин, който тази вечер,
по израза на заместник директорката на "Электротеатр Ста-
ниславский" Олга Ивашова (отляво), бе посланик на бъл-
гарската култура.                        Снимка: Олимпий Орлов

В навечерието на Между-
народния ден на преводача
(30 септември) Българският
културен институт (БКИ) в
Москва представи сборник
български пиеси в превод на
руски език. Това стана бла-
годарение подкрепата на Ми-
нистерството на културата
на България, издателство
"Изток-Запад" и "Электроте-
атр Станиславский".

В изданието са събрани 11
пиеси, написани в различни
техники и жанрове и обеди-
нени от остро чувство за
съвременност. Сред автори-
те на сборника е Христо Бой-
чев, чиято пиеса "Полковни-
кът птица" е в репертоара
на "Электротеатр Станислав-
ский". Приятно ни е да от-
бележим, че преводачът на
тази пиеса е нашата колеж-
ка Светлана Тютюнджиева.
Първият такъв сборник БКИ
издава през 2004.

В презентацията на сбор-
ника участваха преводачи от
български на руски език,
актьори и режисьори, кои-
то са работили с български
автори, културолози. За
творческата атмосфера
допринесе и взаимодействи-
ето на автори, преводачи и
актьори, които представиха
на аудиторията фрагменти от
текстовете под форма на
прочити, ескизи и интерп-
ретации. Чрез тях гласове-
те на драматурзите бяха чу-
ти, макар и в повечето слу-
чаи задочно, но живо и сък-
ровено. Театралният критик

и драматург Майя Прамата-
рова бе представена на сре-
щата не само като автор на
проекта, а и като автор на
пиесата "Бяло върху бяло".

За гостите на вечерта ак-
тьорите от "Электротеатр
Станиславский" представи-
ха "Полковникът птица" в ин-
терпретация на режисьора
Роман Дробота.

В сп. "Сноб" театралният
критик Наталия Сафонова
пише: "Появата на втори
сборник, 14 години след
първия, говори не за липса
на съвременна театрална
драматургия в България, а
за липса на действащи ме-
ханизми в подкрепа на меж-
дукултурните връзки, които
се крепят на личности като
Павел Васев, ръководител
на БКИ в Москва, Майя Пра-
матарова - театрален кри-
тик, събрала 11 пиеси за
сборника, преводача Мария
Ширяева, която направи
българския език на герои-
те от четири пиеси разби-
раем за руския читател и
ценителите на българската
култура, които стояха и се-
дяха тази вечер в електро-
зоната на театъра. Органи-
заторите и водещите на ве-
черта - Олга Ивашова, зам.-
директор на "Электротеатр
Станиславский", и театрал-
ният критик Майя Прамата-
рова успяха да осигурят ре-
ален жив контакт между де-
бютантите и заинтригувана-
та публика, запълнила хола
на театъра".

Çóðàá Öåðåòåëè ïîêàçà îáíîâåíàòà
åêñïîçèöèÿ â Ïåðåäåëêèíî

изведения и ще ги сменям.
Когато не съм в академия-
та, съм тук - въздух, исто-
рия - това ми помага да ра-
ботя", сподели домакинът.
Той допълни, че посещение-
то на музея е безплатно.
Скулпторът редовно про-
вежда и безплатни майс-
торски класове за деца.

Медински отбеляза, че тук
може да се види целият
творчески път на Церете-
ли: "Музеят е създаден бук-
вално от неговите ръце. Бо-

гатата експозиция предста-
вя и библейски сюжети, и
макети на много паметници,
поставени из цялата страна
и в различни държави по
света. Ето например памет-
никът на мускетарите, кой-
то е издигнат във Франция,
паметникът на Йоан Павел
ІІ, разположен точно до цър-
квата Нотр Дам де Пари. Тук
могат да се видят скици и
започнати произведения".

По думите на Медински
Переделкино се е превър-
нало в литературно-художес-
твен клъстър - тук има му-
зеи на Евгений Евтушенко,
Корней Чуковски, Булат Оку-
джава, Борис Пастернак и
други изтъкнати дейци на
културата.

Домът музей на Церете-
ли в Переделкино е открит
тържествено на 6 септемв-
ри 2016 г. Музеят ателие е
едновременно градина със
скулптури и творческа ла-
боратория на художника.
Експозицията периодично се
променя и предлага на зри-
телите нови произведения на
Церетели от различни жан-
рове - от монументални
скулптурни групи до моза-
ечни пана.
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Страницата подготви
Олга Гурска

Умерено физическо нато-
варване, здравословно хра-
нене и социална активност
са трите основни принципа
за дълголетие. Това заяви
главният гериатър* на рус-
кото Министерство на здра-
веопазването Олга Ткачова.

Тя съветва да се консу-
мират повече плодове и зе-
ленчуци, както и да се ог-
раничават вредните въгле-
хидрати - тестени, захарни
и други продукти с висок
гликемичен индекс.

По думите на Ткачова за
"младостта на тялото" е от
важно значение и система-
тичната физическа актив-
ност. "Овехтелият възрас-
тен човек е човек с атро-
фия на мускулите", поясни
тя.

Ткачова също така изра-
зи увереност, че един об-
щителен и търсен човек със
силни социални връзки жи-
вее по-дълго.

Тя напомни, че отказване-
то от лошите навици, конт-
ролирането на кръвното на-
лягане и нивата на холесте-
рола също са важни факто-

Â Ïåíçà ðîáîò-õèðóðã èçâúðøè
óñïåøíà
îïåðàöèÿ

Лабораторно
прасенце на име
Роза, което беше
оперирано преди
шест месеца от
първия домашен
робот-хирург, ро-
ди шест здрави
прасенца.

Ръководителят на катедра в Държавния аграрен уни-
верситет в Пенза Генадий Бореев разказа, че най-малко-
то прасенце тежи 600 грама, а останалите са по 1 килог-
рам и вече тичат.

Цялото семейство остава под карантина до 45 деноно-
щия. В близко бъдеще Роза може да мине втори опит за
забременяване и тогава ще стане ясно, дали безплодие-
то, от което е страдала, вече е в миналото. По думите на
Бореев експериментът продължава.

Той поясни, че операцията на Роза се извърши по мало-
инвазивен начин, практически безкръвно от робот-хирург,
който е отстранил киста на яйчника. За операцията, коя-
то е продължила по-малко от час, руските учени се под-
готвяли една година.

Роботът-хирург представлява изцяло цифрова установ-
ка, която се управлява от лекар с помощта на манипула-
тор.

"Аналози на тази технология няма не само в Русия, но и
в света. Днес тя вече дава възможност на хирурзите
дистанционно и с висока точност да провеждат най-слож-
ните операции", каза директорът на Центъра за предкли-
нични изследвания в Пенза Ирина Ефимова.

Новата разработка вече е доставена в технопарк "Ра-
меев" в рамките на федералната програма. Към днешна
дата пензенският център сътрудничи с фонда "Сколково"
по проект за изолирана перфузия на сърцето. По думите
на разработчиците, новата технология позволява в рам-
ките на едно денонощие да се поддържа жизнената дей-
ност на сърцето за последваща трансплантация.

Проблемите с цифровиза-
цията на руските региони и
подобряването на качество-
то на комуникацията се об-
съждат редовно от съответ-
ните отдели. Цифровата ико-
номика е движеща сила за
икономическото развитие на
съвременната Русия. Прави-
телството активно работи
върху създаването на ком-
фортна среда за развитие-
то на онлайн услуги и IT-про-
екти с цел поощряване на
младите хора, работещи в
дадената област. Една от
най-важните стъпки за пре-
махването на цифровото не-
равенство е борбата на ан-
тимонополните лица с роу-
мингова надценка на опера-
торите, които са правили
опити да прехвърлят разхо-
дите си за поддръжка и раз-
ширяване на инфраструкту-
рата на мобилната мрежа
върху абонати, получавайки
от това свръхпечалба.

Специалисти в Москва са
разработили уникална ау-
дио-визуална невронна мре-
жа за незрящи хора, която
ще им позволи да се прид-
вижват по-лесно в простран-
ството. Новата технология
представлява очила с ши-
рокоъгълна камера и инф-
рачервен датчик - те са в
състояние да преобразуват
визуалната информация в
звукова.

По думите на зам.-кмета
на Москва Наталия Сергу-
нина технологията е предс-
тавена на международното
изложение за оборудване за
рехабилитация и грижи в
Дюселдорф. Техниката е раз-
работена от руска компа-
ния, чийто резидент е тех-
нополисът "Москва".

Освен камерата и инфра-
червения датчик, в рамка-
та на очилата са вградени
микропроцесор, акумулатор,
костни и допълнителни слу-
шалки и копчета за управ-
ление. С такива очила нез-
рящият човек получава ин-

Ðóñèÿ è Êèòàé çàåäíî ùå èçñëåäâàò
Ëóíàòà è äàëå÷íèÿ Êîñìîñ

Руската държавна корпорация "Роскосмос" и Китайска-
та национална космическа администрация се договориха
за съвместни проекти в областта на изследването на Лу-
ната и далечния Космос.

Преди дни в Пекин се състоя заседание на подкомисията
по сътрудничество в областта на Космоса на руско-китай-
ската комисия по подготовка на регулярни срещи между
главните представителства. Страните представиха докла-
ди за космическата дейност на Русия и Китай и обсъдиха
взаимодействието по съвместните мащабни проекти.

В резултат на заседанието бе подписан протокол, съг-
ласно който страните предприемат по-нататъшни стъпки
за сближаването на позициите си в рамките на реализа-
цията на съвместни проекти за създаването на ракети-
носители и ракетни двигатели, за изследването на Луна-
та и далечния Космос, както и дистанционното сондира-
не на Земята, спътниковата навигация, създаването на
електронни компоненти за база с космическо предназ-
начение, нискоорбитални системи за мобилна връзка и
мониторинг на космическите отпадъци. Следващото за-
седание на подкомисията ще се проведе в Москва през
2019 година.

Òåëåêîìóíèêàöèèòå ñà â ñèãóðíè ðúöå
Днес операторите от "го-

лямата четворка" са се от-
казали напълно от роумин-
га на вътрешните мрежи при
пътувания в Русия и абона-
тът вече може да не се тре-
вожи за това, дали е изк-
лючил настройките за пре-
даване на данни в роуминг,
защото преди това струва-
ше скъпо при едно пътува-
не в друг град.

Паралелно с ФАС (Феде-
рална антимобилна служба)
за подобряването на качес-
твото на мобилната връзка
и интернет работи и Роском-
надзор, който също провеж-
да редовни проверки и из-
мервания на техническите
параметри на мобилните
мрежи. Поредното изследва-
не на параметрите на качес-
твото на услугите на подвиж-
на радиотелефонна връзка е
проведено от 2 април до 16
юли 2018 година в столич-
ния регион, който представ-

лява визитна картичка на
Русия и поставя летвата,
към която се стремят дру-
гите региони.

Като резултат на такъв
комплексен и мащабен ана-
лиз за качество на услугите
за мобилни връзки, почти по
всички показатели стана по-
ложителната динамика на
всички мобилни оператори.
Днес операторите са в па-
ритет по скоростта на пре-
даване на данни и изпраща-
не на SMS съобщения. По
отношение на параметрите
за качеството на мобилната
радиотелефонна услуга по от-
ношение на гласовата връз-
ка лидер сред операторите
стана най-младият оператор
Tele2. Той е с най-ниски по-
казатели на прекъснатите
повиквания (0,4%), съотно-
шението за неуспешно свър-
зване (0,5%), съотношение-
то на съединенията с ниско
качество на разговора

(0,1%). Съответно последни-
те два параметъра са по-
добри от тези на най-близ-
ките конкуренти в 3 и 6 пъ-
ти. Tele2 в Москва не за пър-
ви път е лидер по качество
на гласовите повиквания.

"За нас това е важен по-
казател, тъй като при акти-
вен ръст на абонаментната
база в столицата качество-
то на предоставените услуги
остава на най-високо ниво.
Сега ние модернизираме

мрежата, разширяваме въз-
можностите, където е необ-
ходимо, използвайки техно-
логичните методи на базата
на bigdata (Големите данни),
за да може нашите абонати
да остават доволни от качес-
твото на гласовите обажда-
ния и скоростта на мобил-
ния интернет", разказа за
резултатите на изследвани-
ята на Роскомнадзор гене-
ралният директор на Tele2 в
Москва Игор Жижикин.

Â Ìîñêâà ñúçäàäîõà î÷èëà çà õîðà ñ óâðåäåí
ñëóõ è çðåíèå

формация за заобикалящи-
те човека предмети с по-
мощта на звук.

Устройството има опция да
се свързва със смартфон
чрез Bluetooth с използва-
не на неговата изчислител-
на мощност. Очилата раз-
познават не само предме-
ти, но дори и лица на хора,
регистрирани в базата дан-
ни на технологията, както и
пътни знаци, текстове и
други.

Друга разработка на съ-
щата компания е симулатор
за деца с увреден слух, кой-
то е предназначен да ги на-
учи да говорят правилно. Той
представлява стол с инте-
рактивни екрани за деца и
педагози, оборудван с мик-
рофон и слушалки. Упраж-
ненията вече са преведени
на английски език, с цел тех-
нологията да може да се из-
ползва от деца в различни
страни.

Êîè ñà òðèòå íàé-âàæíè ïðèíöèïà íà äúëãîëåòèåòî?

ри за поддържането на доб-
ро здраве. В това са соли-
дарни всички специалисти
по света.

Според класификацията на
Световната организация по
здравеопазване за дълголет-
ници се смятат хора на над
90-годишна възраст, а хора
на 80-89 години за възраст-
ни. Хора, прекрачили 100-го-
дишна възраст, се считат за

супер-дълголетници.

*Гериатър от гериатрия или
още гериатрична медицина е
дял от медицината, който изу-
чава възникването, развитието,
лечението и предотвратяване-
то на болестите при възраст-
ните хора. Гериатрията е дял
от геронтологията.
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Интересът на американс-
ките военни към възможност-
та да произвеждат в стра-
ната си образци руско стрел-
ково оръжие говори за не-
говото най-високо качество,
но без официална молба то-
ва е кражба, заяви членът
на Комитета по отбрана и си-
гурност на Съвета на феде-
рацията Франц Клинцевич.

По-рано американското
списание National Interest съ-
общи, че Командването на
специалните операции на Въ-
оръжените сили на САЩ са
се заинтересували от въз-
можността за производство
в своята страна на руско
оръжие. Засега се мисли
върху производството на

Ситуацията в Сирия се промени съществено след достав-
ките в армията на тази страна на руски комплекси за про-
тивовъздушна отбрана С-300, заяви във вторник по вре-
ме на пленарно заседание на Държавната дума предсе-
дателят на нейния Комитет по отбрана, бившият команд-
ващ Въздушно-десантните войски на Руската федерация
Владимир Шаманов. "Доставихме три дивизиона С-300 в
Сирияь и ситуацията там се промени съществено. Едно е
да кажеш, друго е и да го изпълниш. Сега виждаме всич-
ки самолети, в това число и невидимите", подчерта пар-
ламентаристът.

Независимостта в произ-
водството и модернизиране-
то на оръжието е най-важ-
ната задача за руския пре-
зидент Владимир Путин,
смята неговият беларуски
колега Александър Лука-
шенко. Той заяви това по
време на изложение на об-
разци оръжия и военна тех-
ника на полигон в Ивацеви-
ческия район на Беларус, се
съобщава в сайта на дър-
жавния глава.

"За президента на Русия
няма по-важен проблем, ма-
кар Русия да има като нас-
ледство немалко проблеми
от времето на Съветския съ-
юз. Те обаче купуваха мно-
го, за да създадат съвре-
менно оръжие. Сега въпрос
номер 1 за Русия е изобщо
да се откаже от покупки на
чуждестранно", отбеляза Лу-
кашенко, като добави, че и
неговата страна трябва да
се стреми към това.

Той нарече Русия единст-
вен военен съюзник, но се
усъмни, че може напълно да

Êàñïèéñêàòà ôëîòèëèÿ
ïîðàçè öåëè ñ "Êàëèáúð"

Ракетни кораби
от Каспийската фло-
тилия нанесоха удар
с високоточно оръ-
жие по обекти на
условния противник
на остров Чечен в
Каспийско море,
съобщи пред жур-
налисти ръководи-
телят на пресслуж-
бата на Южния во-
енен окръг Вадим
Астафиев.

"Ракетните кора-
би "Дагестан" и "Та-
тарстан" изпълниха
задача по поразя-
ване с ракети на
важни обекти на ус-
ловния противник на остров Чечен по време на двустран-
но командно-щабно учение", отбеляза Астафиев. Той уточ-
ни, че две крилати ракети "Калибър-НК" са прелетели
около 100 морски мили (180 километра) и са поразили
успешно мишените, изработени във вид на здания с раз-
мери 10 на 10 метра. Действията на моряците е наблюда-
вал командващия войските на Южния военен окръг Алек-
сандър Дворников.

Повече от хиляда артиле-
ристи и десетки артилерий-
ски системи създадоха огне-
ви вал с фронт около 500 мет-
ра на учения на дагестанс-
кия полигон Далний, като
осигуриха победата на нас-
тъпващите подразделения,
съобщиха от пресслужбата
на Южния военен окръг.

"В хода на батальонните
тактически учения 150 ар-
тилерийски системи създа-
доха пред фронта на нас-
тъпващите войски на про-
тивника плътна полукиломет-
рова отвесна завеса", отбе-
лязаха от пресслужбата.

Огневият вал беше създа-
ден със силите на шест га-
убични дивизиона, дивизи-
они реактивни системи за
залпов огън "Смерч" и "Ура-
ган", самоходни артилерий-
ски установки "Акация",
"Гвоздика", "Мста-С" и ми-
нохвъргачна батарея", съоб-
щиха още от пресслужбата
на Южния военен окръг. Ар-
тилеристите са поразили по-
вече от 150 цели на услов-

Èíòåðåñúò íà ÑÀÙ êúì ðóñêîòî îðúæèå ãîâîðè çà
íåãîâîòî êà÷åñòâî

картечница ПКМ с калибър
7,62 мм и голямокалибрена
картечница НСВ с калибър
12,7 мм.

"Честно да ви кажа, ин-
формацията за намерение-
то на САЩ да произвеждат
на своя територия руско
оръжие не ме учуди - отбе-
ляза парламентаристът пред
журналисти. - Тук са налице
два аспекта. Преди всичко
тази информация е още ед-
но свидетелство за най-ви-
соката класа на руското
оръжие и американците, кол-
кото и да се напрягат, не мо-
гат сами да създадат нещо
подобно."

Според Клинцевич това
се отнася не само за кар-

Картечница
НСВ "Утьос"

Франц Клинцевич

течницата "Калашников" и го-
лямокалибрената картечни-
ца НСВ "Утьос". "Ясно е, че
в светлината на своята сан-
кционна политика американ-
ците просто се срамуват да

се обръщат към нас по офи-
циалните канали. Но онова,
което са намислили да пра-
вят, а вероятно вече правят,
е очевидна кражба", конс-
татира сенаторът, като на-

рече това "някакви неадек-
ватни движения", вместо
нормално сътрудничество
между двете страни. "Това
обаче не е изборът на Ру-
сия", резюмира Клинцевич.

Ëóêàøåíêî îïðåäåëè íàé-âàæíàòà çàäà÷à íà Ïóòèí

разчита на нея.
"Не е факт, че те ще ни

помогнат, ако изведнъж се
случи нещо. Примери има
предостатъчно. Виждаме по-
ведението на някои съюзни-
ци. Но освен на Русия на-
вярно ние нямаме на кого
да разчитаме. Хубаво, днес
е Путин, той ни разбира, аз
го разбирам. Заедно дейст-
ваме някак, и то невинаги.

А какво ще бъде утре?", ка-
за беларуският лидер.

Той отбеляза, че е необ-
ходимо Беларус да има свое
стрелково оръжие и техни-
ка за мобилните войски, а
това може да се произвеж-
да в Беларус. Освен това
според Лукашенко трябва да
бъде модернизирано онова
въоръжение, което е в бе-
ларуската армия.

Íà ó÷åíèÿ â Äàãåñòàí àðòèëåðèÿòà
äåìîíñòðèðà îãíåâè âàë îò 150 ñèñòåìè

ния противник и са осигу-
рили бърз пробив в пози-
циите на отбраняващия се
противник.

Огневи вал е артилерийс-
ки тактически прийом, из-
ползван при непосредстве-
ната огнева поддръжка на
настъпващите войски.

Пред фронта на атакува-
щите части се създава и се

поддържа линия от плътна
огнева завеса от разривите
на артилерийските снаряди,
която последователно се
премества напред съобраз-
но развитието на настъпле-
нието.

В учението в Дагестан са
задействани до 7 хил. души
и повече от 2500 единици
военна техника.

Артилерийските подразделения създават огневи вал пред
настъпващите войски

Зенитно-ракетният комплекс С-300

Изстрелване на ракета "Калибър-НК"
от кораб от Каспийската флотилия
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Спортът в Крим се раз-
вива, всички трудности с
представянето на кримски-
те отбори ще бъдат прео-
долени. Това мнение изрази
руският президент Влади-
мир Путин по време на об-
щуването в рамките на спор-
тния форум в Уляновск със
спортисти и носители на
златни значки за отличие
при изпълнение на комплек-
са "Готов за труд и отбра-
на" (ГТО).

По време на беседите
един от победителите при
изпълнение на нормативите
от комплекса ГТО в  Петата
Спартакиада на пенсионери-
те в Русия кримчанинът Ан-
дрей Павленко разказа, че
значката шампион на Крим

Èòàëèàíêèòå îñòàâèõà øàíñ íà
Ðóñèÿ, êàòî ïîáåäèõà ÑÀÙ â ßïîíèÿ

Женският национален отбор на Италия в четвъртък на-
дигра отбора на САЩ в четири сета в своя последен мач
от втория групов етап на Световното първенство по во-
лейбол с резултат 3:1 (25:16, 25:23, 20:25, 25:16). Това
беше деветата поредна победа на италианките, докато
действащите световни шампионки - американките, пре-
търпяха второ поражение.

Така отборът на Италия предсрочно си гарантира място
във "Финала на шестте". След поражението на американ-
ките рускините могат да ги изпреварят в таблицата в
групата и да се класират за следващия кръг. За това
обаче възпитаничките на старши треньора Вадим Панков
трябваше в четвъртък да се наложат над отбора на Ки-
тай. До редакционното приключване на броя резултатът
от този двубой беше 2:1 гейма за китайките.

Световното първенство по волейбол за жени в Япония
завършва на 20 октомври.

От 4 до 14 октомври в
търговския център "Авиа-
парк" се провеждат дни на
спорта и здравословния на-
чин на живот.

Целта на акцията е да по-
могнат на гражданите да се
презаредят и да се подгот-
вят за зимните студове.

За тази цел в "Авиапарк"
се организират фитнестес-
тове, лекции за правилното
хранене, уроци по фехтов-
ка, тайски бокс, както и тур-
нири по тенис на маса.

Всеки ден гостите разпо-
лагат с отделна програма.

Португалецът Леонарду
Жардим беше уволнен от
поста старши треньор на
френския гранд "Монако",
където играе футболистът
от руския национален отбор
Александър Головин, съоб-
щава официалният сайт на
френския клуб.

Под ръководството на
Жардим след десет кръга
във френското първенство
"Монако" заема 18-ото мяс-
то с шест точки.

"Благодарен съм и съм
горд с това, че тренирах "Мо-
нако" повече от четири годи-
ни. Винаги съм се раздавал
и съм работил с вдъхнове-
ние. Заедно ние удържахме
големи победи и винаги ще
помня това", каза Жардим.

Жардим оглави "Монако"
през лятото на 2014 г. През
сезона 2016-2017 г. негови-
ят отбор спечели първенс-

Ïðèìåðúò îò Îëèìïèàäàòà â Ñî÷è
ãàðàíòèðà ïðàçíèê íà Óíèâåðñèàäàòà

Посланикът на Универсиада-
2019 в Красноярск - двукратната
олимпийска шампионка по лека ат-
летика Светлана Мастеркова за-
яви пред РИА "Новости", че при-
мерът от провеждането на Олим-
пийските игри в Сочи създава
спокойна обстановка при подго-
товката за Универсиадата в Крас-
ноярск.

"В стадия на строителството
имаше, разбира се, трудни мо-
менти. Трябваше да се договаря-
ме с жителите, да им се извиня-
ваме за причиненото безпокойство. Налагаше се да обяс-
няваме, че това ще бъде празник. В края на краищата
успяхме да подготвим всичко като за красив празник. За
щастие в Русия имаше Олимпийски игри, които показаха
на всички какво дава организацията на такова мероприя-
тие", каза Мастеркова.

Светлана Мастеркова е родом от Ачинск, разположен
на 100 км от Красноярск.

Универсиадата в Красноярск ще се състои от 2 до 12
март 2019 г.

Ñïîðòúò â Êðèì ñå ðàçâèâà, âñè÷êè òðóäíîñòè ùå
áúäàò ïðåîäîëåíè

в комплекса ГТО е получил
за първи път преди 40 го-
дини, но продължава да се
занимава и сега, а също та-
ка възпитава и младото по-
коление. Павленко благода-
ри на президента за въз-
раждането на комплекса "Го-
тов за труд и отбрана".
"Кримчани са много благо-
дарни, сега се чувстваме по
друг начин", каза Павленко.

"Много се радвам - отго-
вори Путин. - Спортът в
Крим се развива, ние пре-
одоляваме всички труднос-
ти, свързани с представя-
нето на различните отбори,
клубове, ще намерим реше-
ние."

Путин общува също така с
други носители на златни

знаци за отличие от комп-
лекса ГТО - семейство Мен-
чиц от Кемеровска област,
които възпитават осем при-
емни деца, и семейство Крут-

ко от Башкирия. Президен-
тът изрази мнение, че нор-
мативите за ГТО са добри, а
резултатите са постижими.
Това обаче иска определени

усилия, но без тях е невъз-
можно да се постигнат ня-
какви резултати. "Иначе ня-
ма да е интересно", каза рус-
кият държавен глава.

На форума "Русия - спортна държава"
Путин общува със спортисти и
носители на златни значки ГТО

Äíè íà çäðàâîñëîâåí íà÷èí íà æèâîò
На 4 и 5 октомври всички
желаещи се подложиха на
фитнестест, за да узнаят по-
добре подробности за сво-
ето здраве с помощта на ле-
кари и специалисти по хра-
ненето. На 7 октомври гос-
тите участваха в интелекту-
ална олимпиада. Сред наг-
радите имаше маратонки,
както и билети за кино, ва-
учъри за фитнес и за рес-
торанти. На 8 октомври
"Авиапарк" прие любители-
те на йогата и медитиране-
то. 9 и 10 октомври бяха дни
за активен спорт - занятия

по циркова гимностика и
тайски бокс, скокове на ба-
тут. В четвъртък гостите
слушаха лекция за екстре-
малните видове спорт и гле-
даха филм за сноубордис-
тите.

В петък ще се състоят
турнири по тенис на маса,
а в заключителните дни хо-
рата, които държат на здра-
вословния начин на живот,
могат да посетят уроци по
танци, да разберат повече
за здравословното хранене
и да се пробват във фех-
товката.

Àëåêñàíäúð Ãîëîâèí îñòàíà áåç òðåíüîð â "Ìîíàêî"

твото на Франция и беше
признат за треньор на се-
зона в Лига 1.

"Искам да изразя огром-
ната си благодарност и ува-
жение към Леонарду за из-
вършената работа. Той ос-

тави след себе си едни от
най-красивите страници в
историята на клуба. Леонар-
ду винаги ще бъде част от
семейството "Монако", каза
вицепрезидентът на клуба
Вадим Василиев.

Бившият вече старши треньор на "Монако" Леонарду Жар-
дим дава указания на руския национал Александър Головин
преди да влезе в игра

Светлана Мастеркова


